Keresete Mmoloki Wa Rona

Ellen G. White

Copyright © 2015, Ellen G. White Estate, Inc.

Table of Contents

Information about this Book

KETAPELE

CHAPTER 1—BOTSALO JWA GA JESU

CHAPTER 2—JESU A NEELWA MO TEMPELENG

CHAPTER 3—KETELO YA BANNA BA BA BOTLHALE

CHAPTER 4—TSHABELO KWA EGEPETO

CHAPTER 5—BOTSHELO JWA BONGWANA JWA GA JESU

CHAPTER 6——MALATSI A TLHABANO

CHAPTER 7—KOLOBETŠO

CHAPTER 8—THAELO

CHAPTER 9—TIRELO YA TSHIMOLOGO

CHAPTER 10—DITHUTO TSA GA KERESETE

CHAPTER 11—TSHEGETŠO YA SABATA

CHAPTER 12—MODISA YO O MOLEMO

Mašome a Feramongwe le Boferamongwe

CHAPTER 13—PALAMELO MO JERUSALEMA

CHAPTER 14—“TLOSANG DILO TSE FA”

CHAPTER 15—KWA SELALELONG SA TLOLAGANYO

CHAPTER 16—MO GETHESEMANE

CHAPTER 17—KOKO LE TŠHWARO

CHAPTER 18—FA PELE GA ANASE, KAIAFASE, LE LEKGOTLA JA BAJUDA

CHAPTER 19—JUDASE

CHAPTER 20—PELE GA PILATE

CHAPTER 21—FA PELE GA HERODE

CHAPTER 22—O BONWA MOLATO KE PILATE

CHAPTER 23—KHALEFARI (Golgotha)

CHAPTER 24—LOSO LWA GA KERESETE

CHAPTER 25—MO PHUPUNG YA GA JOSEFA

CHAPTER 26—“O TŠOGILE”

CHAPTER 27—EYA O BOLELELE BARUTWA BA ME

CHAPTER 28—BASUPI

CHAPTER 29—TLHATLOGO

CHAPTER 30—O TLA GAPE

CHAPTER 31—LETSATSI JA KATLHOLO

CHAPTER 32—LEGAE JA BABOLOKWA

Information about this Book

Overview

This eBook is provided by the Ellen G. White Estate. It is included in the larger free Online Books collection on the Ellen G. White Estate Web site.

About the Author

Ellen G. White (1827-1915) is considered the most widely translated American author, her works having been published in more than 160 languages. She wrote more than 100,000 pages on a wide variety of spiritual and practical topics. Guided by the Holy Spirit, she exalted Jesus and pointed to the Scriptures as the basis of one’s faith.

Further Links

A Brief Biography of Ellen G. White

About the Ellen G. White Estate

End User License Agreement

The viewing, printing or downloading of this book grants you only a limited, nonexclusive and nontransferable license for use solely by you for your own personal use. This license does not permit republication, distribution, assignment, sublicense, sale, preparation of derivative works, or other use. Any unauthorized use of this book terminates the license granted hereby.

Further Information

For more information about the author, publishers, or how you can support this service, please contact the Ellen G. White Estate at mail@whiteestate.org. We are thankful for your interest and feedback and wish you God’s blessing as you read.

KETAPELE

Polelo ya botshelo jwa ga Keresete Mmoloki wa rona mo lefatshing, e kwadilwe kwa ntle ga mafoko mo ponalong nngwe le nngwe ya tlholego, mo ponalong nngwe le nngwe ya kitso ya motho, mo tlhomamisong nngwe le nngwe ya botshelo. Ga re kake ra lemoga ka botlalo gore go boteng jang kutlwalelo, go gasame jang tlhotlheletso, kaga botshelo jwa ga Jesu wa Nasaretha. Lesego lengwe le lengwe la mofuta mongwe le mongwe le tla mo go rona ka yone kopano ele gare ga Legodimo le lefatshe e e neng ya dirwa mogang Morena wa kgalalelo A ineelelang tirelo ya lefatshe je le latlhegileng mo boleung.

Botswiriri jwa go kwala polelo eo ka mo go senang bolekanyetšo bo tlhotlheleditse sekwadi sa yo o rutegileng le loleme lwa yo o itseng go bua. Mme e botoka go bolelwa ka puo e eketeng ya bana. Ponalo e e gakgamatsang ga e tlhoke go tsenngwa mmala ke motho (go ntlafadiwa). Kgalalelo ya yone e feta botlhale jwa motho. E phatsima ka mo go gaisang mo bontleng jwa yone.

Mo ditsebeng tse ga go na maiteko ape a a dirilweng go leka go kgabisa ka mokgwa o o itirelwang. Polelo e e phepa, jaaka e boletšwe ke mongwe yo o tshikintšweng ke maikutlo a a boteng a selekanyo se se senang bolekanyetšo sa polelo, e beilwe mo puong ya ba bannye. Mo bonolong jwa yone ga e bue fela le dipelo tsa ba bannye ba le bosi, mme e rakana le keletso e e utlwadiwang ke rona rotlhe mo kopelong e e tlwaelegileng —

“ Mpolelela polelo ka bonolo jaaka mo ngwanyaneng.”

A e fele e amogelesege ka bonolo jone jo bo ntseng jalo le boitsheko jwa tumelo. [5] [6] [7]

CHAPTER 1—BOTSALO JWA GA JESU

Mo motsaneng o o monnye wa Nasaretha o o etlaetlegang gare ga dithaba tsa Galilea, go no go le legae ja ga Josefa le Maria, ba e rileng kwa morago ba itsiwe ka gore ke batsadi ba selefatshe ba ga Jesu.

Josefe e ne e le wa lotso lwa ga Dafide; mme jalo, erile taolo e ntshiwa ya gore batho ba kgethisiwe, o na a na le go ya kwa Bethelehema, motse wa Dafide, go ya go kwala leina ja gagwe. Lo e ne e le loeto lo lo bokete, ka go ya ka fa batho ba neng ba tsamaya ka teng mo metlheng eo. Maria, yo o nang a tsamaya le monna wa gagwe, o na a lapile thata jaaka a tlhatloga thaba e Bethelehema o no o eme go yone.

O na a eletsa jang bonno jo bo gomotsang jo o na a ka itapolosa go jone! Mme matlo a baeti a na a setse a tletse. Bahumi le baikgodisi ba ne ba tlhokometšwe sentle, fa baeti ba ba bonolo ba bone ba nna le go iponela bonno mo ba ka itapolosang mo loobong lo dikgomo di neng di nna teng.

Josefe le Maria ba ne ba na le go le gonnye ga dikhumo tsa lefatshe, mme ba ne ba na le lorato lwa Modimo, mme lo lwa ba dira go nna le lodule le kagišo. Ba ne ba le bana ba Kgosi ya legodimo, e e neng e le gaufi le go ba naya tlotlo e e gakgamatsang.

Baengele ba ne ba ntse ba ba disitse fa ba le mo loetong lwa bone, mme erile bosigo bo tla, mme ba itapolosa, ba ne ba sa tlogelwa ba le bosi. Baengele ba ne ba sa ntse ba na le bone.

Teng koo, mo loobong lwa boikokobetšo, Jesu Mmoloki 0 na A tsalwa mme A bewa mo bojelong jwa dikgomo. Mo sebeelong seo se se sa tšhwanelang go no go rapame Morwa Mogodimodimo,— Ene yo boteng jwa Gagwe bo nong bo tladitse makgotla a legodimo ka kgalalelo.

Pele ga a tla mo lefatshing, Jesu O na A le Molaodi wa mašomošomo a baengele. Ba ba phatsimang go gaisa ba ba goleditšweng segolo ba bomorwa phepafalo ba opetse mokgosi kgalalelo ya Gagwe kwa tlholegong. Ba bipa difatlhogo tsa bone fa pele ga Gagwe jaaka A dutse mo teroneng ya Gagwe. Ba latlhela fatshe dirwalo tsa bone fa dinaong tsa Gagwe, ba opela diphenyo tsa Gagwe jaaka ba lebile bogolo jwa Gagwe. [8]

Lefa go ntse jalo Motshedi yo yo O galalelang O ratile moleofi wa sehumanegi, mme A tsaya setšhwano sa motlhanka, gore A tle A utlwe botlhe mme A re šwele.

Jesu O ka bo A na A nna fa lotlhakoring lwa ga Rragwe, a apere serwalo sa segosi le kobo ya bogosi; mme ka ntlha ya rona O na A tlhopha go ananya dikhumo tsa Legodimo ka lehuma ja lefatshe.

O na A tlhopha go tlogela manno a Gagwe a bolaodi jo bogolo, go tlogela baengele ba ba neng ba Mo rata. Tlotlo ya bontsintsi jwa legodimo A tlhopha go e ananya ka tšhotlo le kgobo ya batho ba baikepi. Go tšwa loratong lo lo tlang go rona, A amogela botshelo jwa mathata le lošo lwa botlhabisa ditlhong.

Gotlhe mo Keresete O go dirile go bontsha ka fa O re ratang ka teng. O ntse mo lefatshing go re bontsha kafa re ka tlotlang Modimo ka go ikobela go rata ga One. O dirile mo e le gore ka go latela dikai tsa Gagwe re tle re nonofe kwa bofelong go aga le Ene mo legaeng ja Gagwe ja selegodimong.

Baperisiti le balaodi gare ga Bajuda ba ne ba sa ipaakanyetsa go amogela ka boitumelo Jesu. Ba ne ba itse gore ka bonako Mmoloki O na A tloga A tla, mme ba ne ba lebeletse gore O tla nna kgosi e e nonofileng e e neng e tla ba humisa e ba godisa. Ba ne ba ikgodisitse thata go gopola gore Mesia O ka nna ngwanyana fela yo o senang thuso.

Jalo erile Keresete a tsalwa, Modimo ga Oa ka Oa go ba senolela. O no Oa romela mafoko kwa badiseng bangwe ba ba neng ba disitse matšomane a bone mo dithabaneng tsa Bethelehema.

Ba e ne e le banna ba ba molemo, mme erile ba disitse dinku tsa bone bosigo, ba buisanya mmogo ka Mmoloki, yo O solofeditšweng, mme ba rapela ka tlhoafalo e kalo mo ebileng Modimo Oa romela barongwa ba kgalalelo ba tšwa teroneng ya One ya kgalalelo go tla go ba ruta.

“Mme moengele wa Morena a ema fa go bone, le kgalalelo ya Morena ya phatsima ntlheng tšotlhe tsa bone; mme ba boifa ka poifo e kgolo.

“Mme moengele a ba raya, a re, Se boifeng; gonne, bonang, ke lo lereditse mafoko a a molemo, a boitumelo jo bogolo, jo bo tla diralelang batho botlhe. Gonne, gompijeno, mo motsing wa ga Dafide, lo tsaletšwe Mmoloki, yo e leng Keresete Morena. [9]

“Mme se, e tla nna sešupo mo go lona; lo tla fitlhela ngwanyana a phuthetswe ka matsela, a letse mo bojelong jwa dipitse.

“Mme ba tšhogana ka moengele a bile a na le bontsintsi jwa lešomošomo ja legodimo, ba baka Modimo, ba re, Kgalalelo e nne go Modimo kwa bogodimodimong, le kagiso e nne mo lefatshing, mo bathung ba O kgatlhegang thata mo go bone.

“Mme ga dirala erile baengele ba sena go ba tlogela ba ya legodimong, badisa ba raana, ba re, A re yeng fela jana kwa Bethelehema, re bone selo se, se se diretseng, se Morena O se re itsisitseng.

“Mme ba tla ka potlako; mme ba fitlhela Marie, le Josefe, le ngwanyana a letse mo bojelong jwa dipitse. Mme ya re ba sena go bona, ba itsise mo ntlheng tšotlhe lefoko je ba le boleletšweng kaga ngwana yo.

“Mme botlhe ba ba utlwang ba gakgamadiwa ke dilo tse badisa ba di ba bolelelang. Mme Marie a boloka dipolelo tšotlhe tse, a di akanya mo pedung ya gagwe.” Luke 2: 9-19. [10]

CHAPTER 2—JESU A NEELWA MO TEMPELENG

Josefe le Marie e ne e le Bajuda, mme ba ne ba latela mokgwa wa morafe wa bone. Erile Jesu A le weke di thataro a tšhotswe, ba Mo lere go Jehofa mo tempeleng kwa Jerusalema.

Mo e ne e le kafa molaong o Modimo O nong O o neile Iseraela, mme Jesu O na A tšhwanetse go nna kutlo mo dilong tšotlhe. Jalo Ene yo o leng Morwa Modimo, Kgosana ya Legodimo, ka sekai sa Gagwe O re ruta gore re tšhwanetse go utlwa.

E ne e le fela ngwana wa ntlha wa mosimane yo o na a neelwa jalo mo tempeleng. Moletlo o e ne e le go tshegetsa mo mogopolong tiragalo e e neng e kile ya dirala bogologolo pele ga mo.

Mogang bana ba Iseraela e ne e le magolegwa kwa Egepeto, Jehofa O na A romela Moše go ba golola. A laola Moše go ya go Farwe, kgosi ya Egepeto, mme a re:

“Jehofa O bua jana, A re, Iseraela ke morw ’, aake, ngwana wa ntlha wa me: mme Ke go reile, Ka re, Mma morwaake, a tsamaye, gore a ye go ntirela; mme o ganne go mo lesa: bona, Ke tla bolaya morwao, ngwana wa ntlha wa gago.” Ekesodo 4: 22, 23.

Moše a isa thomo kwa kgosing. Mme phetolo ya Farwe e ne e le, “Jehofa e be e le mang, fa ke ka reetsa lentšwe ja Gagwe ka lesa Baiseraela ba tsamaya? ga ke itse Jehofa, gape ga nketla ke lesa Baiseraela ba tsamaya.” Ekesodo 5:2.

Foo Jehofa A romela dipetso tse di boitshegang mo Baegepeiong. Ya bofelo ya dipetso tse e ne e le polao ya motsalwa-pele wa mosimane mo ntlong nngwe le nngwe, go tšwa kwa go ya kgosi go ya kwa go ya yo o kwa tlasetlase mo lefatshing.

Jehofa a bolelela Moše gore nngwe le nngwe ya matlo a baIseraela e bolaye kwana, mme ba tshase mangwe a madi kafa ntlheng tšoopedi tsa mejako le fa mophakong mo ba ntseng teng.

Se e ne e le tšhupo, ya gore moengele wa lošo a tle a tlolaganye matlo otlhe a Baiseraela, mme a se ka a senya ope wa bone fa e se baikgodisi ba ba setlhogo ba Baegepeto.

Madi a a “tlolaganyo” a na a emela mo Bajudeng madi a ga Keresete. Gonne mo lobakeng lo lo tšhwanetseng, Modimo O no O tla naya Morwa One go bolawa jaaka kwanyana e ne e bolailwe; [11] e le gore botlhe ba ba neng ba tla dumela mo go Ene ba tle ba gololwe mo lošong lo lo sakhutleng. Keresete O bidiwa tlolaganyo ya rona. 1 Bakorintha 5: 7. Ka madi a Gagwe, ka tumelo re a rekololwa. Baefesia 1: 7.

Jalo jaaka mongwe le mongwe mo Iseraela a na a lere ngwana wa mosimane mo tempeleng, ba ne ba na le go gakologelwa kafa bana ba neng ba bolokwa mo petšong, le kafa botlhe ba ka bolokwang mo boleung le lošo lo lo sa khutleng. Ngwana yo o neelwang mo tempeleng o na a bewa mo mabogong a moperisiti, mme a tsholelediwe fa pele ga aletara (sebešo).

Jalo o na a tšhwaetšwe Modimo ka bomasisi. Foo fa a sena go neelwa mmagwe, leina ja gagwe le ne le kwalwa mo momenaganong, kana lokwalo, lo lo nong lo na le maina otlhe a batsalwa-pele ba Iseraela. Ke gone ka moo botlhe ba ba bolokwang ke madi a ga Keresete maina a bone a tla kwalwa mo lokwalong lwa botshelo.

Josefe le Maria ba lerile Jesu kwa moperisiting jaaka molao o lopa. Letsatsi lengwe le lengwe borra le bomma ba ne ba tla le bana ba bone, mme mo go Josefe le Marie moperisiti a se ka a bona sepe se se farologanyeng le ba bangwe ba bantsi. E ne e le batho ba ba kwa tlase ba ba dirang.

Mo go ngwana Jesu a bona fela ngwanyana yo o senang thuso. Lefa go le gonnye moperisiti o na a sa itse fa a tsholeditse Mmoloki wa lefatshe, Moperisiti yo Mogolo wa tempela ya Legodimo. Mme o ka bo a na a itsile; gonne fa a na a le kutlo mo lefokong ja Modimo, Jehofa O ka bo A na A mo rutile dilo tse.

Ka lone lobaka lo go no go na le ba le babedi ba batlhanka ba Modimo ba boammaaruri, Simeone le Ana. Boobabedi ba ne ba tšofaletse mo tirelong ya Gagwe, A ba bontsha dilo tse di neng di sa kake tsa itsisiwe baperisiti ba ba ikgodisitseng ba ba ithatang.

Simeone o na a neilwe tšholofetšo ya gore ga a na go šwa go tsamaya a bona Mmoloki. Ka bonako fela jaaka a bona Jesu mo tempeleng, a itse gore yo e ne e le Ene yo o solofeditšweng.

Mo sefatlhogong sa ga Jesu go no go na le lesedi je le bonolo, ja legodimo; mme Simeone, ka a tsaya ngwana mo mabogong a gagwe, a baka Modimo, mme a re:

“Morena, jana O ka mma motlhanka wa Gago a tsamaya ka kagišo, jaaka lefoko ja Gago: gonne matlho a me a bonye poloka ya Gago, e O e baakantseng fa pele ga sefatlhogo sa ditšhaba tšotlhe; [12] lesedi je le bonesang Baditšhaba, le kgalalelo ya Iseraela batho ba Gago.” Luke 2: 29-32.

Ana, moperofeti wa sesadi, “a tla fela ka lobaka loo, a leboga Modimo, a bua kaga Gagwe le batho botlhe ba ba lebeletseng thekololo ya Jerusalema.” Luke 2: 38.

Ke jalo gore Modimo O tšhwaya batho ba ba boikokobetšo go nna bašupi ba One. Gantsi bone ba lefatshe le ba bitsang bagolo ba tla ba fetwe fela. Ba le bantsi ba tšhwana le baperisiti ba Bajuda le balaodi.

Ba le bantsi ba tlhologeletšwe go direla le go itlotla, mme ba akanya go le gonnye kaga tirelo le tlotlo Modimo. Ke gone ka moo O se kakeng Oa ba tšhwaela go bolelela ba bangwe kaga lorato lwa One le boutlwelobotlhoko.

Marie, mma Jesu, a akanya ka polelelopele e e fitlhang kgakal ya ga Simeone. Erile ka a leba ngwana a le mo mabogong a gagwe, mme a gakologelwa se se neng se builwe ke badisa ba Bethelehema o na a tladiwa tebogo ya boipelo le tšholofelo e e galalelang.

Mafoko a ga Simeone a mo gakolola polelelopele ya Isaia. O na a itse gore kaga Jesu go no go builwe mafoko a a a gakgamatsang :

“Batho ba ba kileng ba sepela mo lefifing ba bonye lesedi je legolo; ba ba kileng ba aga mo lefatshing ja moruti wa lošo, lesedi le phatsimile mo go bone.”

“Gonne ngwana re mo tsaletšwe, ngwana wa Mosimane re mo neilwe; mme pušo e tla nna mo leruding ja gagwe: mme leina ja Gagwe le tla bidiwa Kgakgamatšo, Mogakolodi, Modimo Mothata, Rara wa Bosakhutleng, Kgosana ya Kagišo.” Isaia 9:2, 6. [13]

CHAPTER 3—KETELO YA BANNA BA BA BOTLHALE

Modimo O no O batla batho go itse kaga go tla ga ga Keresete lefatshing. Baperisiti ba ka bo ba rutile batho go lebelela go tla ga Mmoloki; mme bone ka bosi ba ne ba sa itse ka go tla ga Gagwe.

Jalo Modimo Oa romela baengele go bolelela badisa gore Keresete O na A tsetšwe, le kwa ba neng ba ka Mo fitlhela teng.

Jalo, gape, e rile Jesu a leriwe mo tempeleng, go no go le ba ba Mo amogetseng jaaka Mmoloki. Modimo O no O bolokile matshelo a bo Simeone le Ana, mme ba ne ba nna le lobaka lo lo ntle lwa go šupa kaga Jesu gore e ne e le Ene Mesia yo O na A šolofeditšwe.

Modimo O no O raya bangwe, fela jaaka Bajuda, go itse gore Keresete O na A tsile. Mo lefatshing je le kgakala kwa botlhabatsatsi go no go le banna ba ba botlhale ba ba neng ba ithutile dipolelelopele kaga Mesia, mme e le ba ba neng ba dumela gore go tla ga Gagwe go no go le gaufi.

Bajuda ba ne ba bitsa banna ba baheidane; mme ba ne ba se baobamedi ba medimo ya disetwa. E ne e le banna ba ba ikanyegang, ba ba neng ba batla go itse boammaaruri, le go dira go rata ga Modimo.

Modimo O leba pelo, O no O itse gore banna ba ba ne ba ka ikanngwa. Ba ne ba le mo boemong jo bo botoka go amogela lesedi je le tšwang kwa Legodimong go gaisa baperisiti ba Bajuda, ba ba neng ba tletse boithato le boikgodišo.

Banna ba ba botlhale e ne e le barata-botlhale. Ba ne ba ithutile tiro ya diatla tsa Modimo mo tlholegong, mme ba ne ba ithutile go O rata gone. Ba ne ba ithutile dinaledi, mme ba ne ba itse go tsamaya ga tšone.

Ba ne ba rata go lebelela ditlhopha tsa legodimo mo go tsamayeng ga tšone ga bosigo. Fa go no go bonwa naledi e ntšha, ba ne ba tle ba amogele ponalo ya yone jaaka tiragalo e kgolo.

Mo bosigong jo baengele ba tsileng kwa badiseng ba Bethelehema, banna ba ba botlhale ba ne ba lemogile lesedi je le sa tlwaelwang mo legodimong. E ne e le kgalalelo e e neng e dikanyeditse lešomo la baengele. [14]

Erile lesedi je le ngômela, ba ne ba bonye kwa magodimong se se neng se lebega jaaka naledi e ntšha. Ka bonako ba gopola ka polelelopele e e reng, “Go tla tšwa naledi mo go Jakoba, le thobane ya bogosi e tla tšoga e tšwa mo go Iseraela.” Dipalo 24: 17. A naledi e e ne e le sešupo gore Mesia O na A tsile? Ba ikemisetsa go e sala morago, le go bona kwa e neng e tla ba gogela. Ya ba gogela mo Judea. Mme erile fa ba atamela Jerusalema, naledi ya fifala mo ba ileng ba retelelwa ke go e sala morago.

Ka ba gopola gore Bajuda ba ne ba ka ba kaela ka bonako kwa Mmoloki O gone, banna ba ba botlhale ba tsena mo Jerusalema, mme ba re, “O fa kae yo O tsetšweng Kgosi ya Bajuda? gonne re bonye naledi ya Gagwe re le kwa botlhabatsatsi, mme re tsile go Mo obamela.

Mme erile kgosi Herode a utlwa mo, a huduega, le motse otlhe wa Jerusalema nae. Mme a phutha baperisiti ba bagolo botlhe, le bakwaledi ba batho, a ba botsa kwa go tulweng Keresete O tla tsalelwa gone. Mme ba mo raya, ba re, Mo Bethelehema wa Judea; gonne go kwadilwe jalo ke moperofeti.”

Herode ga a ka a rata go utlwa ka kgosi e e ka reng letsatsi lengwe ya tsaya terone ya gagwe. Jalo a tseela banna ba ba botlhale kwa thoko, a ba botsa gore ba bonye naledi lwa ntlha leng. Foo a ba romela kwa Bethelehema, a re: “Eyang lo tlhotlhomise sentle kaga ngwanyana yoo: mme e tle e re lo sena go mmona, lo tle go nkitsise, gore le nna ke ye go Mo obamela.”

Erile banna ba ba botlhale ba utlwa mo ba simolola loeto lwa bone gape. “Mme bonang, naledi e ba e bonyeng ba le kwa botlhabatsatsi, ya ba etelela pele, ya tsamaya ya fitlha ya ema e okame golo fa ngwanyana o leng gone.”

“Mme ba fitlha ba tsena mo tlung, ba bona ngwanyana a na le Marie mmagwe; mme ba wela fa fatshe ba Mo obamela; mme ba ntsha mahumo a bone, ba Mo ntshetsa dineo; gouda, le malao a lebano le mera.” Mathaio 2: 2-11.

Dilo tse di tlhokegang bogolo tse ba ne ba na natšo, banna ba ba botlhale ba di lere go Mmoloki. Selong se ba re beela sekao. Ba le bantsi ba naya ditsala tsa bone tsa selefatshe, mme ga ba na dipe tsa Tsala ya bone ya selegodimo e e ba neileng masego otlhe. Ga [15] rea tšhwanela go dira mo. Go Keresete re tšhwanetse go lere tse di molemo bogolo tsa tse re nang natšo —ga nako ya rona, madi, le lorato lwa rona.

Re ka naya ka go naya go gomotsa bahumanegi, le go ruta batho kaga Mmoloki. Ke gone re ka thusa go boloka ba O ba šwetseng. Dineo tse di ntseng jalo Jesu Oa di segofatsa. [16]

CHAPTER 4—TSHABELO KWA EGEPETO

Herode o na a se boammaaruri fa a re o na a batla go ya go obamela Jesu. O na a boifa gore Mmoloki O na A tla gola a nna kgosi, mme A mo tseele bogosi jwa gagwe.

O na a batla go bona ngwanyana, gore a tle a mmolaye.

Banna ba ba botlhale ba ipaakanyetsa go boa ba ya go bolelela Herode. Mme moengele wa ga Jehofa a bonala mo go bone ka toro, mme a ba busetsa kwa gae ka tsela e sele.

“Mme jana e rile ba sena go tsamaya, bonang, moengeie wa Morena a bonala kwa go Josefe ka toro, a re, Tloga O tsee ngwanyana le mmagwe, mme O tshabele kwa Egepeto, O bo O nne go tlo go tsamaye ke go itsise: gonne Herode o tla batla ngwanyana go mmolaya.” Mathaio 2: 13.

Josefe ga a ka a leta go fitlhela moso; a tšoga ka bonako, mme, le Marie le ngwanyana, ba simolola bosigo loeto lo loleele.

Banna ba ba botlhale ba ne ba neile Jesu dineo tse di tlhotlhwa e kgolo, mme ka tsela e Morena A baakanyetsa ditshenyegelo tsa loeto le go nna ga bone mo Egepeto, go tlo go tsamaye ba boele kwa lefatshing ja ga bone.

Herode a nna bogale thata fa a bona gore banna ba ba botlhale ba ne ba boetse gae ka tsela e sele. O na a itse se Modimo O no O se buile ka moperofeti wa One kaga go tla ga ga Keresete.

A itse kafa naledi e neng e rometšwe go nna mogogi wa banna ba ba botlhale. Mme lefa go ntse jalo o na a ikemiseditse go nyeletsa Jesu. Mo bogaleng jwa gagwe a romela batlhabani go bolaya “tshimane yotlhe ya Bethelehema, . . . go simolola ka ba ba dinyaga pedi le bomonna a bone.” Go gakgamatsa jang gore motho a leke go tlhabana le Modimo! Go tshwanetse ya bo e ne e le pono e e boitshegang jang polao e ya banyana ba ba senang molato! Herode pele ga mo o na a dirile dilo tse dingwe tse di setlhogo; mme botshelo jwa gagwe jwa boikepo bo no bo le gaufi le go khutla. O na a šwa lošo lo lo boitshegang.

Josefe le Marie ba nna mo Egepeto go tsamaya kwa morago ga lošo lwa Herode. Foo moengele a bonala kwa go Josefe, mme a re, “Tloga O tsee ngwanyana le mmagwe, mme O ye lefatshing ja [17] Iseraela: gonne ba ba kileng ba batla ngwanyana go mmolaya ba šule.” Mathaio 2: 16, 20.

Josefe o na a šolofetse go dira legae ja gagwe mo Bethelehema, kwa Jesu O na A tsaletšwe teng; mme erile a atamela Judea, a ithuta gore morwa Herode o na a busa mo boemong jwa ga rragwe.

Mo ga dira gore Josefe a boife go ya teng, mme a se ka a itse se a ka se dirang; ke gone Modimo Oa romela go ya go mo kaela. Ka a latela dikaelo tsa moengele, Josefe a boela legayeng ja gagwe je legologolo mo Nasaretha. [18] [19]

CHAPTER 5—BOTSHELO JWA BONGWANA JWA GA JESU

Jesu mo bongwaneng jwa Gagwe O na A tshela mo motsaneng mongwe mo dithabeng. O na A le Morwa Modimo, mme O na A ka ne A nnile mo legaeng lengwe fela je O na A rata go nna mo go jone.

O na A ka ne A ntse tlotlo mo bonnong bongwe fela. Mme ga a ka A ya legaeng ja batho ba ba humileng kana matlo a borena a dikgosi. A tlhopha go nna le bahumanegi mo Nasaretha.

Jesu O batla bahumanegi go itse gore O tlhaloganya diteko tsa bone. O belege gotlhe mo ba ne ba tšhwanetse go go belega. O ka ba tlhomogela pelo mme A ba thusa.

Kaga Jesu mo dingwageng tsa Gagwe tsa ntlha Bibela ya re, “Mme ngwana a gola, a nonofa, a tlala botlhale: le tshegofatšo ya Modimo ya nna mo go Ene.” “Mme Jesu A tšwelela mo botlhaleng le mo go goleng, le mo go ratweng ke Modimo le batho.” Luke 2; 40, 52.

Mogopolo wa Gagwe o no o le phepa o le tlhrga. O na A le tlhaloganyo e bofefo, mme A bontsha kakanyo le botlhale go feta dingwaga tsa Gagwe. Mme lefa go ntse jalo ditsela tsa Gagwe di ne di le bonolo mme di tšhwana le tsa bongwana, mme A gola mo mogopolong fela jaaka bana ba bangwe le mmeleng.

Mme Jesu O na A sa tšhwane le bana ba bangwe mo dilong tšotlhe. Ka metlha O na A bontsha moya o o monate le o o sa ithateng. Diatla tsa Gagwe tse di etleetsegileng ka metlha di ne di ipaakanyeditse go thusa ba bangwe. O na A le pelotelele mme A le boammaaruri.

A tlhomane jaaka lefika mo boammaaruring, ga A ise A ke A tlhaele go nna bonolo le pelonomi mo go botlhe. Mo legaeng ja Gagwe, le gongwe le gongwe kwa O na A ka nna teng, O na A tšhwana le marang a letsatsi a a itumelang.

O na A akanyetsa a le pelonomi mo batšofeng le bahumaneging, mme O bontshitse bopelonomi le mo dipholofolong tse di sa bueng. O na A ka tlhokomela ka bonolo nonyane e nnye, mme selo sengwe le sengwe se se tshedileng se ne se itumela fa A le gaufi. [20]

Mo metlheng ya ga Jesu Bajuda ba ne ba tlhokomela thata thutego ya bana ba bone. Dikole tsa bone di ne di dirisanya le matlo a thuto, kana mafelo a kobamelo, mme baruti ba ne ba bidiwa marena kana baruti, banna ba ba neng ba tšhwanetse gore ba bo ba rutegile thata. Jesu ga A ka A ya mo dikoleng tse, gonne di ne di ruta dilo di le dintsi tse di seng boammaaruri. Mo boemong jwa lefoko ja Modimo, dipolelo tsa batho di ne di ithutwa, mme gantsi tse di ne di le kgatlhanong le se Modimo O nong O se rutile ka baperofeti.

Modimo ka Osi ka Moya wa One o o Boitshepo Oa ruta Marie kafa o tšhwanetseng go godisa Morwa One. Marie o rutile Jesu mo Dikwalong tse di Boitshepo, mme A ithuta go di bala le go di ithuta ka bo-Ene.

Jesu le gone O na A ratile go ithuta dilo tse di gakgamatsang tse Modimo O no O di dirile, mo lefatshing le mo loaping. Mo lokwalong lo lwa tlholego A bona ditlhare le ditlhatshana le dipholofolo, le letsatsi le dinaledi.

Letsatsi ka letsatsi A di disa, mme A leka go ithuta dithuto mo go tšone, le go tlhaloganya kafa dilo di ntseng.

Baengele ba ba boitshepo ba ne ba na le Ene, mme ba Mo thusa go ithuta kaga Modimo mo dilong tse. Ke gone, jaaka A ntse A gola ka boleele le nonofo, A gola le gone mo kitsong le botlhaleng.

Ngwana mongwe le mongwe a ka nna le botlhale fela jaaka Jesu A dirile. Re tšhwanetse go senyetsa nako ya rona mo go ithuteng mo go leng boammaaruri fela. Maaka le ditlhamane ga di ketla di re dira molemo.

Ke boammaaruri fela jo bo nang le thušo, mme jo re ka bo ithuta mo Lefokong ja Modimo le ditirong tsa One. Jaaka re ithuta dilo tse baengele ba tla re thusa go tlhaloganya.

Re tla bona botlhale le molemo wa Rraetsho wa legodimo. Megopolo ya rona e tla nonotshwa, dipelo tsa rona di itshekisiwa, mme re tla tšhwana bogolo le Keresete.

Ngwaga le ngwaga Josefe le Marie ba ne ba tlhatlogela kwa Jerusalema, Modirong wa tlolaganyo. Erile Jesu a le dingwaga di lešome le bobedi, ba tsamaya le Ene.

Lo e ne e le loeto lo lo itumedisang. Batho ba ne ba tsamaya ka dinao, kana ba pagame makaba gongwe diesela, mme go no go tsaya malatsi a le mantsi go ya. Sebaka se se fa gare ga Nasaretha le [21] Jerusalema e ka ne e le bomaele ba le mašome a supa. Go tšwa dintlheng tšotlhe tsa lefatshe jeo, le go tšwa mo mafatshing a mangwe, batho ba ne ba ya modirong o, mme ba ba tšwang felo go le gongwe gantsi ba ne ba tle ba ete mmogo, mo setlhopheng se segolo.

Modiro o no o tshegediwa gaufi le bofelo jwa Mopitlwe gongwe tshimologong ya Moranang. Lo e ne e le lobaka lwa selemo mo Palestine, mme naga yotlhe e ne e ntlafaditšwe ke dithunya, mme e itumedisiwa ke dikopelo tsa dinonyane.

Jaaka ba ntse ba tsamaya batsadi ba ne ba bolelela bana ba bona kaga dilo tse di gkgamatsang tse Modimo O no O di diretse bana ba Iseraela mo dingwageng tse di neng di fetile. Mme gantsi ba ne ba tle ba opele mmogo dingwe tsa dipesalema tsa ga Dafide.

Mo metlheng ya ga Keresete batho ba ne ba setse ba tsidifetse ba le setšhwanong fela mo tirelong ya bone Modimo. Ba ne ba akanya bogolo kaga dikgatlhego tse e leng tsa bone bogolo go molcmo wa One mo go bone.

Mme go no go sa nna jalo ka Jesu. O na A rata go akanya kaga Modimo. Jaaka A tsena mo tempeleng, A disa baperisiti mo tirong ya bone. A inama le baobamedi jaaka ba khubama go rapela, mme lentšwe ja Gagwe ja kopanela dikopelo tsa pako.

Mošo mongwe le mongwe kwanyana e ne e isiwa setlhabelo mo sebešong. Mo e ne e le go bontsha lošo lwa Mmoloki. Erile fa ngwana Jesu A leba kwanyana, Moya o o Boitshepo wa Mo ruta tlhalošo ya yone. O na A itse gore Ene ka esi, jaaka Kwana ya Modimo, O na le go šwela dibe tsa batho.

Ka kakanyo e e ntseng jalo mo mogopolong wa Gagwe, Jesu O na A batla go nna A le esi. Jalo A se ka a nna le batsadi ba Gagwe mo tempeleng, mme erile ba simolola go ya gae O na A sena le bone.

Mo ntlwaneng e e pataganyeng le tempele go no go le sekole se se neng se rutwa ke baruti ba se-Juda, mme mo bonnong jo morago ga lobaka ngwana Jesu A tla teng. A nna le bafšwa ba bangwe tlase ga dinao tsa baruti ba bagolo, mme A reetsa mafoko a bone.

Bajuda ba ne ba na le megopolo e e phošo kaga Mesia. Jesu O na A itse selo se, mme A se ka A ganetsanya le banna ba ba ithutileng. Jaaka mongwe yo o na a eletsa go rutwa, A botsa dipotšo kaga tse baperofeti ba neng ba di kwadile. [22]

Kgaolo ya mašome a matlhano le boraro ya Isaia e bua ka lošo lwa Mmoloki, mme Jesu A bala kgaolo e, mme A botsa tlhalošo ya yone.

Baruti ba retelelwa ke go ntsha karabo. Ba simolola go botsa Jesu, mme ba gakgamadiwa ke kitšo ya Gagwe kaga Dikwalo.

Ba bona gore O na A tlhaloganya Bibela kgakala go ba gaisa. Ba bona gore go ruta ga bone go no go le phošo, mme le gale ba ne ba sa rate go dumela selo sengwe se sele.

Lefa go ntse jalo Jesu O na A le bori le bonolo mo ba bileng ba se ka ba Mo gakalela. Ba ne ba batla go Mo tshegetsa jaaka moithuti, mme ba Mo rute go tlhalosa Bibela jaaka ba ne ba e tlhalosa.

Erile Josefe le Marie ba tšwa mo Jerusalema mo loetong Iwa bone go boela kwa gae, ga ba ka ba lemoga gore Jesu O na A setse kwa morago.

Ba ne ba gopola gore O na A na le bangwe ba ditsala tsa bone mo lešomong.

Mme erile mo go thibelelwang bosigo, ba tlhoka seatla sa Gagwe se se thusang. Ba Mo senka gare ga lešomo, mme ya bo e le lefela.

Josefe le Marie ba nna mo poifong e kgolo. Ba gakologelw’a kafa Herode o na a lekile go bolaya Jesu mo bonyaneng ywa Gagwe, mme ba ne ba boifa gore bošula bongwe bo no bo Mo wetse janong.

Ka dipelo tse di tletseng bohutsana ba itlhaganelela kwa Jerusalema; mme ga ba aka ba Mmona go tsamaye letsatsi ja boraro.

Boitumelo jo bogolo e ne ya nna jwa bone mo go Mmoneng, lefa go ntse jalo Marie a gopola gore o na a le molato ka go ba tlogela. A re:

“Morwaaka, O no O re direlelang jalo? Bona, rrago le nna re Go batlile ka bohutsana.”

“Lo no lo mpatlelang ” Jesu A riana; “A lo no lo sa itse fa Ke tšhwanetse go nna mo go tse e leng tsa ga Rre?” Luke 2: 48, 49.

Jaaka A bua mafoko a, Jesu A šupa kwa godimo. Mo sefatlhogong sa Gagwe go na le lesedi je ba neng ba le gakgamalela. Jesu O na A itse gore ke Morwa Modimo, mme O na A ntse A dira tiro e Rragwe O na A Mo rometse mo lefatshing go e dira.

Marie ga a ise a ke a lebale mafoko a. Mo dingwageng tse di latelang, a tlhaloganya botoka tlhalošo ya one.

Josefe le Marie ba ne ba rata Jesu, mme lefa go ntse jalo ba ne ba ntse tlhokomologo mo go Mo latlheng. Ba ne ba lebetse yone [23] tota tiro e Modimo O nong O e ba neetse go e dira. Ka tlhokomologo ya letsatsi le le lengwe fela ba latlha Jesu.

Ka yone tsela e e ntseng jalo gompieno bontsi bo latlhegelwa ke Mmoloki mo setlhopheng sa bone. Fa re sa rate go akanya kaga Gagwe, gongwe go Mo rapela: mogang re buang mafoko a botšhwakga, a bopelo-e-thata, gongwe mafoko a a bošula, re ikgaoganya le Keresete. Kwa ntle ga Gagwe, re bojosing le khutsafalo.

Mme fa ruri re eletsa bothaka jwa Gagwe, ka metlha O tla nna le rona. Le botlhe ba ba batlang boteng jwa Gagwe, Mmoloki 0 rata go nna. O tla thamisa legae je le humanegileng thata, mme A itumedise pelo e e kgobaletseng.

Lefa A na A itse gore ke Morwa wa Modimo, Jesu O na A ya kwa Nasaretha le Josefe le Marie. Go tsamaya A nna dingwaga tse di mašome mararo O na” A nna A ba utlwa.”

Ene yo o ntse A le .Molaodi wa legodimo mo lefatshing O na A le ngwana yo O lorato yo o utlwang. Dilo tse di kgolo tse di lerilweng kgopolong ya Gagwe ke tirelo ya tempele di ne di fitlhilwe mo pedung ya Gagwe. A leta ga tsamaya nako ya Modimo ya tla go simolola tiro ya Gagwe e O e laoletšweng.

Jesu O na A nna mo legaeng ja motho wa naga, monna wa humanegi. Ka boikanyego le ka boitumelo A dira tiro ya Gagwa mo go thuseng go tshegetsa legae. Erile A godile mo go lekanyeng, A ithuta papadi, mme A direla mo tlung ya go betlela ya ga Josefe Ka diaparo tse di magwata tsa batho ba ba kwa tlase ba ba dirang A kgabaganya mebila ya motsana, A ya le A tšwa tirong ya Gagwe. Ga A ka A dirisa thata ya Gagwe e e boitshepo go dira botshelo jwa Gagwe motlhofo.

Jaaka Jesu A ntse A dira mo bonyaneng le mo bokaung, A gola ka nonofo mo mmeding le mo mogopolong. O lekile go dirisa nonofo tšotlhe tsa Gagwe ka tsela e e ntseng jana go di tshegetsa botshelong jo bo itekanetseng, gore A nonofe go dira tiro e e botoka mo tselaneng nngwe le nngwe.

Sengwe le sengwe se O se dirileng se dirilwe sentle. O na A batla go nna boitekanelo, le mo go tšhwareng didiri. Ka sekao sa Gagwe A ruta gore re tšhwanetse go dira ka diatla, gore re dire tiro ya rona sentle le ka tlhokomelo, le gore tiro e e ntseng jalo e ya tlotlega. Botlhe ba tšhwanetse go bona sengwe se ba ka ss dirang se se tla nnang thušo mo go bone le mo go ba bangwe. [24]

Modimo O re neile tiro go nna lesego, mme O itumedisiwa ke bana ba ba tsayang ka boitumelo kabelo ya bone mo ditšhwanelong tsa legae, ba kopanela morwalo le rara le mma. Bana ba ba ntseng jalo ba tla tloga mo gae ba ye go nna tshegofatšo mo go ba bangwe.

Bafšwa ba ba lekang go kgatlha Modimo mo go tšotlhe tse ba di dirang, ba ba dirang tshiamo ka gonne e le tshiamo, ba tla dirisega mo lefatshing. Ka go nna boikanyego mo bonnong jo bo kwa tlase ba itšhwanetsa maemo a a kwa godimo. [25]

CHAPTER 6——MALATSI A TLHABANO

Baruti ba Bajuda ba ne ba diretse batho melawana e le mentsi, mme ba ba lopa go dira dilo di le dintsi tse Modimo O nong O sa di laola. Le e leng bana ba ne ba tšhwanetse go ithuta le go ikobela melawana e. Mme Jesu ga A ka A leka go ithuta se se neng se rutwa ke baruti. O na A tlhokometse gore A se bue ka go tlhoka maitseo ka baruti ba, mme A ithuta Dikwalo, mme A ikobela melao ya Modimo.

Gantsi O na A kgalemelwa ka go tlhoka go dira se se dirwang ke ba bangwe. Foo A bontshe mo Bibeleng e e leng yone tsela ya tshiamo.

Jesu O na A leka ka metlha go itumedisa ba bangwe. Ka gonne A na A le pelonomi A le bonolo, baruti ba šolofela go Mo dira go dira jaaka ba dira. Mme ba se ka ba kgona. Fa A na A patelelwa go utlwa melawana ya bone O na A botsa se Bibela e se rutang. Lefa e ne e ka nna eng se e se buang, O na A tla se dira.

Mo ga dira baruti go nna bogale. Ba ne ba itse gore melawana ya bone e ne e le kgatlhanong le Bibela, mme lefa go ntse jalo ba ne ba kgopega ka Jesu ka go gana go e ikobela.

Ba ngongorega ka Ene mo batsading ba Gagwe. Josefe le Marie ba ne ba gopola gore baruti ke batho ba ba molemo, mme Jesu A bonwa molato, o o nong o le thata go itshokelwa.

Bomonnawe Jesu ba tsaya lotlhakori lwa baruti. Mafoko a baruti ba, ba re, a na a tšhwanetse go reediwa jaaka lefoko ja Modimo. Ba kgalemela Jesu ka go ipaya kwa godimo ga bagogi ba batho.

Baruti ba ba ne ba ikgopola botoka go gaisa banna ba bangwe, mme ba ne ba se kake ba kopana le bathonyana fela. Bahumanegi le ba ba senang kitso ba ba nyatsa. Le e leng balwetsi le ba ba tlhokofaditšweng ba ba tlogela kwa ntle ga thušo le kgomotšo.

Jesu A bontsha kgatlhego ya lorato mo bathung botlhe. Motlhokofadiwe mongwe le mongwe, yo O na A rakana le ene, O na a leka go thusa. O na A sena madi a O ka a abang, mme gantsi O na A tle A ikitse dijo e le gore A tle A thuse ba bangwe. [26]

E ne e tle e re fa bomonnawe ba bua ka bogale le bahumanegi, batho ba mogolo, Jesu O na A tle A ye go bone ba, mme A bue mafoko a pelonomi le a nametsego.

Go ba ba neng ba bolailwe ke tlala ba nyorilwe, O na A tla A ba leretse metse a a tsididi ka senwelo, mme gantsi O na A tla A ba nee dijo tse di neng di ikaeletšwe go jewa ke Ene.

Gotlhe mo ga itumolola bomonnawe. Ba bopa mme ba leka go Mo boifisa, mme A nna A tswelela pele fela, A dira jaaka Modimo O no O buile.

Go no go le gontsi diteko le dithaelo tse Jesu O na A nna le go kgatlhana natšo. Satane o na a disitse ka metlha go Mo fenya.

Fa Jesu A ka bo A na A gogelwa mo go direng selo se le sengwe fela se se phošo, kana A bua lefoko le lengwe fela ja kgakalo, O ka bo A se ka A nna Mmoloki wa rona, me lefatshe jotlhe le ka bo le latlhegile. Satane o na a itse mo, mme e ne e le ka ntlha ya gone mo a lekileng ka thata go gogela Jesu kwa boleung.

Mmoloki ka metlha O na A ntse A disitšwe ke baengele ba legodimo, lefa go ntse jalo botshelo jwa Gagwe e ne e le tlhabano e telele le dinonofo tsa lefifi. Ga go na ope wa rona yo o tla kopanang le diteko tse di gaketseng jaaka Ene.

Mme mo thaelong nngwe le nngwe O na A na le karabo e le nngwe. “Go kwadilwe.” Ditiro tsa tshiamololo tsa bomonnawe O na A sa di ba omanyetse, mme O na A ba bolelela se Modimo O no O se buile.

Nasaretha e ne e le motse o o boikepo, mme bana le makawana ba leka go dira Jesu gore A latele mekgwa ya bone e e bošula. O na A le botlhale A le boitumelo, mme ba ne ba rata setlhopha sa Gagwe.

Mme metheo ya Gagwe ya bomodimo ya tšosa bogale jwa bone. Gantsi ka go gana go kopanela tiro e e iditšweng, O na A bidiwa legatlapa. Gantsi O na A šotlwa, ka gore O tlhokometse thata kaga dilo tse di potlana. Go tšotlhe tse karabo ya Gagwe e ne le: “Go kwadilwe,” “Go boifa Morena, ke jone botlhale; le go kgaogana le bošula ke yone tlhaloganyo.” Jobe 28: 28. Go rata bošula ke go rata lošo, gonne “Maduo a boleo ke lošo.”

Jesu ga A ka A lwela ditšhwanelo tsa Gagwe. Fa A na A dirisiwa e seng ka tšhwanelo, O na A go tsaya ka pelotelele. Ka gonne A na A etleetsegile A sa ngongorege, tiro ya Gagwe gantsi e ne e [27] thatafadiwa ka mo go sa tlhokegeng. Lefa go ntse jalo A sa ngodiege, gonne O na A itse gore Modimo O no O nyenya mo go Ene.

Dinako tsa Gagwe tsa boitumelo di ne di fitlhelwa fa A le esi le tlholego le Modimo. Fa tiro ya Gagwe e ne e dirilwe O na A rata go ya mo nageng, go tlhatlhanya mo megogorong e metalana, go rapela Modimo fa thabeng, gongwe gare ga ditlhare sekgweng.

O na A reetsa nonyane e opelela Mmopi wa yone, mme lentšwe ja Gawe le nne mmogo kopelong ya boitumelo ya pako le go ntsha malebogo.

Ka lentšwe la go opela O na A amogela ka boitumelo lesedi ja mošo. Bosa gantsi bo no bo Mo fitlhela mo felong gongwe ga tidimalo, A akanya ka Modimo, A ithuta Bibela, gongvve A le mo thapelong.

Go tšwa mo dinakong tse tsa kagišo O na A tla A boele legaeng ja Gagwe go tsaya ditšhwanelo tsa Gagwe gape, le go naya sekao sa tiro ya bopelotelele. Gongwe le gongwe kwa O na A le teng, go nna teng ga Gagwe go no go lebega erete go lere baengele gaufi. Tlhotlheletšo ya botshelo jwa Gagwe jo bo itshekileng, jo bo boitshepo e ne e utlwiwa ke ditlhopha tšotlhe tsa batho.

A le bokgwabo A sa lešwefala, A tsamaya gare ga ba ba senang boikaelelo, ba ba makgakga, ba ba senang tlotlo; gare ga bakgethisi ba ba sa siamang, disenyi, Basamaria ba ba sa siamang, batlhabani ba baheidane, le banni ba lenaga.

O buile lefoko ja kutlwelobotlhoko fa, le lefoko fale, jaaka A na A bona batho ba lapisegile, lefa go ntse jalo ba patelesega go belega mekgweleyo e e bokete. A ikabela mekgweleyo ya bone, mme A ba bolelele dithuto tse O na A di ithutile mo tlholegong, kaga lorato, pelonomi, le molemo wa Modimo.

A ba ruta go iteba ba na le ditalenta tse di tlhokegang, tse fa di ne di dirisiwa sentle di ne di tla ba bapalela dikhumo tse di sa khutlong. Ka sekao se e leng sa Gagwe a ruta gore nakwana nngwre le nngwe ya lobaka e na le tlhotlhwa, mme e tšhwanetse go dirisediwa molemo mongwe.

A se ka A feta motho ope jaaka selo fela, mme A leka go nametsa bone ba ba logwadi ba ba sa šolofetseng. A ba bolelela gore Modimo O no O ba rata jaaka bana ba One, le gore ba tšhwane Nae mo maitseong. [28] Ke gone ka mokgwa wa tidimalo Jesu go tloga mo bonyaneng jwa Gagwe O diretse bangwe. Tiro e go no go se ope wa baruti ba ba rutegileng, le fa e le bomonnawe, ba ba neng ba ka e Mo latlhisa. Ka maikaelelo a tlhoafalo A dirafatsa boikaelelo jwa botshelo jwa Gagwe, gonne O na A tšhwanetse go nna lesedi ja lefatshe. [29]

CHAPTER 7—KOLOBETŠO

Erile fa lobaka lo tsile lwa tirelo ya pepeneng ya ga Keresete, tiro ya Gagwe ya ntlha e ne e le go ya kwa nokeng ya Joredane, mme A kolobediwa ke Johane wa Mokolobetsi.

Johane o na a rometšwe go baakanyetsa Morena tsela. O na a rerile kwa gare ga naga, a re:

“Bogosi jwa Modimo bo atametse: ikwatlhayeng, lo dumele Mafoko a a Molemo.” Mareko 1: 15.

Boidiidi bo no bo phuthegela go mo utlwa. Ba le bantsi ba ne ba kgonwa kaga dibe tsa bone, mme ba kolobediwa ke ene mo Joredane.

Modimo O no O itsisitse Johane gore letsatsi lengwe Mesia O na A tla tla go ene mme A lope gore a kolobediwe. O no O bile O šolofeditse gore o na a tla newa tshupo, e le gore a tle a itse yo e neng e le Ene.

Erile Jesu A tla, Johane a bona mo sefatlhogong sa Gagwe: ditshupo tsa botshelo jwa Gagwe jo bo boitshepo, a ba a Mo itsa, a re: “Ke tšhwanetse ka bo ke kolobediwa ke Wena, mme a O tla mo go nna?

“Mme Jesu A mo fetola, A re, Mma go nne jalo gompieno: gonne go re tšhwanetse go diratsa tshiamo yotlhe jalo.” Mathaio 3: 14, 15.

Mme erile fa A bua jana, ga bonala mo sefatlhogong sa Gagwe jone lesedi ja selegodimo je Simeone o nang a le bonye.

Jalo Johane a etelela Mmoloki mo metsing a Joredane e ntle, mme gone a Mo kolobetsa mo ponong ya batho botlhe.

Jesu ga a ka A kolobelediwa go bontsha boikwatlhaelo dibe tse e leng tsa Gagwe; gonne O na A ise A ka A leofe. O go dirile go re beela sekao.

Erile fa A tlhatloga mo metsing, A khubama fa lotshitshing lwa noka, mme A rapela. Foo magodimo a bulega, marang a kgalalelo a gorometsega, “mme A bona Moya wa Modimo o fologa jaaka lephoi, o fologela mo go Ene.”

Sefatlhogo sa Gagwe le popego tšotlhe tsa phatsima ka lesedi ja kgalalelo ya Modimo. Mme ga utlwala lentšwe ja Modimo le tšwa mo legodimong le re : [30] [31]

“Yo ke Morwaake yo O rategang, yo Ke itumelang thata mo go Ene.” Mathaio 3: 16, 17.

Kgalalelo e e neng ya nna fa godimo ga Keresete e ne e le ikano ya lorato lwa Modimo mo go rona. Mmoloki O tsile jaaka sekao sa rona; mme ka tlhomamišo fela jaaka Modimo O utlwile thapelo ya Gagwe, O tla utlwa ya rona.

Ba ba tlhokang bogolo, ba ba leofileng bogolo, ba ba nyatsegileng segolo, ba ka nna ba bona katamelo kwa go Rara. Fa re tla go Ene mo leineng ja ga Jesu, lentšwe je le neng ja bua le Jesu le bua le rona, le re: Yo ke ngwanake yo o rategang, yo Ke itumelang mo go ene. [32]

CHAPTER 8—THAELO

Morago ga kolobetšo ya Gagwe, Keresete O na A isiwa ke Moya kwa gareng ga naga, go ya go raelwa gone ke diabolo.

Mo go yeng kwa garing ga naga, Keresete O na A isiwa ke Moya v;a Modimo. Ga A ka A laletsa thaelo. O na A batla go nna A le esi, e le gore A tle A šwetse thomo ya Gagwe le tiro.

Ka thapelo le go ikitsa dijo O na A na le go itshegetsa kaga tsela e e madi e O na A na le go e tsamaya. Mme Satane o na a itse kwa Mmoloki O na A ile teng; jalo a ya gone go ya go Mo raela.

Jaaka Keresete A tlogela Joredane, sefatlhogo sa Gagwe se ne se sedifaditšwe ke kgalalelo ya Modimo. Mme morago ga A sena go tsena kwa gare ga naga, kgalalelo e ya nyelela.

Maleo a lefatshe a na a le mo go Ene, mme sefatlhogo sa Gagwe sa bontsha bohutsana jo bo kalo jo go seng motho ope yo o kileng a bo utlwa. 0 na A tlhokofalediwa baleofi.

Adame le Efe mo Edene ba ne ba tlhokile go utlwa Modimo ka go ja ga setlhare se se neng se iditšwe. Go tlhoka kutlo ga bone go no go lerile boleo le bohutsana le lošo mo lefatshing.

Keresete O na A tsile go naya sekao sa kutlo. Mo nageng, marago ga go ikitsa dijo ka malatsi a le mašome mane, O na A se kake, lefa e le go ya go bona dijo, A tlogela go rata ga Rragwe.

Nngwe ya dithaelo tse di fentseng batsadi ba rona ba ntlha e ne e le thaelo ya go itumedisa keletso ya dijo. Ka go ikitsa dijo mo go leele mo Keresete O na A na le go bontsha gore keletso e ka laolwa.

Satane o raela batho go kgorisa keletso, gonne mo go koafatsa mmele le go fifatsa mogopolo. Foo o itse gore o ka kgona ka motlhofo go ba tsietsa le go ba senya.

Mme sekao sa ga Keresete se ruta gore keletso nngwe le nngwe e e sa siamang e tšhwanetse go fenngwa. Go eletsa dijo ga rona ga goa tšhwanela go re laola; re tšhwanetse go go laola.

Erile lwa ntlha fa Satane a bonala kwa go Keresete, o na a lebega jaaka moengele wa lesedi. O na a ipolela fa a le morongwa yo o tšwang legodimong. [33]

A bolelela Jesu gore e ne e se go rata ga ga Rragwe go itshokela pogišo e; O na A na le go bontsha fela go rata go boga.

Mogang Jesu O nang A le mo ntweng ya go sega ga tlala, Satane a Mo raya a re:

“Fa 0 le Morwa Modimo, O laole maje a, O re, a fetoge senkgwe.”

Mme e re ka Mmoloki O na a tsile go tshela jaaka sekao sa rona, O na le go boga botlhoko jaaka re na le go bo itshokela; A se ka A itirela kgakgamatšo e e tla Mo thusang. Dikgakgamatšo tšotlhe tsa Gagwe di ne di tšhwanetse go tšwela molemo ba bangwe. Mo topong ya ga Satane A fetola:

“Go kwadilwe ga twe, Motho ga a tshele ka senkgwe se le sosi, fa e se ka lefoko lengwe le lengwe je le tšwang mo molomung wa Modimo.”

Jalo A bontsha gore ga go tlhokege bogolo go ipaakanyetsa dijo go na le gore re utlwe lefoko ja Modimo. Ba ba utlwang lefoko ja Modimo ba na le tsholofetšo ya dilo tšotlhe tse di tlhokegang mo botshelong jo, ba bile ba na le tsholofetšo ya botshelo jo bo tlang.

Satane o na a reteletswe go fenya Keresete mo thaelong ya ntlha e kgolo; gape a Mo tseela kwa setlhoeng sa tempela kwa Jerusalema, mme a re:

“Fa O le Morwa Modimo, O itatlhele kwa tlhatse, gonne go kwadilwe, ga twe, O tla laela baengele ba Gagwe kaga Gaga; mme ba tla Go legelela ka diatla tsa bone, e se re kgotsa lonao lwa Gago lwa sugakangwa ke lentšwe.”

Satane fa o latetse sekao sa ga Keresete ka go bala temana Dikwalong. Mme tsholofetso e ga se ya ba ba itigelang ka bomo mo dipha-tseng. Modimo O no O sa bolelela Jesu go itiga mo tempeleng. Jesu O na A se kake a go dira go itumedisa Satane. O rile: “Go kwadilwe gape ga twe, O se ka Oa leka Jehofa Modimo Oa gago.”

Re tshwanetse go ikanya mo tlhokomelong ya Rraetsho wa Legodimo; mme re se ka ra ya kwa O sa re romeng teng. Re se ka ra dira se O se iditseng.

E re ka gonne Modimo O le boutlwelobotlhoko, O bile O ipaakanyeditse go itshwarela, go na le ba ba reng go dibelesegile go tsuulola Modimo. Mme mo ke bomo. Modimo O tla itshwarela [34] botlhe ba ba batlang boitshwarelo mme ba hularela boleo. Mme ba ba itlhophelang go O tsuulolela ga O kake Oa ba segofatsa.

Satane janong a bonala jaaka a ntse tota, kgosana ya thata ya lefifi. A tseela Jesu kwa tlhoreng ya thaba e e godileng, mme a Mmontsha magosi otlhe a lefatshe.

Marang a letsatsi a na a le mo metsing e mentle, matlo a bogosi a a maje mantle, masimo a a ungwang le masimo a mafine. Satane a re:

“Dilo tšotlhe tse ke tla di Go naya, fa O ka wela fa fatshe Oa nkobamela.”

Ka lobakanyana Keresete A leba ponalo. Foo A retologa. Satane o na a beile lefatshe fa pele ga Gagwe ka tsela e e kgatlhang thata; mme Mmoloki A leba kafa teng ga bontle jo bo kwa ntle.

A bona lefatshe mo bobenyaneng jwa jone le boleo, kgakala le Modimo. Manyobonyobo a otlhe a na a dirilwe ke go fularela Modimo ga motho go obamela Satane.

Keresete O na A tletse tlhoafalelo ya go rekolola se se neng se latlhegile. O na A eletsa go busetsa lefatshe mo bontleng jo bo gaisang bontle jwa jone jwa Edene. O na A batla go baya motho mo lefatshing je le nang le thuso ya Modimo.

Ka ntlha ya motho yo o leofileng O na A ganela le thaelo. O na A tshwanetse go nna mofenyi, gore ba tle ba fenye, gore ba tle ba lekane le baengele, ba bo ba tshwanele go bidiwa bana ba Modimo.

Mo topong ya ga Satane ya kobamelo, Keresete a araba:

“Tloga o ye kong, Satane; gonne go kwadilwe, ga twe, O obamele Jehofa Modimo Oa gago, ke Ene esi yo o tla Mo direlang.” Mathaio 4: 3-10.

Lorato lwa lefatshe, keletso ya nonofo, le boikgodiso jwa botshelo,— sengwe le sengwe se se gogelang motho go tšwa kobamelong ya Modimo,— se ne se akareditswe mo thaelong e kgolo e ya ga Keresete.

Satane o na a naya Keresete lefatshe le dikhumo tsa jone fa A na A ka ikobela melao ya bosula. Jana Satane o baya fa pele ga rona tse di thusang fa re ka dira phoso.

Oa re sebetsa, “e le gore tswelopele e tle e nne teng mo lefatshing je, O tshwanetse go ntirela. O se ka wa tlhokomela thata ka go [35] nna boammaaruri le boikanyego. Utlwa dikgakololo tsa me, mme ke tla go naya dikhumo, tlotlo, le boitumelo.”

Mo go utlweng kgakololo e re obamela Satane mo boemong jwa Modimo. Go tla re leretse bohutsana jo bogolo le tshenyego.

Kereste 0 re kaetse se re tshwanetseng go se dira fa re raelwa.

Fa A na A re go Satane, “Tloga fano,” moraedi o na a se kake a ganetsa taolo. O na a patelesega go tsamaya.

Ka go imenekanya ka kilo e e sotlilweng le bogale, kgosi ya batsuulodi ya tloga fa pele ga Morekolodi wa lefatshe.

Tlhabano e ne ya khutla ka lobaka. Phenyo ya ga Keresete e ne e tletse fela jaaka go palelwa ga ga Adame go no go ntse.

Jalo re ka ganetsa thaelo, mme ra fenya Satane. Morena A re go rona, “Tlhabanang le diabolo, mme o tla lo tshaba. Atamelang Modimo, mme O tla lo atamela.” Jakobe 4: 7, 8. [36]

CHAPTER 9—TIRELO YA TSHIMOLOGO

Go tšwa kwa gare ga naga, Keresete 0 boela Joredane, kwa Johane wa Mokolobetsi O nang a rera teng. Ka lobaka loo banna ba ba neng ba rometswe ke balaodi ba Jerusalema ba ne ba botsa Johane kaga taolo ya gagwe go ruta le go kolobetsa batho.

Ba botsa fa e le gore e ne e le Mesia, gongwe Elija, gongwe “moparofeti yole,” ba raya Moše. “Ga ke ene.” Foo ba botsa: “O mang? gore re tle re fetole ba ba re romileng.”

A re, “Na ke lentswe ja mongwe yo o kuang mo nageng, a re, Siamisang tsela ya ga Jehofa, jaaka moperofeti Isaia a kile a bua.” Johane 1: 22, 23.

Mo metlheng ya bogologolo e ne e tle e re fa kgosi e eta e tšwa felong gongwe ga lefatshe e ya felo gongwe, banna ba ne ba romelwa kwa pele ga kara ya yone go ya go baakanya tsela.

Ba ne ba na le go rema ditlhare, ba phuthele maje kwa ntle, mme ba tlatse mahuti, e le gore tsela e tle e siamele kgosi.

Jalo erile fa Jesu, Kgosi ya legodimo, A na A tla, Johane wa Mokolobetsi o na a romelwa go baakanya tsela ka go bolelela batho, mme a ba biletsa go ikwatlhaeleng dibe tsa bone.

Erile fa Johane a ntse a araba barongwa ba ba tšwang Jerusalema, a bona Jesu A eme fa lotshitshing lwa noka. Sefatlhogo sa gagwe se phatsima, mme a otlololela mabogo a gagwe kwa ntle a re:

“Mo gare ga lona go eme mongwe yo lo sa Mo itseng, ebong Ene yo O tlang morago ga me, yo kgole ya setlhako sa Gagwe ke sa tšhwanelang go e hunolola.” Johane 1: 26, 27.

Batho ba amega thata. Mesia O na A le gare ga bone! Ba lebaleba go bona Ene yo Johane o na a bua ka Ene. Mme Jesu O na A ikopakopantse le boidiidi, mme A se ka a bonwa.

Letsatsi le le latelang Johane gape a bona Jesu, mme a Mo supa, a goa: “Bonang, Kwana wa Modimo, yo O tlosang boleo jwa lefatshe!”

Foo Johane a bolela kaga sesupo se se neng se bonwe kwa kolobetsong ya ga Keresete. “Ke bonye ka ba ka supa,” a oketsa, “fa yo e le Morwa Modimo.” Johane 1: 29, 34. [37]

Ka tshisimogo le kgakgamalo bautlwi ba leba Jesu. Ba ipotsa, A yo ke Ene Keresete?

Ba bona gore Jesu O na A sena sesupo sepe sa khumo kana bogolo jwa selefatshe. Diaparo tsa Gagwe e ne e le tsa bonolo le bori, ebong tse di aparwang ke batho ba ba humanegileng. Mme mo sefatlhogong sa Gagwe se se thuntseng, se se lapileng go no go le sengwe se se neng se tshikinya dipelo tsa bone.. Mo sefatlhogong seo ba bala tlotlego le borena; mme kgadimo nngwe le nngwe ya leitlho, popego nngwe le nngwe ya sefatlhogo, e ne e bua ka kutlwelo botlhoko e e boitshepo le lorato lo lo se kakeng lwa buiwa.

Mme barongwa ba ba tšwang kwa Jerusalema ba se ka ba gogelwa kwa Mmoloking. Johane o na a se ka a bua sone se ba neng ba eleditse go se utlwa. Ba ne ba lebeletse Mesia go tla jaaka mofenyi yo mogolo. Ba bona gore e e ne e se thomo ya ga Jesu, mme mo go suleng pelo ba Mo hularela.

Letsatsi je le latelang gape Johane a bona Jesu, mme a goa, “Bonang Kwana Oa Modimo!” Ba le babedi ba barutwa ba ga Johane ba ne ba eme gaufi, mme ba latela Jesu. Ba reetsa go ruta ga Gagwe, mme ba tšwa barutwa ba Gagwe. Mongwe wa ba babedi e ne e le Anderea, mongwe e le Johane.

Anderea ka bonako a lere monnawe kwa go Jesu, Simone, yo Jesu O mmiditseng Petere. Letsatsi je le latelang, mo tseleng e e yang Galilea, Keresete A bitsa morutwa yo mong.ve. Filipo. Ka bofefo fa Filipo a sena go bona Mmoloki, a lere tsala ya gagwe Nathanaele.

Ka tsela e tiro e e kgolo ya ga Jesu mo lefatshing e ne e simologile. A bitsa barutwa ba Gagwe ka bongwe, mme mongwe a lere morwa rragwe, mongwe tsala ya gagwe. Se ke se se tšhwanetseng go dirwa ke molatedi mongwe le mongwe wa ga Keresete. Fela fa ene a sena go itse Jesu, o na le go bolelela ba bangwe Tsala e e tlhokegang e o e bonyeng. E ke tiro e botlhe ba ka e dirang, lefa ba le bannye kana ba le batona. Kwa Kana mo Galilea, Keresete, le barutwa ba Gagwe, ba ne ba ya modirong wa nyalo. Ka ntlha ya boitumelo jwa go phuthega ga ntlo e, thata ya Gagwe e e gakgamatsang e ne ya dirwa.

E ne e le tlwaelo mo lefatshing jeo go dirisa mofine mo lobakeng lo lo ntseng jana. Pele ga modiro o fela, mofine wa fela. Go tlhokafala ga mofine mo modirong go no go ka akanngwa jaaka ekete [38] ga go na tlamelo, mme mo go no go lejwa e le selo se se tlhabisang ditlhong thata.

Keresete O na A bolelelwa se se dirafetseng, mme A laela gore batlhanka ba baakanye dinkgwana di le thataro tsa maje di na le metse. Foo A re, “Gang jana, mme lo ise kwa molebalebing wa modiro.” Johane 2: 8.

Mo boemong jwa metse ga tšwa mofine. Bojalwa jo jwa mofine bo no bo le botoka go gaisa jotlhe jo bo nong bo diritšwe pele, mme jwa bo bo lekanye botlhe.

Morago ga go dira kgakgamatšo, Jesu A ngwangwaela ka tidimalo. Ga se ka ga nna go fitlhela A tsamaile, ope wa baeng yo o itsileng tiro e O na A e dirile.

Neo ya ga Jesu mo modirong wa nyalo e ne e le setšhwantsho. Metse a na a emela kolobetso, mme mofine e ne e le madi a Gagwe, a a neng a tla tshololelwa lefatshe.

Mofine o Jesu O o dirileng e ne e se bojalwa jo bo bedisitsweng. Jo bo ntseng jalo bo tšosa botagwa le masula a le mantsi, mme Modimo O no O iditse tiriso ya jone. Oa re, “Bojalwa jwa mofine ke mosoti, bojalwa jo bo loileng ke phokelelo; mme lefa e le mang yo o timelang ka jone ga a botlhale.” “Bo tlo bo lome jaaka noga, bo lome jaaka šaušawane.” Diane 20: 1; 23: 32.

Mofine o o nong o dirisitswe mo modirong e ne e le matute a a itshekileng a moretlwa a a botshe. E ne e le o o tšhwanang le o moperofeti Isaia a o bitsang “bojalwa jo boša jwa mofine . . . mo leroseng,” mme a re, “lesego le mo go jone.” Isaia 65: 8.

Ka go ya kwa modirong wa nyalo, Keresete O bontshitse gore go siame go rakana mmogo ka tsela e e monate e. O na A rata go bona batho ba itumetse. Gantsi O na A tla a ba etele mo magaeng a bone, mme A leke gore A ba lebatse ditlalelo le matshwenyego a bone, mme ba akanye ka molemo le lorato lwa Modimo. Gongwe le gongwe kwa O ka nnang teng, Keresete ka metlha O na A leka go dira se. Gongwe le gongwe kwa pelo e neng e bulegetse go amogela thomo e e boitshepo, O na A phutholola boammaaruri jwa tsela ya poloko.

Letsatsi lengwe, jaaka A feta mo lefatshing ja Samaria, A nna fa fatshe fa sedibeng go itapolosa. Erile mosadi a tla go ga metse, A mo lopa go Mo nosa. [39]

Mosadi a gakgamadiwa ke mo, gonne o na a itse kafa Bajuda ba ilang Basamaria. Mme Keresete A mmolelela gore fa a na a kopile Ene, O na A tla mo naya metse a a tshedileng. Mo go no ga mo gakgamatsa segolo. Foo Jesu A mo raya a re:

“Mongwe le mongwe yo o nwang metse a, o tla ba a nyorwa gape: mme lefa e le mang yo o tla nwang metse a Ke tla a mo nosang, ga a ketla a tlhola a nyorwa gope; mme metse a Ke tla a mo nosang, a tla tšwa motšwedi wa metse mo go ene, a a tswelelang botshelong jo bo sa khutleng.” Johane 4: 13, 14. Ka metse a a tshedileng go rewa Mowa o o Boitshepo. Jaaka motsamai yo o nyorilweng a batla metse go nwa, fela jalo re batla Moya wa Modimo mo dipedung tsa rona. Ene yo o nwang metse a ga a ketla a nyorwa gope.

Moya o o Boitshepo wa Modimo o lere lorato mo dipelung tsa rona. O kgorisa dikeletso tsa rona e le gore dikhumo le tlotlo le dikgatlhego tsa lefatshe jeno di se ka tsa re goga. Mme o re tlatsa ka boitumelo jo bo ntseng jalo jo re bileng re batla gore le bangwe ba nne le jone le bone. O tla nna mo go rona motswedi wa metse, o o elelelang lesego mo go ba bangwe tikologong.

Mme mongwe le mongwe yo Moya wa Modimo o ntseng mo go ene, o tla tshelela ruri le Keresete mo bogosing jwa Gagwe. Fa o amogetswe ka tumelo mo pedung, ke tshimologo ya botshelo jo bo sa khutleng.

Lesego je le tlhokegang je Keresete O boleletse mosadi gore O na A tla le mo naya fa a na a le kopa. Fela jalo O tla le re naya.

Mosadi yo o na a robile ditaolo tsa Modimo, mme Keresete A mmontsha gore O na A itse maleo a botshelo jwa gagwe. Mme A bontsha le gone, gore O na A le tsala ya gagwe, gore O na A rata A bile A mo tlhomogela pelo, le gore fa a na a dumela go latlha dibe tsa gagwe, Modimo O no O tla mo amogela jaaka ngwana wa One.

O na a itumela jang go itse mo! Mo boitumelong jwa gagwe a itlhaganelela kwa motsaneng o o gaufi, mme a biletsa batho go tla go bona Jesu.

Jalo ba tla fa sedibeng, mme ba Mo lopa go nna le bona. A nna malatsi a le mabedi, mme A ba ruta, mme ba le bantsi ba reetsa mafoko a Gagwe. Ba ikwatlhaela dibe tsa bone, mme ba dumela mo go Ene e le Mmoloki wa bone. [40]

Mo tirelong ya Gagwe, Jesu O etetse legae ja Gagwe je le gologolo ga bedi ja Nasaretha. Mo go eteng ga ntlha O na A ya mo tlung ya thuto ka letsatsi ja Sabata.

Fa A bala mo polelelong pele ya ga Isaia kaga tiro ya Mesia, — kafa O na A tla rera dilo tse di molemo mo bahumaneging, go gomotsa ba ba hutsafetseng, le go naya pono mo go ba ba sa boneng, le go fodisa ba ba neng ba teketilwe.

Foo A bolelela batho gore mo go no go dirafetse gotlhe gone letsatsing jeo. E e ne e le tiro e O na A e dira ka esi.

Mo mafokong a bautlwi ba tlala boitumelo. Ba dumela gore Jesu e ne e le Mmoloki yo o na a solofeditswe. Dipelo tsa bone tsa tshikinngwa ke Moya o o Boitshepo, mme ba araba ka bo-amen ba ba gotetseng le dipako go Morena.

Foo ba gakologelwa kafa Jesu O na A tshedile gare ga bone jaaka mmetli. Gantsi ba ne ba Mmonye A dira mo petlelong le Josefe. Lefa mo botshelong jotlhe jwa Gagwe go no go le ditiro tsa lorato le boutlwelobotlhoko fela, ba ne ba se kake ba dumela gore ke Ene Mesia.

Ka megopolo e e ntseng jana ba bulela Satane tsela ya go laola maikutlo a bone. Foo ba tlalela Mmoloki bogale. Ba goa kgatlhanong Nae, mme ba ikemisetsa go tlosa botshelo jwa Gagwe.

Ba Mo potlakisetsa koo, ka maikaelelo a gore ba ye go Mo latlhela kwa lopaweng lwa thaba. Mme baengele ba ba boitshepo ba ne ba le gaufi go Mo sireletsa. A kgabaganya ka polokesego gare ga bontsi, mme A se ka A bonwa.

Lobaka lo lo latelang fa A tla mo Nasaretha, batho ba ne ba sa tlhole ba ipaakanyeditse go Mo amogela. A tsamya, A se ka A tlhola A boela teng gope.

Keresete O na A direla ba ba neng ba batla thuso ya Gagwe, mme mo lefatshing jotlhe batho ba kgobokanela mo go Ene. Jaaka A ntse A ba fodisa A ba ruta, ga bo go le boitumelo jo bogolo. Legodimo ja lebega ekete le fologela mo lefatshing, mme ba ikgorisa mo tshwarong ya Mmoloki yo O boutlwelo-botlhoko. [41]

CHAPTER 10—DITHUTO TSA GA KERESETE

Gare ga Bajuda, tumelo e ne e setse e tsile fa e fetang go le gonnye meletlo e e tlang ka metlha. Ka ba ne ba tlogile mo kobamelong ya boammaaruri ya Modimo, mme ba latlhegetswe ke thata ya semoya ya lefoko ja One, ba ne ba lekile go tlhotlheletsa fa go nong go tlhaela ka meletlo le dipolelo tsa bone.

Ke madi a ga Keresete fela a a ka ntlafatsang mo boleung. Ke thata ya Gagwe fela e e ka thibang batho mo go leofeng. Mme Bajuda ba ne ba ikantse ditiro tsa bone le meletlo ya bodumedi jwa bone go iponela poloko. Ka ntata ya tlhoafalo ya bone kaga meletlo e ba ikgopotse gore ba tshiamo, mme ba tšhwanetswe ke bonno mo bogosing jwa Modimo.

Mme tšholofelo ya bone e ne e tlhomamisitšwe bogolung jwa selefatshe. Ba ne ba eletsa dikhumo le thata, mme tse ba di lebelela jaaka tuelo ya poifo-modimo ya bone ya boitimokanyo.

Ba ne ba lebeletse Mesia go tlhomamisa bogosi jwa Gagwe mo lefatshing je, le go busa jaaka kgosana e e thata gare ga bone. Lesego lengwe le lengwe ja šelefatshe ba ne ba lebeletse go le amogela go tleng ga Gagwe.

Jesu O na A itse gore ditšholofelo tsa bone di ne di na le go šwabisiwa. O na A tsile go ba ruta sengwe se se gaisang kgakala ka bomolemo šone se bone ba neng ba se batlile.

O na A tsile go busetsa mannong kobamelo ya boammaaruri ya Modimo. 0 na A na le go lere mo teng tumelo ya pelo e e itshekileng, e e neng e tla itshenola mo botshelong jo bo itshekileng le popego e e boitshepo.

Mo therong e e ntle kwa thabeng O tlhalositse se Modimo 0 se kayang se tlhokega bogolo, le se se neng se ka naya boitumelo jwa boammaaruri.

Barutwa ba Mmoloki ba ne ba tlhotlheletsegile ke dithuto tsa baruti; mme ka ntlha ya barutwa ba, pele ga tšotlhe, dithuto tsa ga Kere’sete di ne tsa buiwa. Se O se ba rutileng ke sa rona le rona. Re tlhoka go ithuta tšone dithuto tseo.

“Go sego ba ba humanegileng mo moyeng,” Keresete O buile. Ba ba humanegileng mo moyeng ke ba ba itseng boleo jwa bone le [42] tlhoko ya bone. Ba itse gore ka bo bona ba ka se ka ba dira sepe se se molemo. Ba eletsa ‘thuso ya Modimo, mme bone ba newa masego a One.

“Gonne go bua jana Ene yo O godimo, yo O godileng thata, yo O ntseng mo Bosakhutleng, yo leina ja Gagwe e leng Boitshepo: A re, Ke agile mo felong ga godimo, le ga boitshepo, le gone Ke nna le Ene yo O moya o o ngomogileng, o o ikokobeditseng, go rudisa moya wa ba ba ikokobeditseng, le go rudisa pelo tsa ba ba pelo e e ngomogileng.” Isaia 57: 15.

“Go sego ba ba lelang.” Mo ga go ree ba ba ngongoregang ba ba boraborang, mme ba ba tsamayang ka tebo e e botlha, ya go nyera marapo. Go raya ba ba hutsafalang ka boammaaruri ka ntata ya dibe tsa bone, mme ba kopa Modimo boitšhwarelo.

Botlhe ba ba ntseng jalo O tla itšhwarela ka kgololego. Oa re, “Khutsafalo ya bone Ke tla e fetola boitumelo, Ke tla ba gomotsa, Ke ba itumedisa ba tšwa mo bohutsaneng jwa bone.” Jeremia 31: 13.

“Go sego ba ba pelonomi.” Keresete A re, “Lo ithute ga Me; gonne Ke bonolo le boingotlo mo pedung.” Mathaio 11: 29. Erile A tšholwa ka tshotlo, O na A busetsa molemo kaga bosula. Mo go se 0 re neile sekao, gore re tle re dire jaaka A dirile.

“Go sego ba ba bolaetšweng tshiamo ke tlala le lenyora.” Tshiamo ke go dira sentle. Ke kutlo mo molaong wa Modimo; gonne mo molaong oo go beilwe metheo ya tshiamo. Bibela ya re, “Ditaolo tšotlhe tsa Gago di tshiamo.” Dipesalema 119: 172.

Molao oo Keresete, sekao sa One, O rutile batho go o utlwa. Tshiamo ya molao e bonwa mo botshelong jwa Gagwe. Re bolawa ke tlala re nyorelwe tshiamo mogang re batlang megopolo yotlhe ya rona, mafoko a rona, le ditiro tsa rona, di tšhwana le tsa ga Keresete.

Mme re ka tšhwana le Keresete fa tota re eletsa go nna jalo. Re ka nna le matshelo a rona a tšhwana le botshelo jwa Gagwe, ditiro tsa rona di dumalana le molao wa Modimo. Moya o o Boitshepo o tla lere lorato lwa Modimo mo dipedung tsa rona, e le gore re tle re kgatlhege mo go direng go rata ga One.

Modimo O etleetsegetse go re naya Moya wa One bogolo go kafa batsadi ba ka nayang bana ba bone dilo tse di molemo. Tšholofetso ya One ke, “Kopang mme lo tla newa.” Luka 11:9; Mathaio [43] 7:7. Botlhe ba ba bolawang ke tlala le lenyora ka ntlha ya tshiamo, “ba tla kgorisiwa.”

“Go sego ba ba kutlwelo botlhoko.” Go nna kutlwelo botlhoko ke go tšhola bangwe botoka go gaisa kafa ba tšhwanetseng. Modimo O re tšhotse jalo. O kgatlhega mo go bontsheng boutlwelobotlhoko. O pelonomi mo go ba ba sa lebogeng le mo go ba ba bosula.

O re ruta go tšholana jana. A re, “Lo nne pelonomi mongwe mo go yo mongwe le pelonamagadi, lo itšhwarelane, fela jaaka Modimo le One O itšhwaretse lona mo go Keresete.” Baef. 4: 32.

“Go sego ba ba pelo di itshekileng.” Modimo O tlhokomela se tota re leng sone bogolo go se re reng re sone. Ga O kgathale gore re bantle jang, mme O batla dipelo tsa rona di itsheke. Foo mafoko otlhe a rona le ditiro di tla siama.

Kgosi Dafide o na a rapela, “Bopa pelo e e itshekileng mo go nna, Wena Modimo.” “A mafoko a molomo wa me, le go akanya ga pelo ya me, go nne tebosego mo ponong ya Gago, Jehofa, lefika ja me le Morekolodi wa me.” Dipesalema 51: 10; 19: 14. E, e tšhwanetse go nna thapelo ya rona.

“Go sego ba ba letlanyang.” Ene yo o nang le moya wa bopelonomi le boingotlo wa ga Keresete o tla nna moletlanyi. Moya o o ntseng jalo ga o tšose kgang, ga o fetole ka bogale. O dira legae go itumela, mme o lere kagišo e e botshe e e segofatsang botlhe tikologong.

“Go sego ba ba bogisediwang tshiamo.” Mathaio 5: 3-10. Keresete O na A itse gore ka ntlha ya Gagwe ba le bantsi ba barutwa ba Gagwe ba ne ba tla tsenngwa mo dikgolegelong, mme ba le bantsi ba ne ba tla bolawa. Mme O ba boleletse gore ba se ka ba lela ka ntlha ya gone.

Ga go na sepe se se ka utlwisang botlhoko bone ba ba ratang ba bile ba latela Keresete. O tla nna le bone bonnong bongwe le bongwe. Ba ka nna le go bolawa, mme O tla ba naya botshelo jo bo se ketlang bo khutla, le serwalo sa kgalalelo se se sa thunyeng.

Me mo go bone ba bangwe ba tla ithuta kaga Mmoloki yo o rategang. Keresete O rile, mo go barutwa ba Gagwe:

“Ke lona lesedi ja lefatshe.” Mathaio 5: 14. Jesu O na A le bonako go tsamaya A tšwa mo lefatshing go ya legaeng ja Gagwe ja selegodimo. Mme barutwa ba ne ba tšhwanetse go ruta batho [44] ka lorato lwa Gagwe. Ba ne ba tšhwanetse go nna masedi gare ga bone.

Lobone lo lo mo tlung ya lesedi, lo phatsimela kwa lefifing, lo kaela ka polokesego sekepe go ya tsibogong; jalo balatedi ba ga Keresete ba tšhwanetse go phatsima mo lefatshing je le lefifi je, go gogela batho kwa go Keresete le legae ja legodimo.

Se ke se se tšhwanetseng go dirwa ke balatedi botlhe ba ga Keresete. O ba biletsa go dira le Ene mo go bolokeng bangwe.

Dithuto tse di ntseng jalo di ne di le dintšha mo bautlwing ba ga Keresete, mme A di boelela gantsi. Ka lobaka longwe moagente o tsile kwa go Ene ka potso e: “Morena, nke ke dire eng gore ke tle ke rue botshelo jo bo sa khutleng ” Jesu A mo raya a re, “Go kwadilwe eng mo molaong? O bala jang?

“Mme a fetola, a re, Go tulwe, O rate Jehofa Modimo wa gago ka pelo yotlhe ya gago, le ka moya otlhe wa gago, le ka tlhaloganyo yotlhe ya gago; le mongwe ka wena jaaka O ithata.

“O fetotse ka tsiamo;” ga bua Keresete; “dira mo, mme O tla tshela.” Moagente o na a ise a dire mo. O na a itse gore o na a sa rate ba bangwe jaaka a ithatile. Mo boemong jwa go ikwatlhaya, a leka go bona seipato ka go ithata ga gagwe. Ke gone a botsa Jesu: “Ana, mongwe ka nna e be e le mang?” Luke 10: 25-29.

Baperesiti le baruti gantsi ba ne ba tle ba ganetsanye ka potso e. Ba ne ba sa bitse bahumanegi le ba ba senang kitso bangwe ka bone, mme ba ne ba se kake ba ba bontsha pelonomi epe. Keresete O na a sa tsee sepe mo dikganetsanyong tsa bone; O fetotse potso ka polelo e e neng e diretse mo lobakeng lo lo khutshwane lo lo fetileng.

Monna mongwe, A bua, o na a tswa Jerusalema a ya Jeriko. Tsela e ne e le mokgokolosa e le maje, mme e ne e kgabaganya felong fa go senya, fa go bodutu. Teng fa monna a tšhwarwa ke dinokwane, a thukuthwa gotlhe mo o na a na nago. O na a iteilwe a teketilwe, mme a tlogelwa ka gore o šule.

O rile a ntse a namaletse jana, moperisiti mme foo Molefi ba tswa kwa tempeleng e e kwa Jerusalema ba feta ka tsela eo. Mme mo boemong jwa go thusa motho yo wa mogolo, ba fapoga ba feta ntlha e nngwe.

Banna ba ba ne ba tlhophetšwe go direla mo tempeleng ya Modimo, mme ba ne ba tšhwanetse ba bo ba ne ba tšhwana le One. [45] ba tletse boutlwelobotlhoko le bopelonomi. Mme dipelo tsa bone di ne di le tsididi di sena kutlwelo.

Kwa morago ga lobaka ga atamela Mosamaria. Basamaria ba ne ba ilwa ba nyadiwa ke Bajuda. Mo go mongwe wa batho ba Mojuda o na a se kake a naya metse lefa e le thathana ya senkgwe. Mme mosamaria a se ka a ema go akanya ka mo. Le gone ga a ka a ema go akanya le ka dinokwane tse di neng di ka ne di mo lebile.

Teng go no go namaletse motho seeng, a thologa madi a le gaufi le go šwa. Mosamaria a apola kobo ya gagwe, a mo tshopha ka yone.

A mo naya mofine o e leng wa gagwe go nwa, mme a thela lookwane mo dinthong tsa gagwe. A mo pega mo pholofolong ya gagwe, mme a mo lere mo tlung ya baeti, mme a mo tlhokomela bosigo jotlhe.

Mošo o o latelang, pele ga a tsamaya, a duela mung a ntlo ya baeti gore a tle a mo tlhokomele go tsamaya a nonofa gape. Jalo Jesu A bolela polelo. Foo erile A retologela moagenteng, A botsa:

“O gopola, go re, ke mang wa ba bararo ba, yo o itshupileng a le wa ga gabo ene yo o wetseng mo dinokwaneng?”

Moagente a fetola, “Ke yo o mo utlwetseng botlhoko.”

Foo Jesu A re, “Eya O dire jalo le wena.” Luke 10: 35-37. Ke gone Jesu O rutile gore motho mongwe le mongwe yo o tlhokang thuso ya rona ke mongwe ka rona. Re na le go mo tšhola fela jaaka le rona re ne re ka eletsa go tšholwa.

Moperesiti le Molefi ba ne ba ipaya jaaka ekete ke batho ba ba tshegetsang ditaolo tsa Modimo, mme tota tota yo o na a di tshegeditse e ne e le Mosamaria. Pelo ya gagwe e ne e le pelonomi le lorato.

Mo go tlhokomeleng monna yo o ntshitsweng dintho wa moeng, o na a bontsha lorato go Modimo le mo bathung. Gonne go kgatlha Modimo go re bona re direla molemo mongwe yo mongwe. Re bontsha lorato lwa rona go One ka go nna pelonomi mo go ba re nang nabo.

Pelo e e pelonomi, e e ratang, e tlhwatlhwa e e kwa godimo ga dikhumo tšotlhe tsa lefatshe. Ba ba tshelelang go dira molemo ba bontsha gore ke bana ba Modimo. Ke bone ba ba tla nnang le Keresete mo bogosing jwa Gagwe. [46]

CHAPTER 11—TSHEGETŠO YA SABATA

Mmoloki O tshegeditse Sabata, mme O rutile barutwa ba Gagwe go e tshegetsa. O na A itse kafa e tšhwanetseng go tshegediwa ka teng, gonne Ene ka nosi O na A e dirile boitshepo.

Bibela ya re, “Gakologelwa letsatsi ja Sabata go le itshepisa.” “Letsatsi ja bosupa ke Sabata wa ga Jehofa, Modimo Oa gago.” “Gonne Jehofa O dirile legodimo le lefatshe, le lewatle, le tšotlhe tse di mo go one, ka malatsi a le marataro, mme A ikhutsa ka letsatsi ja bosupa: ke gone ka moo Jehofa O na A segofatsa letsatsi ja bosupa, A le itshepisa.” Ekesodo 20: 8, 10, 11; 31: 16, 17. Keresete O na A dirile le Rragwe mo go tlholeng lefatshe, mme 0 na A dirile Sabata. Bibela ya re “dilo tšotlhe di dirilwe ke Ene.” Johane 1: 3.

Fa re leba letsatsi le dinaledi, ditlhare le dithunya tse di dintle, re tšhwanetse go gakologelwa gore Keresete O di dirile tšotlhe. Mme O dirile Sabata go re thusa go gakologelwa lorato lwa Gagwe le thata.

Baruti ba se-Juda ba ne ba dirile melawana e le mentsi kaga tshegetso ya Sabata, mme ba ne ba batla gore mongwe le mongwe a utlwe melao ya bone. Jalo ba disa Mmoloki, go bona se O na A tla se dira.

Sabata mongwe, jaaka Keresete le barutwa ba Gagwe ba ne ba ya gae ba tšwa tlung ya thuto, ba feta fa gare ga masimo a mabele. Nako e ne e setse e ile, mme barutwa ba ne ba bolailwe ke tlala. Jalo ba roba dingwe tsa diako tsa mabele, ba di sosorela mo diatleng tsa bone, mme ba ja ditlhaka.

Mo letsatsing lengwe le sele, mongwe yo o fetang gare ga tshimo kana ditlhare tsa maungo o na a letlelelwa se o na a batla go se ja. Mme go no go sa nna jalo ka Sabata. Baba ba ga Keresete ba bona se se neng se dirwa ke barutwa, mme ba raya Mmoloki ba re:

“Bona, barutwa ba Gago ba dira se se sa letlelelwang go dirwa ka Sabata.” Mathaio 12: 2.

Mme Keresete A sireletsa balatedi ba Gagwe. A gakolola basekisi ba Gagwe kaga Dafide, yo o rileng a le mo tlhokong, a ja ga [47] senkgwe se se boitshepo sa tabernakele, mme o na a bile a se neile balatedi ba gagwe.

Fa go no go siame kaga Dafide fa a tšhwerwe ke tlala go ja senkgwe se se boitshepo se, foo a go no go sa tšhwanela kaga barutwa fa ba bolailwe ke tlala go fula mabele mo dinakong tse di boitshepo tsa Sabata?

Sabata ga sea ka sa direlwa go nna mokgweleyo mo mothung. Se ne se na le go mo tswela molemo, go mo naya kagišo le boikhutso. Ke gone Morena wa rona A re, “Sabata o diretšwe motho, motho ga aa direlwa Sabata.” Mareko 2: 27.

“Mme ga dirala ya re ka Sabata o mongwe A tsena mo tlung ya thuto, mme A ruta: mme ga bo go le monna gone, yo letšogo ja gagwe je legolo le omeletseng.

“Mme bakwadi le Bafarisai ba Mo lepa, fa A tla fodisa ka letsatsi ja Sabata; gore ba bone kafa ba ka Mo nayang molato ka gone.

“Mme A itse megopolo ya bone, mme A raya monna yo o letšogo le omeletseng, A re, Nanoga, O eme fa gare. Mme a nanoga, a ema fa gare.

“Mme Jesu A ba raya, A re, Kea lo botsa, ka re, A go letleletšwe go dira molemo ka malatsi a Sabata, kgotsa go dira bosula? Go boloka botshelo, kgotsa go bo senya?”

“Mme ya re A sena go ba koba ka bogale, ka A tlhokofadiwa ke go thatafala ga dipelo tsa bone, a raya monna yoo a re, Otlolola letšogo ja gago. Mme a dira jalo; mme letšogo ja gagwe ja fola, ja nna jaaka je lengwe.”

“Mme ba tlala botsenwa: mme ba gakololana kaga se ba ka se dirang Jesu.” Luke 6: 6-9; Mareko 3: 5.

Mmoloki A bontsha kafa ba neng ba sena mogopolo ka teng, ka go ba botsa potšo. “Mme a ba raya, a re, E ka nna motho ofe mo go lona, yo ekareng a na le nku e le nngwe fela, mme fa yone e wetse mo mokoleng ka letsatsi ja Sabata, yo o sa kakeng a e tšhwara, a e ntsha?”

Ba palelwa go e araba. Ke gone A re, “Mme ke gone motho o tlhwatlhwa e kgolo jang go gaisa nku! Ke gone go letleletšwe go dira molemo ka letsatsi ja Sabata.” Math. 12: 11, 12.

“Go letleletšwe;” ke gore, ke kafa molaong. Keresete ga a ise A ke A kgalemele Bajuda ka go tshegetsa molao wa Modimo; kana [48] ka go tlotla Sabata. Ka go seng jalo, ka metlha 0 na A tšholeditse molao mo boitekanelong jwa one.

Isaia o na a bolelelapele kaga Keresete, “O tla godisa molao le go o dira gore o nne tlotlego.” Isaia 42: 21. Go godisa ke go tlotlomatsa, go tsholeletsa bonnong jo bo kwa godimo.

Keresete O godisitse molao ka go bontsha mo dintlheng tšotlhe tlhaloso ya one e e gakgamatsang. O na a bontsha gore o na le go tshegediwa, e seng fela mo ditirong, tse di bonwang ke batho, mme mo megopolong, e e bonwang ke Modimo fela.

Go ba ba bolelang gore O tsile go beela molao kwa thoko, O rile, “Lo se ka lwa itlhoma, go re, Ke tsile go senya molao lefa e le baperofeti: ga Kea tla go senya, fa e se go tlhomamisa fela.” Mathaio 5: 17.

Go tlhomamisa go raya go tshegetsa, kana go dirafatsa. Jakobe 2: 8. Jalo erile fa a tla go kolobediwa ke Johane Mokolobetsi, O rile, “Go re tšhwanetse go dirafatsa tshiamo yotlhe.” Mathaio 3:15. Go dirafatsa molao ke go o tshegetsa ka boitekanelo.

Molao wa Modimo ga o kake wa fetoga; gonne Keresete 0 rile, “Go tsamaya legodimo le feta le lefatshe, ga go ketla go feta joda nngwe fela, lefa e le lonakanyana longwe fela mo molaong gope, dilo tšotlhe di tle di tsamaye di dirale pele.” Mathaio 5: 18.

Erile fa a botsa potšo, “A go letleletšwe go dira molemo ka malatsi a Sabata, kgotsa go dira bosula? Go boloka botshelo, kgotsa go bo senya?” Keresete 0 supile gore 0 na A ka bala dipelo tsa Bafarisai ba baikepi ba ba neng ba mmona molato.

Fa A ne A leka go boloka botshelo ka go fodisa molwetse, ba ne ba leka go senya botshelo ka go Mmolaya. A go no go le botoka go bolaya ka Sabata, jaaka ba ne ba rulaganya go dira, go gaisa go fodisa yo o tlhokofetseng, jaaka A ne A dirile?

A go no go le botoka go nna le polao mo pedung ka letsatsi je le itshepileng ja Modimo go gaisa go nna le lorato mo bathung botlhe,— lorato lo lo bontshiwang mo bopelonoming le ditirong tsa boutlwelobotlhoko ?

Gantsi Bajuda ba pegile Keresete molato wa go roba Sabata. Gantsi ba lekile go mmolaya ka gonne ga A ka A e tshegetsa kafa polelong ya bone. Mme mo ga goa ka ga dira pharologanyo mo go Ene. O tshegeditse Sabata jaaka Modimo O batla e tshegediwa.

Mo Jerusalema go no go na le letšha je le ne le tle le huduiwe; [49] batho ba ne ba dumela gore moengele wa Morena o na a fologela mo go jone, mme a huduwe metse, le gore mongwe yo o ne a tsena pele morago ga metse a sena go huduiwa o na a tla fodisiwa mo bolwetseng lefa e ka nna bofe jo o ne a na najo.

Palo e kgolo ya batho e ne e tla mo bonnong jo, e solofetse go fodisiwa; mme bontsi jwa bone bo no bo swabisiwa. Mo go tshikinyegeng ga metse go no go nna setlhopha se se kalo kalo mo bantsi ba neng ba palelwa ke go atamela lefa e le fa losing lwa letšha.

Letsatsi lengwe ja Sabata Jesu A tla mo Betheseda. Pelo ya Gagwe ya tlhomoga ka A bona ba ba tlhokofetseng teng.

Monna mongwe o na a lebega a latlhegile bogolo go ba bangwe. Ka dingwaga di masome mararo le boferamebedi o na a nnanye. Go no go sena ngaka e e neng e ka mo fodisa. Gantsi o na a lerilwe mo Betheseda; mme e ne e tle e re fa metse a huduiwa mongwe a tsene pele ga gagwe.

Mo Sabateng se o na a lekile gape go tsena mo letšheng, mme ya bo e le lefela. Jesu A mmona a gogobela kwa morago phateng e e neng e le bolao jwa gagwe. Nonofo ya gagwe e ne e batlile e fedile. Fa e se thuso e ne e ka tla ka bonako, o na le go šwa.

Jaaka a rapama jalo, gangwe le gape a tšholetsa matlho a gagwe go leba letšha, sefatlhogo se se ratang sa mo inamela, mme a utlwa lentšwe le re, “A 0 rata go fola?”

Monna a araba ka bohutsana, “Morena, ga ke na motho ope yo ea reng metse a kgoberwa a ntsenye mo lekadibeng: mme ya tle e re ke sa ntse ke tla, mongwe a fologele pele ga me.”

O na a sa itse gore Ene yo o na A le fa go ene O na A ka fodisa, e seng mongwe fela, mme e le botlhe ba ba neng ba ka tla go Ene. Keresete A raya monna a re: “Namologa, O tsee bolao jwa gago, O tsamaye.”

Ka gangwe a leka go utlwa taolo, mme nonofo ya tla mo go ene. A tlolela godimo ka dinao, mme a fitlhela gore o na a ka ema mme a tsamaya. E ne e le boitumelo jo bo ntseng jang.

A tsaya bolao jwa gagwe mme a itlhaganela a tsamaya, a ntse a baka Modimo kgatong nngwe le nngwe. Ka bonako a tloga a kgatlhana le Bafarisai bangwe, mme a ba bolela kaga phodiso ya gagwe e e gakgamatsang. Ga ba ka ba lebega ba itumetse, mme ba mo kgalemelela go tsaya bolao jwa gagwe ka Sabata. Monna a ba [50] bolelela gore, “Yo O mphodisitseng ke Ene yo O ntheileng, A re, Tsaya bolao jwa gago, O tsamaye.” Johane 5: 1-11.

Foo ba se ka ba tlhola ba gakaletse ene, mme ba bona molato ene yo o mo reileng a re a tsee bolao jwa gagwe ka letsatsi ja Sabata.

Kwa Jerusalema, kwa Mmoloki janong O nang A le gone, ba le bantsi ba baruti ba ba rutegileng ba ne ba nna gone. Fa, megopolo ya bone e e seng yone kaga Sabata e ne e rutwa batho. Bontsi jo bogolo bo no bo tla go obama tempeleng, mme jalo thuto ya borabi (baruti) e ne e gasamisediwa kgakala. Keresete O na A eleditse go siamisa ditimelo tse. Ke gone ka fa O fodisitseng monna ka letsatsi ja Sabata, mme A mmolelela go tsaya bolao jwa gagwe. O itsile gore tiro e e ne e tla goga kelotlhoko ya borabi, mme jalo go no go tla Mo naya lobaka lwa go ba ruta. Mme ga nna jalo. Bafarisai ba lere Keresete fa pele ga lekgotla ja Bajuda (Sanhedrim), lekgotla je legolo ja Bajuda, go araba molato wa go roba Sabata.

Mmoloki A bolela gore tiro ya Gagwe e ne e dumalana le molao wa Sabata. E ne e dumalana le go rata le tiro ya Modimo. “Rre O ntse a dira le gompieno,” A riana, “le Nna kea dira.” Johane 5: 17.

Modimo O dira ka dinako tšotlhe O sa eme mo go tshegetseng selo sengwe le sengwe. A tiro ya One e ne e na le go khutla ka letsatsi ja Sabata? A Modimo O no O ka khutlisa letsatsi go dira tiro ya jone ka Sabata? A O no O ka khutlisa marang a jone a a omosang lefatshe le merogo ya jone e e otlang?

A melatswana e ne e tšhwanetse go khutla go nosa masimo, le lewatle le khutlise makhubu a jone? A mmidi le korong di ne di tšhwanetse go ema go gola, le ditlhare le dithunya di se ka tsa ntsha lehupela le sethunya ka Sabata?

Foo motho o na a tla latlhegelwa ke maungo a lefatshe, le mascgo a a tshegetsang botshelo jwa gagwe. Tlholego e na le go tswelela mo tirong ya yone, go se jalo motho o na a tla šwa. Mme motho le ene o na le tiro e o tšhwanetseng go e dira mo tsatsing je. Ditlhoko tsa botshelo di tšhwanetse go tlhokomelwa, balwetse ba na le go tlhokomelwa, ditlhoko tsa batlhoki di na le go abelwa. Modimo ga O rate gore dibopiwa tsa One di utlwe botlhoko jwa oura a le mongwe fela jo bo ka tlosiwang ka Sabata kana ka letsatsi lengwe le sele. [51]

Tiro ya legodimo ga e ke e ema, mme ga rea tšhwanela go itapolosa mo go direng molemo. Tiro e e leng ya rona molao o re itsa go e dira ka letsatsi ja boitapoloso ja Morena. Tiro ya go itshetsa e tšhwanetse go khutla; ga go tiro epe ya kgatlhego ya lefatshe kana papadi e e tšhwanetseng go dirwa ka letsatsi jeo. Mme Sabata ga e ya tšhwanela go senyediwa mo botšhwakgeng. Jaaka Modimo O no Oa khutla mo tirong ya One ya go tlhola, mme Oa ikhutsa ka Sabata, jalo le rona re na le go ikhutsa. O re laola go tlogela ditiro tsa rona tsa malatsi, mme re neele dinako tse di boitshepo tseo boikhutso jo bo fodisang, kobamelo, le ditiro tse di boitshepo. [52] [53]

CHAPTER 12—MODISA YO O MOLEMO

Mmoloki 0 buile ka ga Gagwe jaaka modisa, mme ka barutwa jaaka letšomane ja Gagwe. O rile: “Ke nna Modisa yo o Molemo; mme tse e leng tsa Me kea di itse, le tse e leng tsa Me dia nkitse.” Johane 10: 14.

Keresete O na A tloga A tlogela barutwa ba Gagwe, me O buile se go ba naya kgomotšo. Mogang O na A tla bo A sa tlhole A na nabo, ba ne ba tla gakologelwa mafoko a Gagwe.

Fela fa ba ne ba bona modisa a disitse letšomane ja gagwe ba ne ba tla akanya ka lorato le tlhokomelo ya Mmoloki mo go bone.

Mo lefatshing jeo modisa o na a nna le dinku tsa gagwe motshegare le bosigo jotlhe. Mo dithabeng tse di maje le gare ga dikgwa o di tsamaisa motshegare, a di isa boitumelong, masimong a bojang jo bo bontle tlase ga noka.

Bosigo o na a di lebelela, a di dibela mo dibataneng le magodung, a gantsi a neng a le gaufi.

Ka bonolo o na a babalela tse di bokoa tse di lwalang. Dikwanyana o na a di sikara mo mabogong a gagwe, a di sikara mo sehubeng sa gagwe.

Lefa letšomane le ne le ka ne le le bogolo jo bo kae, modisa o na a itse nku nngwe le nngwe. O na a na le leina ja nngwe le nngwe, mme o na a e bitsa ka leina ja yone.

Jalo Keresete, Modisa wa legodimo, O tlhokomela letšomane ja Gagwe je le phatlaletseng mo lefatshing. O re itse rotlhe ka leina. O itse yone ntlo tota e re nnang mo go yone, le leina ja mongwe le mongwe yo o mo teng ga yone. O tlhokomela nngwe le nngwe jaaka ekete go no go sena epe e sele mo lefatshing jotlhe.

Modisa o na a etelela dinku tsa gagwe, mme o na a kgatlhana le diphatsa tšotlhe. O na a tle a bone dibatana le magodu. Motlhamongwe modisa o na a tle a bolawe a ntse a disitse dinku tsa gagwe.

Jalo Mmoloki O disa letšomane ja Gagwe ja barutwa. O re eteletse pele. O tshedile mono lefatshing, jaaka re tshela. O na A nna ngwana, lekau, monna. O fentse Satane le dithaelo tsa gagwe tšotlhe, e le gore re tle re fenye. [54]

O na A šwa go re boloka. Lefa janong A le kwa legodimong, ga A re lebale lefa e le ka nakonyana. O tla tshegetsa nku nngwe le nngwe ka polokesego. Ga go epe e e Mo salang morago e e ka tsewang ke mmaba yo mogolo.

Modisa o na a ka nna le dinku di le lekgolo, mme fa nngwe e ne e seyo o na a sa nne le tse di mo lesakeng. O na a ya go batla e e timetseng.

Kwa ntle lefifing ja bosigo, gare ga sefefo, godimo ga dithaba le megogoro, o na a tle a ye. O na a sa itapolose go tsamaye nku e bonwe.

Foo o na a e tsaya mo mabogong a gagwe, mme a e sikare a e busetse kwa lesakeng. O na a sa ngongorege ka patlo e telele, e e thata, mme ka boitumelo o na a re:

“Itumeleng le nna, gonne ke bonye nku etšho e e neng e timetse.” Luke 15: 4-7.

Jalo tlhokomelo ya Mmoloki-Modisa ga e mo go ba ba mo lesakeng fela. A re, “Morwa Motho O tsile go boloka se se latlhegileng.” Mathaio 18: 11.

“Kea lo raya, Go tla nna boitumelo fela jalo kwa legodimong, kaga moleofi a le mongwe fela yo o ikwatlhayang, bogolo go kaga ba ba siameng ba ba mašome a a ferang o le mongwe le bofera o le mongwe, ba ba sa direng boikwatlhao sepe.” Luke 15: 7.

Re leofile, mme re dule mo Modimong. Keresete A re re tšhwana le nku e e timetseng ya tšwa mo sakeng. O tsile go re thusa go tshela kwa ntle ga boleo. Mo O go bitsa go re busetsa lesakang.

Fa re boya le Modisa, mme re khutla go leofa, Keresete A re go baengele ba ba kwa legodimong: “Itumeleng le Nna; gonne Ke bonye nku ya Me e e neng e timetse.”

Mme pako ya boitumelo e utlwala e tšwa mo baopeding ba baengele e tlatsa Legodimo jotlhe ka melodi e e monate.

Keresete ga A re bontshe setšhwantsho sepe sa modisa yo o boyang a hutsafetse kwa ntle ga nku. Tšholofetso ke e gore ga go lefa e le nngwe fela ya dinku tse di timelang tsa Modimo e e sa tlhokomelweng.

Ga go epe e e tlogelwang e sa thusiwa. Nngwe le nngwe e e tla ineelang go rekololwa, Mmoloki O tla e golola mo boleung. [55]

Foo a motimedi mongwe le mongwe yo o duleng lesakeng a nametsege. Modisa yo O Molemo Oa go batla. Gakologelwa gore tiro ya Gagwe ke go “boloka se se timetseng.” Go rewa wena.

Go belaela go ka nna teng ga poloko ya gago ke go belaela thata e e bolokang ya Ene yo O go rekileng ka tlhwatlhwa e e senang selekanyo. Lesa tumelo e tsee boemo jwa go se dumele. Leba diatla tse di neng tsa tlhabelwa wena, mme O itumele mo thateng ya tsone go boloka.

Gakologelwa gore Modimo le Keresete ba kgatlhega mo go wena, le gore lešomosomo jotlhe ja legodimo le mo tirong ya poloko ya baleofi.

Erile Keresete A le mo lefatshing, O bontshitse ka dikgakgamatso tsa Gagwe gore O na A na le thata go boloka le go ya bokhutlong. Ka go fodisa malwetse a mmele, O bontshitse gore O na A nonofile go tlosa boleo jwa pelo.

O tsamaisitse ditlhotsa, A utlwisa bosusu, A bontsha difofu. O ntlafaditse balepero ba ba humanegileng, mme A fodisa monna yo o na a na le teteselo, le ba ba neng ba na le mefuta yotlhe ya malwetse.

Ka lefoko ja Gagwe, le e leng badimona ba ne ba lelekwa mo go ba ba neng ba ntse ba le mo go bone. Ba ba bonyeng tiro e e gakgamatsang e ba ne ba tseana, mme ba re: “Ana lefoko je, ke jang? Ka gonne O laola mewa e e mašwe ka thata le ka nonofo, mme e tšwe.” Luke 4: 36.

Mo taolong ya Jesu, Petere o na a nonofa go tsamaya godimo ga metse. Mme o na a tšhwanetse go tlhoma matlho a gagwe mo Mmoloking. O rile fela ka bofefo fa a tlosa matlho a gagwe mo go Ene a simolola go belaela le go nwela.

Foo a goa, “Morena, mpoloka,” mme seatla sa Mmoloki sa otlololelwa kwa go ene go mo tšholetsa. Mathaio 14: 28-31. Jalo fa mongwe a goela kwa go Ene go thusiwa, seatla sa Keresete se otlololelwa go thusa.

Mmoloki O tsoseditse bašwi botshelong. Mongwe wa ba e ne e le morwa mosadi wa motlholagadi kwa Naine. Batho ba ne ba mo isa kwa phupung, fa ba rakana le jesu. A tsaya lekau ka seatla, A mo tšholetsa, mme A mo naya mmagwe a tshedile. Foo setlhopha sa boela magaeng a bone ka lošalaba lwa boitumelo le dipako tse di bakang Modimo. [56]

Fela jalo morwadia Jairo o na a tšosiwa, mme ka lefoko ja ga Keresete, Lasaro, yo o na a setse a šule malatsi a le mane, o na a bidiwa go tšwa mo phupung.

Jalo mogang Keresete O tla tlang mo lefatshing, lentšwe ja Gagwe le tla phunya diphupu, mme “bašwi ba ba šwetseng mo go Keresete ba tla tšogela” kgalalelong, botshelong jo bo sa šweng; mme jalo ba tla nnela ruri le Morena.” 1 Bathes. 4: 16, 17.

E ne e le tiro e e gakgamatsang e e dirilweng ke Morena Oa rona fa A sa ntse A le mono tirelong ya Gagwe ya lefatshe. Kaga tiro e O buile mo karabong e O e rometseng kwa go Johane Mokolobetsi. Johane o na a le mo kgolegelong, mme o na a setse a tlhobogile; o na a bile a setse a tšhwenyegile ke pelaelo ya gore a ruri Jesu e ne e le Mesia. Jalo a romela bangwe ba balatedi ba gagwe go botsa Mmoloki:

“A ke Wena yo O tlang, kgotsa a ke re lebelele o sele.”

Erile barongwa ba tla kwa go Jesu, ga bo go na le balwetse ba le bantsi fa go Ene, ba O nang A ba fodisa. Letsatsi jotlhe barongwa ba leta, fa A ntse A dira ka go sa itsape go thusa ba ba tlhokofaditšweng. Kwa bofelong A re:

“Tsamayang, lo ye lo bolelele Johane dilo tse lo di utlwang, le tse lo di bonang: difofu dia bona, batlhotsi baa tsamaya, balepero baa ntlafadiwa, babosusu baa utlwa, bašwi baa tšosiwa, le bahumanegi ba rerelwa Mafoko a a Molemo.” Matha. 11:3-5.

Jalo, ka dingwaga di le tharo le bontlhanngwe, Jesu O nnile “A tsamaya tsamaya A ntse A dira molemo.” Foo nako ya tla ya gore tirelo ya Gagwe mo lefatshing e wediwe. Le barutwa ba Gagwe O tshwanetse go tlhatlogela kwa Jerusalema go ya go okwa, go sekisiwa, le go bapolwa.

Jana go no go na le go diradiwa mafoko a e leng a Gagwe, “Modisa yo o Molemo o beela dinku botshelo jwa Gagwe.” Johane 10: 11.

“Ruri, O ntse A rwele pelodibotlhoko tsa rona. A sikara mahutsana a rona; . . . O na A ntshediwa ditlolo tsa rona matsanko, A teketelwa maikepo a rona; petšo e e re direlang kagišo e ne e le mo go ene; re bile re fodisiwa ka dingalo tsa Gagwe. Rona rotlhe re timetse jaaka dinku; mongwe le mongwe o fapogetse kwa tseleng e e leng ya gagwe: mme Jehofa O kokwanyeditse maikepo otlhe a rona mo go Ene.” Isaia 53: 4-6. [57]

Mašome a Feramongwe le Boferamongwe

Go no go le mašome a feramongwe le boferamongwe a a neng a bolokesegile
Mo loobong lwa leseka,
Mme e le nngwe e ne e le kwa ntle dithabeng,
Kgakala le dikgoro tsa gouda;
Koo kwa nageng dithabeng kwa go seng boitshubelo,
Kgakala le tlhokomelo ya Modisa yo O bonolo.

“Morena, O na le tsa Gago tse di mašome a feramongwe le boferamongwe;
A ga dia Go lekana?”
Mme Modisa A dira karabo: “E le nngwe ya Me
E dule mo go Nna;
Mme lefa tsela e le magwata e le mokong,
Ke ya kwa nageng go bona nku ya Me.”

Mme ga go ope wa ba ba rekolotšweng yo o itsileng
Boteng jwa metse a a kgabagantšweng;
Le gore e ne e le bosigo jo bo bontsho jang jo Morena O bo
Kgabagantseng pele ga a bona nku ya Gagwe e e timetseng.
Kgakala kwa nageng A utlwa go lela ga yone,
E idibala e sena thuso e le gaufi le go šwa.

“Morena marothodi a a madi mo tseleng yotlhe ke a eng,
A a tšhwayang tselana ya thaba?”
“A na a tšhololelwa mongwe yo o na a timetse,
Pele ga Modisa a na a ka mmusa.”
“Morena ke ka ntlhang fa diatla tsa Gago di gagogile mo go kalo?”
“Di tlhabilwe bosigong jono ke mitlwa e le mentsi.”

Mme gotlhe mo dithabeng, tse di gagotšweng ke tladi,
Le go tlhatloga mokong o o maje,
Ga tlhatlogela kwa dikgorong tsa legodimo kgoo,
“Itumeleng, Ke bonye nku ya Me!”
Mme baengele ba opela tikologong ya terone
“Itumeleng gonne Morena O busa e e leng ya Gagwe!” [58]

CHAPTER 13—PALAMELO MO JERUSALEMA

Jesu O na A atamela Jerusalema go tlhokomela tlolaganyo. O na A dikanyeditšwe ke boidiidi jo bo nong bo ya modirong o mogolo o wa ngwaga le bone. Ka taolo ya Gagwe, ba le babedi ba barutwa ba Gagwe ba lere eselana gore A palemele mo Jerusalema. Ba ala dikobo tsa bone godimo ga yone, mme ba baya Morena wa bone godimo ga yone.

Fela fa A sena go nna, lošalaba lo logolo lwa phenyo lwa gagola phefo. Boidiidi jwa Mo goelela jaaka Mesia, Kgosi ya bone. Go feta dingwaga tse di makgolo a matlhano pele ga mo, moperofeti o na a boleletsepele pono e:

“Itumela thata, wena morwadia Siona; . . . bona, Kgosi ya gago ee tla kwa go wena: . . . O boikokobetso, O palame esela, ebong eselana ngwana wa esela.” Sekaria 9: 9.

Botlhe mo lešomong je le golang ka bonako ba ne ba itumetse ba teatea. Ba ne ba sa kgone go Mo naya dimpho tse di tlhwatlhwa kgolo, mme ba ala dikobo tsa bone jaaka phate mo tseleng ya Gagwe.

Ba roba dikala tse di dintle tsa matlhware le makolane, mme ba di gasa mo tseleng. Ba gopola gore ba ne ba isa Keresete go ya go tsaya setulo sa bogosi sa ga Dafide mo Jerusalema.

Mmoloki O na A ise A ke A letle balatedi ba Gagwe pele ga mo go Mmontsha ditlotlo tsa bogosi. Mme mo lobakeng lo A eletsa bogolo go itshenolela lefatshe jaaka Morekolodi wa jone.

Morwa Modimo O na A tloga A nna setlhabelo sa dibe tsa batho. Kereke ya Gagwe mo dingwageng tšotlhe tse di latelanang e tšhwanetse go dira lošo lwa Gagwe polelo ya mogopolo o o boteng le ya go ithutwa. Go no go tlhokega, foo, gore matlho a batho janong a lebisiwe kwa go Ene.

Morago ga pono e e ntseng jana, teko ya Gagwe le papolo e ne e se kake ya fitlhelwa lefatshe. E ne e le leano ja Modimo gore nngwe le nngwe ya ditiragalo mo malatsing a tšwalo a botshelo jwa Mmoloki e tshwaiwe sentle gore go se nne thata epe e e neng e ka dira gore e lebalwe. [59]

Mo boidiiding jo bogolo jo bo dikanyeditseng Mmoloki go no go le ditshupo tsa thata ya Gagwe e e dirang dikgakgamatšo.

Difofu tse O na A di neile pono di ne di eteletse pele tseleng.

Dimumu tse O na A golotse diteme tsa tšone, di ne di goa dihosana.

Ditlhotsa tse O na A di fodisitse di tlolaka ka boitumelo, mme ba ne ba le tlhaga mo go robeng dikala tsa makolane mme ba di kgatikanya fa pele ga Gagwe.

Batlholagadi le masiela ba ne ba godisa leina ja ga Jesu ka ntata ya ditiro tsa Gagwe tsa boutlwelobotlhoko go bone.

Balepero ba ba ilegang ba ba neng ba fodisitšwe ka lefoko, ba ala dikobo tsa bone mo tseleng.

Ba ba neng ba tšositšwe mo bašwing ke lentšwe je le nayang botshelo ja Mmoloki ba ne ba le teng.

Le Lasaro, yo mmele wa gagwe o nong o setse o bodile mo phupung, mme yo janong o na a itumela mo nonofong ya bonna jo bo galalelang, o na a na le bontši jo bo itumetseng jo bo nong bo isa Mmoloki mo Jerusalema.

Jaaka palo e ntšha e oketsa bontsi, ba tshwara tlhotlheletso ya nako, eo, mme ba tsenelela mo lošalabeng lo lo nong lo utlwala lo bo lo utlwale go tšwa thabeng nngwe go ya go e nngwe le go tšwa mogogorong go ya mogogorong:

“Hosana; Morwa Dafide! Go bakwe yo o tlang ka leina ja Morena; Hosana, mo bogodimodimong.” Mathaio 21: 9.

Bafarisai ba le bantsi ba supetse pono e, mme ba itumogola. Ba ikutlwa gore ba ne ba latlhegelwa ke taolo ya batho. Ka thata yotlhe ya bone ba leka go ba didimatsa; mme ditshoso tsa bone le dipatelelo tsa bone tsa godisa tlhagafalo.

Ka ba fitlhela gore ba ne ba se kake ba kgona batho, ba itshukunyetsa gare ga bontsi go ya kwa Jesu O na A le gone, mme ba Mo raya ba re:

“Moruti, kgalemela barutwa ba Gago.”

Ba bolela gore modumo o o ntseng jalo o no o sa letlelelwa, mme o no o se kake wa letlelelwa ke balaodi.

Jesu A ba raya A re, “Kea lo bolelela, gore, fa ba, ba ka didimala, maje a tla akofa a goa.” Luke 19: 39, 40.

Pono e ya phenyo e ne e le ya taolo ya Modimo; e ne e boleletšwe pele ke baperofeti, mme go no go se thata epe ya lefatshe [60] e e neng e ka e emisa. Tiro ya Modimo ka metlha e tla nna e tšwela pele, lefa motho a ka ne a ka dira eng le eng go e kgoreletsa kana go e gagola.

Popelelo jaaka e atamela phatla ya thaba e e okameng Jerusalema, bontle jotlhe jwa motse jwa kgatlhantsha pono ya bone.

Boidiidi jo bogolo jwa didimala, ka patelesego ya bontle jwa tshoganetso jwa ponatshego. Matlho otlhe a retologela Mmoloking, ba lebeletse go bona mo sefatlhogong sa Gagwe kgatlhego e bone ba neng ba na le yone.

Jesu A ema, mme leru ja bohutsana ja phuthegela sefatlhogong sa Gagwe, mme boidiidi jwa gakgamalela go Mmona a thubega ka selelo se se botlhoko.

Ba ba neng ba dikanyeditse Mmoloki ba se ka ba tlhaloganya bohutsana jwa Gagwe; mme O na A lelela motse o o nong o latlhilwe.

O no o ntse o le ngwana wa tlhokomelo ya Gagwe, mme pelo ya Gagwe ya tlala kutlo botlhoko fa A lemoga gore o no o tloga o ropefadiwa.

Fa batho ba one ba ka bo ba ne ba utlwile dithuto tsa ga Keresete, mme ba Mo amogela jaaka Mmoloki, Jerusalema o ka bo o no wa “nnela ruri.”

O ka bo gongwe o no wa direga mohumagadi wa magosi, o gololegile mo thateng ya one e e neilweng ke Modimo.

Foo go ka bo go se ka ga nna le mephato e e letileng dikgorong tsa one, go se dibanera tsa Maroma mo dithakong tsa one.

Lephoi ja kagišo le ka bo le dule mo Jerusalema le tšwela merafing yotlhe. O ka bo o no o le kgalalelo ya lefatshe.

Mme Bajuda ba ne ba ganne Mmoloki wa bone; ba ne ba tloga ba bapola Kgosi ya bone. Mme e ne e tla re letsatsi le phirima bosigong joo, tatlho ya Jerusalema e ne e tla kanelwa ruri. (E ka ne e le dingwaga tse di mašome a mane morago ga mo, Jerusalema o no wa senngwa ka botlalo mme wa tshujwa ka molelo ke ntwa ya Baroma.)

Dikitsiso di ne di setse di fitlhile kwa balaoding gore Jesu O na A atamela motse le setlhopha se segolo sa balatedi. Ba tswela go ya go Mo kgatlhantsha, ba šolofetse go phatlalatsa bontsi. Ka go itshupa thata e kgolo ba botsa:

“Ke mang yo?” Mathaio 21: 10. [61]

Barutwa, ba tletse Moya wa tlhotlheletso, ba fetola: “Adame o tla lo bolelela, ke Losika lwa mosadi lo lo tla tapetang tlhogo ya noga.”

“Botsang Aberahame, o tla lo bolelela, ke Melekisedeke, Kgosi ya Salema, Kgosi ya Kagiso.”

“Jakobe o tla lo bolelela, Ke Shilo wa lotso lwa ga Juda.”

“Isaia o tla lo bolelela, Imanuele, Kgakgamatso, Mogakolodi, Modimo Mothatayotlhe, Rara, wa bosakhutleng, Kgosana ya Kagiso.”

“Jeremia o tla lo bolelela, Letlhogele ja ga Dafide, Jehofa, tshiamo ya rona.”

“Daniele o tla lo bolelela, Ke Mesia.”

“Hosea o tla lo bolelela, Ke Jehofa Modimo wa Mašomosomo, Jehofa ke segopodiso sa Gagwe.”

“Johane Mokolobetsi o tla lo bolelela, Ke Kwana ya Modimo e e tlosang boleo jwa lefatshe.”

“Jehofa yo mogolo O boletse a le mo teroneng ya Gagwe, Yo ke Morwake yo O rategang.”

“Rona, barutwa ba Gagwe, rea bolela, Yo ke Jesu, Mesia, Kgosana ya botshelo, Morekolodi.”

“Le e leng kgosana ya lefifi e ya Mo dumela, ya re, Kea Go itse gore O mang, Moitshepi wa Modimo!” [62]

CHAPTER 14—“TLOSANG DILO TSE FA”

Letsatsi je le latelang Keresete A tsena tempeleng. Dingwaga di le tharo pele ga mo, O na A fitlhetse banna ba rekisetsa mo lolwapeng lo lo kwa ntle, mme O na A ba kgalemetse A ba leleketse kwa ntle.

Janong fa A boela A tla gape mo tempeleng, A fitlhela yone thekalano ele e sa ntse e tsweletse. Lolwapa lo no lo tletse dikgomo, dinku, le dinonyane. Tse di ne di rekisediwa ba ba neng ba eletsa go direla dibe tsa bone setlhabelo. Bogagapa le thukutho di ne di dirisiwa ke ba ba neng ba le mo thekalanong e. Modumo o no o le mogolo mo go kalo mo lwapeng, mo o nong o ityaya tsebe ba ba neng ba obamela mo teng.

Keresete A ema fa direpuding tsa tempela, mme gape tebo ya Gagwe e e tlhabang ya kgabaganya lolwapa. Matlho otlhe a leba kwa go Ene. Mantšwe a batho le medumo ya dikgomo ya didimadiwa. Botlhe ba leba ka kgakgamalo le tshisimogo Morwa Modimo.

Bomodimo jwa phunyeletsa mo bothung, mme jwa naya Jesu tlotlomalo le kgalalelo e O na A ise a ke A nne nayo pele. Tidimalo ya batla e nna e e se kakeng ya itshokelwa.

Kwa bofelong A bua ka lentšwe je le phepa, le ka thata e e tšubutlileng batho jaaka sefefo se se thata:

“Go kwadilwe, ga twe, Ntlo ya Me e tla bidiwa ntlo ya borapelelo; mme lona lo e ntshitse mongobo wa dinokwane.” Luk. 19: 46.

Ka taolo e e kgolo bogolo go gaisa e O kileng A e bontsha dingwageng tse tharo pele ga mo, A laola:

“Tlosang dilo tse fa.”

Gangwe pele ga mo baperisiti ba ne ba kile ba tshaba le balaodi ba tempela ka kodu ya lentswe je. Kwa morago ba tlhabisiwa ditlhong ke poifo ya bone. Ba ikutlwa gore ba ne ba se kake ba tshaba ka one mokgwa o o ntseng jana gape.

Lefa go ntse jalo ba ne ba tshogile segolo janong, mme ka itlhaganelo e kgolo go gaisa pele go utlwa taolo ya Gagwe, mme ba itlhaganela go tšwa mo tempeleng, ba kgwetsa dikgomo tsa bone fa pele ga bone. [63]

Ka bonako lolwapa lwa tlala batho ba ba lereng balwetse ba bone go fodisiwa ke Jesu. Ba bangwe ba ne ba šwa. Ba ba tlhokofetseng ba ba utlwa tlalelo ya bone e e tlhokegang.

Ba tlhoma matlho a bone ka thapelo mo sefatlhogong sa ga Keresete, ba boifa go bona teng bogale jo bo leleketseng kwa ntle barekisi le bareki. Mme ba bona mo sefatlhogong sa Gagwe lorato fela le bonolo jwa pelotlhomogi.

Jesu A amogela ka bopelonomi balwetse, mme malwetse le ditlhokofatso tsa tshaba go ama ga seatla sa Gagwe. Ka bonolo a phuthela bana mo mabogong a Gagwe, a gomotsa dilelo tsa bone tsa poifo, A leleka bolwetse le ditlhabi mo mebelenyaneng ya bone, mme A ba busetea kwa morago, ba nyenya, ba tshedile sentle go bo mmabo.

A pono go dumedisa baperisiti le balaodi jaaka ba boela kwa tempèleng ka boingotlo! Ba utlwa mantšwe a bana le basadi, le bana ba baka Modimo.

Ba bona balwetse ba fodisiwa, difofu di bontshiwa, ba bosusu ba amogela kutlo, le ditlhotsa di tlola ka boitumelo.

Bana ba etelela pele mo maitumelong a. Ba boelela dihosana tsa maabane, mme ba kgatikanya dikala tsa makolane fa pele ga Mmoloki. Tempele ya utlwatsa ya ba ya utlwatsa modumo wa bone:

“Hosana go Morwa Dafide;

“Go bakwe yo O tlang ka leina ja Morena!” Mathaio 21: 9.

“Bona, Kgosi ya gago ee tla kwa go wena: O tshiamo, O na le poloka.” Sekaria 9: 9.

Balaodi ba leka go didimatsa lošalaba lwa bana ba ba thamileng, mme botlhe ba ne ba tladitšwe ka boipelo le pako ka ntlha ya ditiro tse di gakgamatsang tsa ga Jesu, mme ba se ka ba didimadiwa.

Balaodi foo ba retologela kwa Mmoloking, ba šolofela gore O na A tla ba didimatsa. Ba Mo raya ba re,

“A Oa utlwa se ba se buang ba?”

Jesu A fetola, “E: a ga lo e se lo ko lo bale fa go reng, O lekantse pako ka a a tšwang melomong ya banyana le ba ba anyang?” Mathaio 21: 16.

Lobaka lo lontle lwa go bolela botsalo jwa ga Keresete le go [64] ntshetsa pele tiro ya Gagwe mo lefatshing lo no lo gannwe ke balaodi ba ba ikgodisitseng ba batho.

Dipako tsa Gagwe di na le go utlwatswa; mme Modimo Oa tlhopha banyana go go dira. Fa mantšwe a banyana ba ba itumelang ba a ka bo a didimaditšwe, one maotwana a tempele a ka bo a na a goa dipako tsa Mmoloki. [65]

CHAPTER 15—KWA SELALELONG SA TLOLAGANYO

Bana ba Iseraela ba jele selalelo sa ntlha sa tlolaganyo ka lobaka Iwa kgololo ya bone mo kgolegong ya bone kwa Egepeto.

Modimo O no O šolofeditse go ba golola. O no O ba boleletse gore morwa wa ntlha mo legaeng lengwe le lengwe ja Baegepeto o na a tla bolawa.

O no O ba boleletse go tshwaya mejako e e leng ya bone ka madi a kwanyana, gore moengele wa lošo a tle a ba fete.

Kwanyana yone ba ne ba na le go e besa mme ba e je bosigo, le senkgwe se se sa bidisiwang le merogo e e galakang, e e neng e emela bogalaka jwa kgolego ya bone. Fa ba ne ba ja kwanyana, botlhe ba ne ba tšhwanetse go bo ba ipaakanyeditse loeto. Ba tšhwanetse ba bo ba rwele ditlhako tsa bone, ba tšhotse dithobane tsa bone mo diatleng.

Ba dira jaaka Jehofa a na A buile, mme gone bosigong joo kgosi ya Egepeto ya ba romela lefoko gore ba ka tsamaya. Mo mošong ba simolola tsela ya bone go ya lefatshing ja tšholofetso.

Jalo ngwaga mongwe le mongwe, ka jone bosigo jo ba duleng mo Egepeto, Baiseraela botlhe ba ne ba tshegetsa modiro wa tlolaganyo kwa Jerusalema. Mo modirong o ntlo nngwe le nngwe e ne e na le kwanyana e e besitšweng, le senkgwe le merogo e e galakang, jaaka borrabo mogolo kwa Egepeto. Mme ba bolelela bana ba bone polelo ya molemo wa Modimo mo go gololeng batho ba One mo bogolegweng.

Lobaka janong lo no lo tsile lo Keresete O na A tšhwanetse go tshegetsa modiro le barutwa ba Gagwe, mme A bolelela Petere le Johane go bona bonna, le go baakanyetsa selalelo sa tlolaganyo.

Batho ba bantsi thata ba ne ba tsile Jerusalema mo lobakeng lo, mme ba ba neng ba nna mo motsing ba ne ba iketleeditse ka metlha go naya baeng bonno go tshegeletsa modiro.

Mmoloki O boleletse Petere le Johane gore e ne e tla re ba tsenye mo mmileng, ba ne ba tla rakana le monna a rwele nkgwana ya metse. Ba ne ba tšhwanetse go mo latela, mme ba ne ba tšhwa- [66] netse go tsena mo tlung e o tsenang go yone. Mme ba ne ba na le go raya mung a ntlo yo o molemo ba re:

“Moruti Oa go botsa, A re, Ntlo ya bojelo ya baeng e kae, e Ke tla jelang Tlolaganyo gone le barutwa ba Me?”

Monna yo foo o na a tla ba bontsha kamori e e kwa godimo e tona e baakanyeditšwe ditlhoko tsa bone; gone ba ne ba tšhwanetse go baakanya selalelo sa tlolaganyo. Mme ga dirala fela jaaka Mmoloki A na A ba boleletse gore go no go tla nna.

Kwa selalelong sa tlolaganyo barutwa ba ne ba na le Jesu ba le bosi. Lokaba lo ba lo sentseng Nae mo medirong e ka metlha e ne e tle e be e le lobaka lwa boitumelo; mme janong O na A tšhwenyegile mo moyeng.

Kwa bofelong A ba raya ka lentšwe je le utlwalang bohutsana:

“Ke tlhologeletšwe ka tlhologelelo go ja Tlolaganyo e le lona, Ke e se Ke šwe.”

Go no go na le mofine o o botshe fa tafoleng, mme A tsaya senwelo sa one, “mme ya re A sena go leboga, A re:

“Tšholang se, lo se hupalane; gonne kea lo raya, ga Nketla Ke tlhola Ke nwa loungo lwa mofine go tlo go tsamaye bogosi jwa Modimo bo tle pele.” Luke 22: 11, 15, 17, 18.

Lo e ne e le lobaka lwa bofelo lo Keresete O na A tla tshegetsa modiro le barutwa ba Gagwe. Tota e ne e le tlolaganyo ya bofelo e e neng e na le go tshegediwa. Gonne kwanyana e ne e bolaelwa go ruta batho kaga lošo lwa ga Keresete; mme e ne e tla re Keresete Kwana ya Modimo, A bolaelwa dibe tsa lefatshe, go no go tla bo go sa tlhole go tlhokega go bolaya kwanyana e e emelang lošo lwa Gagwe.

Erile Bajuda ba kana kgano ya bone ya ga Keresete ka go Mmolaya, ba ganne gotlhe mo go nong go naya modiro o tlhwatlhwa le bogolo. Go tšwa foo tshegetso ya bone ya one e ne e sa tlhole e na le molemo.

Jaaka Keresete A pataganetse tirelo ya tlolaganyo, fa pele ga mogopolo wa Gagwe go no go le ponalo ya setlhabelo se segolo sa Gagwe sa bofelo. Janong O na a le moruting wa mokgoro, mme setlhabi se ne se tlhokofatsa pelo ya Gagwe. O itsile tlalelo yotlhe e e neng e letile Ene.

O itsile bosenatebogo le bosetlhogo jo bo nong bo tla bontshiwa Ene ke ba O nang A tletse go ba boloka. Mme e ne e se ka kutlo- [67]

botlhoko ya Gagwe O akantseng. O tlhomogetse pelo bone ba ba neng ba tla latlha Mmoloki wa bone mme ba latlhegelwe ke botshelo jo bo sa khutleng.

Mme mogopolo kaga barutwa ba Gagwe o no o le kwa godimo ga tšotlhe mo mogopolong wa Gagwe. O itsile gore e ne e tla re kutlobotlhoko ya Gagwe e fetile, ba ne ba tla bo ba setse mo lefatshing go lwa ba le bosi.

O na A na le go le gontsi go ba bolelela mo e neng e tla nna kgomotšo mo pedung tsa bone fa a sa tlhole A tsamaya le bone. Kaga dilo tse O na A solofetse go bua mo kopanong e ya bone ya bofelo pele ga lošo lwa Gagwe.

Mme O na A sa kake A ba bolelela janong. O bonye gore ba ne ba sa iketleeletsa go reetsa.

Go no go le kgang gare ga bone. Ba ne ba sa ntse ba gopola gore Keresete O na A tloga A dirwa kgosi, mme mongwe le mongwe wa bone o na a batla maemo a a kwa godimo bogosing jwa Gagwe. Jalo ba ne ba na le maikutlo a bobaba le bogale mongwe go yo mongwe.

Go no go le se sengwe se se tšositseng matshwenyego. Mo modirong e ne e le tlwaelo gore motlhanka a tlhapise bayeng dinao, mme mo lobakeng lo go no go baakanyeditšwe tirelo. Nkgwana ya metse, mogotšwana, le taole, di ne di le gone, di baakanyeditšwe tlhapišo ya dinao. Mme go no go se motlhanka yo o teng, mme e ne e le kabelo ya barutwa go go dira.

Mme mongwe le mongwe wa barutwa a gopola gore o na a se kake a nna motlhanka wa bakaulengwe ba gagwe. O na a sa dumele go tlhapisa dinao tsa bone. Jalo, mo tidimalong ba ne ba tsere manno a bone fa lomating lwa bojelo.

Jesu A leta lobakanyana go bona se ba neng ba tla se dira. Foo Ene ka esi A ema fa lomating lwa mojelo. A ikgatlha ka seiphimolo, A thela metse mo mogotšwaneng, mme A simolola go tlhapisa barutwa dinao. O na a hutsafaditšwe ke komano ya bone, mme ga A ka A ba kgalema ka mafoko a a bogale. O bontshitse lorato lwa Gagwe ka go dira jaaka motlhanka barutweng ba e leng ba Gagwe. Erile A feditse, A ba raya A re:

“Mme ke gone, fa Nna ke leng Morena le Moruti, Ke tlhapisitse dinao tsa lona, le lona lo tšhwanetse go tlhapisanya dinao. [68] Gonne Ke lo beetse sekao, gore le lona lo dire jaaka Ke lo diretse.” Johane 13: 14, 15.

Ka tsela e Keresete O ba rutile gore ba tšhwanetse go thusanya. Mo boemong jwa go ipatlela bonno jo bo kwa godimo, mongwe le mongwe o tšhwanetse go etleetsega go direla mokaulengwe wa gagwe.

Mmoloki O tsile lefatshing go direla ba bangwe. O tshedile go thusa le go boloka ba ba tlhokang ba ba leofileng. O re batla go dira jaaka A dirile.

Barutwa janong ba ne ba tlhabilwe ke ditlhong ka ntlha ya lefufa le go ithata ga bone. Dipelo tsa bone di ne di tladitšwe ke lorato lwa Morena wa bone le lwa mongwe go yo mongwe. Janong ba ne ba ka reetsa dithuto tsa ga Keresete.

Jaaka ba ne ba sa ntse ba le lomating lwa bojelo, Jesu A tsaya senkgwe, mme A leboga, mme A se ngathoganya, mme A se ba naya, A re, “Se ke mmele wa Me, o o ntshediwang lona; dirang mo, lo nkgopole ka gone.

“Senwelo le sone, A se tsaya jalo, morago ga go sena go jewa, A re, Senwelo se, ke kgolagano e ntšha mo mading a Me, ebong a a tšhololelwang lona.” Luke 22: 19, 20.

Bibela ya re, “Gonne ka gale ya re lo ja senkgwe se, le go nwa senwelo, lo bo lo bolela lošo lwa Morena a ba A tla A tsamaye A tle.” 1 Bakorintha 11: 26.

Senkgwe le mofine di emela mmele le madi a ga Keresete. Jaaka senkgwe se ne sa ngathogangwa (rojwa), le madi a thelwa, jalo mo mokgorong mmele wa ga Keresete o no wa rojwa, le madi a Gagwe a na a tšhololelwa go re boloka.

Ka go ja senkgwe le go nwa mofine, re bontsha gore re dumela selo se. Re bontsha gore re ikwatlhaela dibe tsa rona, le gore re amogela Keresete jaaka Mmoloki wa rona.

Fa barutwa ba ntse ba ntse le Jesu fa lomating lwa bojelo, ba bonye gore O na A sa ntse A lebega A tšhwenyegile. Leru ja nna mo go bone botlhe, mme ba ja ka tidimalo.

Kwa bofelong Jesu A bua A re, “Ammaaruri Kea lo raya, Mongwe wa lona o tla nkoka.”

Barutwa ba ne ba hutsafala ba gakgamadiwa ke mafoko a. Mongwe le mongwe a simolola go leba mo pedung ya gagwe go bona bo go no go na le moruti mongwe wa kgopolo e e bosula kgatlhanong le Morena wa gagwe. [69]

Ba botsa ka go latelana, “A ke nna Morena ”

Judase ene fela a sala a didimetse. Mo ga gogela matalho a botlhe kvva go ene. O rile a bona fa a lebilwe, le ene a botsa, “A ke nna, Moruti?”

Mme Jesu A fetola ka masisi, “O boletse.” Mathaio 26: 21, 22, 25.

Jesu O na A tlhapisitse dinao tsa ga Judase, mme mo go no go sa mo dira go rata Mmoloki segolo. O na a gakadiwa ke go bo Keresete O na A dirile tiro ya botlhanka. Jaanong o itsile gore Keresete O na A se ka ke A dirwa kgosi, mme a ikaelela segolo go Mo oka.

O rile a lemoga fa maikaelelo a gagwe a itsiwe, le e leng mo ga go ka ga mo dira go boifa. Mo bogaleng a tswa mo tlung ka bonako, mme a ya go dirafatsa maano a gagwe a boikepo. Go tsamaya ga ga Judase e ne e le khupololo mo go botlhe ba ba neng ba le teng. Sefatlhogo sa Mmoloki sa sedifala, mme moruti wa tšholediwa mo barutweng.

Keresete janong A bua ka lobakanyana le barutwa ba Gagwe. O na A ya kwa tlung ya ga Rragwe, O rile, go ya go ba baakanyetsa bonno, mme O na A tla tla gape go ba tseela kwa go Ene.

O šolofeditse go romela Moya o o Boitshepo go tla go nna moruti wa bone le mogomotsi fa A ntse A ile. O ba boleletse go rapela mo ineng ja Gagwe, mme merapelo ya bone e ne e tla arajwa e le ruri.

Foo A ba rapelela, A lopa gore ba dibelwe mo bosuleng, le gore ba ratane jaaka A na A ba ratile.

Jesu O rapeletse rona fela jaaka barutwa ba ntlha. O rile:

“Le gone ga Ke rapelele bone bosi, mme Ke rapelela le ba ba dumelang mo go Nna ka lefoko ja bone; gore ba nne bangwe fela botlhe; fela jaaka Wena Rara O le mo go Nna, le Nna mo go Wena, gore le bone ba nne mo go rona: gore lefatshe le dumele fa O nthomile; . . . le go re, O rata bone, fela jaaka O ratile Nna.” Johane 17: 20-23. [70]

CHAPTER 16—MO GETHESEMANE

Botshelo jwa Mmoloki mo lefatshing e ne e le botshelo jwa thapelo. Go no go le gontsi dioura tse di sentsweng bojosing le Modimo. Gantsi O rometse ditopo tsa Gagwe kwa go Rragwe wa legodimo. Jalo O amogetse nonofo le botlhale go Mo tshegetsa mo tirong ya Gagwe, le go Mo tshegetsa go se wele dithaelong tsa ga Satane.

A sena go ja tlolaganyo le barutwa ba Gagwe, Jesu O ile tshimong ya Gethesemane, kwa gantsi O na A tla A ye go rapelela teng. Jaaka A tsamaya, A bua le bone, mme A ba ruta; mme ya re ba atamela tshimo, A nna tidimalo mo go gakgamatsang.

Botshelo jotlhe jwa Gagwe, Jesu O na A bo tsheletse fa pele ga Rragwe. Moya wa Modimo e ne e ntse e le One mogogi le motshegetsi wa Gagwe ka metlha. Ka metlha O na A naya Modimo kgalalelo ka ntlha ya ditiro tsa Gagwe mo lefatshing, mme a re, “Ga ke na go dira sepe ke le nosi.” Johane 5: 30.

Ga re ka ke ra dira sepe re le rosi. Ke fela ka go ikanya mo go Keresete kaga nonofo yotlhe ya rona re ka fenyang, le go dira go rata ga Gagwe mo lefatshing. Re tšhwanetse go nna le jone boikanyo jo bo ikokobeditseng, jo eketeng jwa ngwanyana mo go Ene jo O na A na najo mo go Rragwe. Keresete O rile, “Kwa ntle ga Me ga lo kake lwa dira sepe.” Johane 15:5.

Bosigo jo bo boitshegang jwa tlalelo e e mahehe mo Mmoloking bo simolotse jaaka ba atamela tshimo. Go lebegile ekete boteng jwa Modimo, jo bo nong bo ntse bo Mo tshegeditse, bo no bo sa tlhole bo na Nae. O na A simolola go utlwa gore go raya eng go tšwalelwa kwa ntle ga Rragwe.

Keresete O na le go belega maleo a lefatshe. Jaaka janong a na a bewa fa godimo ga Gagwe, a lebega ekete a gaisa kafa O ka a itshokelang. Molato wa boleo o no o boitshega mo go kalo, A raelesega go boifa gore Modimo O no O sa kake Oa tlhola O Mo rata.

Jaaka A utlwa go se kgatlhege mo go golo ga Rara mo bosuleng, mafoko a patelesega go tšwa mo go Ene, “Moya wa Me o hutsafetse thata, e le mo go isang lošung.” [71]

Gaufi le kgoro ya tshimo, Jesu O na A tlogetss barutwa ba Gagwe botlhe fa e se Petere, Jakobe, le Johane, mme O na A tsenye mo tshimong le ba bararo ba. E ne e le bone balatedi ba Gagwe ba ba tlhoafetseng bogolo, e bile e ne e le balekane ba ba gaufi Nae thata. Mme O na A sa kake a itshokela gore ba nne basupi ba kutlobotlhoko e O nang A tla e itshokela. A ba raya a re:

“Nnang fa, lo lebelele le Nna.” Mathaio 26: 38.

A tsamaya lobakanyana go tšwa mo go bone, A wela fa fatshe A namalala. A ikutlwa gore O na A kgaoganngwa le Rara ke boleo. Bosagatweng jo bo fa gare ga bone jwa lebega bo atlhame thata, bo le bontsho, bo le boteng mo go kalo, mo O nang A roroma fa pele ga jone.

Keresete O na A sa bogele dibe tsa Gagwe, mme e le ka ntlha ya dibe tsa lefatshe. O na A utlwa go se kgatlhege ga Modimo mo boleong jaaka moleofi a tla utlwa mo letsatsing je legolo ja katlholo.

Mo tlalelong ya Gagwe, Keresete a ngaparela mmu o o tsididi. Mo dipounameng tsa Gagwe tse di tshetlha ga tšwa logalo, “Rra we, fa go ka nna jalo, a senwelo se, se mphete: lefa go ntse jalo, eseng kafa go rateng ga Me, e leng kafa go rateng ga Gago.” Mathaio 26: 39.

Ka oura Keresete A belega pogisego e e boitshegang e a le Esi. Foo A tla kwa barutweng, A solofetse lefoko ja kutlwelobotlhoko. Mme ga bo go se kutlwelobotlhoko epe e e Mo letileng, gonne ba ne ba robetse. Ba tšosiwa ke kutlwalo ya lentšwe ja Gagwe, mme ba batla go palelwa ke go Mo itse, Sefatlhogo sa Gagwe se ne se fetotšwe mo go kalo ke tlalelo. A bua go Petere, A re:

“Simona, a O robetse? A O no O sa kake wa lebelela ka lobakanyana fela?” Mareko 14: 37.

Fela pelenyana ga a lebisa dinao tsa Gagwe kwa tshimong, Keresete O na A reile barutwa ba Gagwe botlhe a re, “Lo tla kgotšwa lotlhe sigong jone kaga Me.” Ba ne ba Mo neile tlhomamiso e e nonofileng gore ba ne ba tla ya le Ene kwa kgolegong le kwa lošung. Mme Petere wa mogolo o na a okeditse ka gore, “Lefa botlhe ba ka kgotšwa, nna, nnyaa.” Mareko 14: 27, 29.

Mme barutwa ba ne ba iikanya. Ba ne ba se ka ba leba Mothusing yo o Nonofileng jaaka Keresete A na a ba gakolotse go dira. Jalo erile Mmoloki A le mo tlhokong e kgolo ya kutlwelobotlhoko [72] le merapelo ya bone, ba fitlhetšwe ba robetse. Le ene Petere o na a robetse.

Mme Johane, morutwa yo o ratwang yo o na a ikaegile sehubeng sa ga Jesu, o na a robetse. Ruri lorato lwa Johane mo Moruting wa gagwe lo no lo tšhwanetse lwa bo lo mo tlhobaeditse boroko. Merapelo ya gagwe ya tlhoafalo e ka bo e ne e tlhakatlhakanye le ya Mmoloki wa gagwe yo O rategang mo lobakeng lwa Gagwe lwa tlalelo e e kgolo. Morekolodi O na A šweditse masigo a a tletseng mo go rapeleleng barutwa ba Gagwe, gore tumelo ya bone e se ka ya tlhaela mo nakong ya teko. Lefa go ntse jalo ba ne ba sa kake ba leta Nae lefa e le oura a le mongwe fela.

Fa Keresete A ka bo a boditse Jakobe le Johane, “A lo nonofile go nwa senwelo se Ke se nwang? kgotsa go kolobediwa ka kolobetšo e ke kolobediwang ka yone?” Ba ka bo ba se ka ba araba ka bofefo jaaka ba kile ba dira pele, “Re nonofile.” Mareko 10: 38, 39.

Pelo ya Mmoloki e ne e tletse pelotlhomogi le kutlwelobotlhoko ka ntata ya bokoa jwa barutwa ba Gagwe. A boifa gore ba ne ba sa kake ba itšhokela teko e kutlobotlhoko le lošo lwa Gagwe di neng di tla e lere mo go bone.

Lefa go ntse jalo A se ka A ba kgalemela ka bogale kaga bokoa ja bone. O akantse ka matshwenyego a a neng a le fa pele ga bone, mme A re:

“Lebelelang, lo rapele, gore lo se tsene mo thaelong.”

A dira seipato sa go tlhaela ga bone mo tšhwanelong ya bone mo go Ene: “Moya one o tlhaga, mme nama e bokoa.” Mathaio 26: 41. A sekai sa Mmoloki yo O bonolo yo O lorato lwa boutlwelobotlhoko!

Gape Morwa Modimo A tšhwarwa ke tlalelo e e fetang ya batho. A idibala mme A phuegana, A theekelela kwa morago, mme A rapela jaaka A rapetse pele:

“Rra we, fa senwelo se, se sa kake sa feta fa ke sa se nwe, a go rata ga Gago go dirale.” Mathaio 26: 42.

Tlalelo ya thapelo e ya patelela marothodi a madi go tšwa ka marobane a mmele wa Gagwe. Gape A batla barutwa go bona kutlwelobotlhoko, mme gape A ba fitlhela ba robetse. Boteng jwa Gagwe jwa ba tšosa. Ba leba sefatlhogo sa Gagwe ka poifo, gonne se ne se mathilwe ke madi. Ba ne ba tlhaloganya tlalelo ya mogopolo e e neng e bolelwa ke sefatlhogo sa Gagwe. [73]

Lobaka lwa boraro a batla felo ga thapelo. Themego marapo ya lefifi je legolo ya Mo fenya. O na A latlhegetswe ke boteng jwa ga Rragwe. Kwa ntle ga jone, O boifile gore mo tlholegong ya Gagwe ya botho O na A sa kake A itshokela teko.

Lwa boraro O rapela yone thapelo ele jaaka pele. Baengele ba eletsa go lere thuso, mme e ka se ka ya nna. Morwa Modimo O na le go nwa senwelo se, go se jalo lefatshe le tla latlhega ka bosakhutleng. O bona bosenangboithuso jwa motho. O bona thata ya boleo. Dikhutsafalo tsa lefatshe je le latlhegileng di feta ponalong fa pele ga Gagwe.

O dira maikaelelo a bofolo. O tla boloka batho lefa go ka Mo lopa eng. O tlogetse makgotla a Legodimo, kwa gotlhe e leng boitsheko, boitumelo, le kgalalelo, go boloka nku e e timetseng, lefatshe le lengwe fela je le oleng ka tlolo, mme ga A ketla A boela kwa morago mo maikaelelong a Gagwe. Thapelo ya Gagwe e hema boineelo fela:

“Fa senwelo se se sa kake sa feta fela fa Ke sa se nwe, a go rata ga Gago go dirale.”

Mmoloki janong O wela fa fatshe A šwa. Ga go morutwa ope yo o gone, go baya seatla sa Gagwe ka bonolo tlase ga tlhogo ya Moruti wa gagwe le go tlhapisa sefatlhogo sele, se se senyegileng ruri go gaisa bana ba batho. Keresete O nosi; ga batho botlhe ga go ope yo o nang Nae.

Mme Modimo O boga le Morwa One. Baengele ba leba tlalelo ya Mmoloki. Go tidimalo mo Legodimong. Ga go harepa epe e e angwang. Fa batho ba ne ba ka bo ba bonye lesomosomo ja baengele jaaka ba ne ba disitse Rara ka tidimalo A kgaoganya marang a lesedi ja Gagwe, lorato, le kgalalelo le Morwawe yo o rategang, ba ne ba ka tlhaloganya botoka gore boleo bo kgopisa jang mo go Ene.

Moengele yo o nonofileng janong o tla lotlhakoring lwa ga Keresete. O tšholeletsa fa sefubeng sa gagwe tlhogo ya motlhokofadiwi yo o boitshepo, mme o supa kwa Legodimong. O Mmolelela gore O fentse Satane. Ka ntlha ya mo didikadike di tla nna bafenyi mo bogosing jwa Gagwe jwa kgalalelo.

Kagiso ya selegodimo e nna mo sefatlhogong se se marilweng ke madi sa Mmoloki. O belege mo go seng motho ope o ka go bele- [74] gang; gonne O lekeletse motho mongwe le mongwe kutlo-botlhoko ya lošo.

Gape Keresete A batla barutwa ba Gagwe, mme gape A fitlhela ba robetse. Fa ba ka bo ba ne ba sa robala, ba letile mme ba rapela le Mmoloki wa bone, ba ka bo ba ne ba amogetse thušo mo tekong e e fa pele ga bone. Ka go tlhoka mo, ba ne ba sena nonofo mo nakong ya tlhoko ya bone.

A ba lebile ka bohutsana, Keresete A re, “Lo nne lo robale janong, lo ikhutse: bonang, nako e atametse, mme Morwa Motho o oketšwe mo diatleng tsa baleofi.”

Erile A sa ntse A bua mafoko a, A utlwa dikgato tsa lekoko je le mmatlang, mme A re:

“Tšogang, re tsamayeng: bonang, yo o nkokang o gaufi.”

Mathaio 26: 45, 46. [75]

CHAPTER 17—KOKO LE TŠHWARO

Go no go se metlhala ya kutlobotlhoko ya Gagwe ya kgantele e e neng e ka bonwa jaaka Mmoloki A gatela kwa pele go kgatlhantsha mooki wa Gagwe. A eme kwa pele ga barutwa ba Gagwe, A botsa bontši:

“Lo batla mang?”
Ba fetola, “Jesu wa Nasaretha.”
Jesu A fetola, “Ke Nna.”

Johane 18: 4, 5.

Jaaka Jesu A bua mafoko a, moengele yo kgantele o na a Mo diretse a gobea gare ga Gagwe le bontsi. Lesedi ja Modimo ja bonesa sefatlhogo sa Mmoloki, mme setšhwano se eketeng lephoi sa Mo khurumetsa.

Mo ponalong ya kgalalelo e ya semodimo bontsi jwa babolai bo no bo sa kake jwa ema lefa e le ka nakonyana. Ba kgokgwetsegela kwa morago. Baperisiti, bagolwane, le batlhabani ba wela fa fatshe jaaka batho ba ba šuleng.

Moengele a katoga, mme lesedi ja fifala. Jesu O ka bo A na A falotse, mme A sala fela, tidimalong A sa boife sepe. Barutwa ba Gagwe ba ne ba gakgametse thata go ka bua lefoko. Batlhabani ba Baroma kabonako ba ema ka dinao. Ba na le baperisiti le Judase, ba ikokoanyetsa fa go Keresete. Ba lebega ba tlhabisiwa ditlhong ke bokoa jwa bone, le go boifa gore O tla falola. Gape potšo ya bodiwa ke Morekolodi: “Lo batla mang?”

Gape ba fetola, “Jesu wa Nasaretha.” Mmoloki foo A re, “Ke lo boleletse fa e le Nna: mme Ka re, fa lo batla Nna, lesang ba (A supa barutwa ba Gagwe) ba tsamaye.” Johane 18: 7, 8.

Mo nakong e ya teko, megopolo ya ga Keresete e ne e le ka barutwa ba Gagwe ba ba rategang. O na a sa eletse gore ba utlwe botlhoko, lefa A bile A ne A ya kgolegong le go šwa.

Judase, mooki, ga a ka a lebala kabelo e o na a tšhwanetse go e dira. A atamela go Jesu, mme a Mo atla.

Jesu A mo raya a re, “Tsala, dira se O tsileng go se dira.” Mathaio 26: 50. Lentšwe ja Gagwe ja roroma jaaka A oketsa, “A O oka Morwa Motho ka katlo.” Luke 22: 48. [76]

Mafoko a a bonolo a a ka bo a amile pelo ya ga Judase; mme boutlwelobotlhoko jotlhe le tlotlo di lebegile di mo tlogetse. Judase o na a ineetse mo taolong ya ga Satane. A ema ka botlhoka poifo pele ga Morena, mme a se ka a tlhajwa ke ditlhong go Mo neela lekoko je le setlhogo.

Keresete ga A ka A gana katlo ya mooki. Mo O re neile sekao sa boiphapaanyo, lorato, le botlhomoga-pelo. Fa re le barutwa ba Gagwe, re tšhwanetse go tšhola baba ba rona jaaka A tšhotse Judase.

Lešomo ja babolai ja gankafala jaaka le bona Judase a ama sebopego se kgantele fela se neng se galaleditšwe pele ga matlho a bone. Janong ba tšhwara Mmoloki, mme ba bofa diatla tsele tse di neng di tshela di dira molemo.

Barutwa ba ne ba sa gopole gore Keresete O na A tla itesa go tsewa. Ba itsile gore nonofo e e neng e ka digela bontsi fa fatshe jaaka batho ba ba šuleng e ne e ka ba tshegetsa ba sena thušo go tsamaya Keresete le balekane ba Gagwe ba falola.

Ba ne ba šwaba ba ba ba gakadiwa ke jaaka ba bona dikgole di ntshiwa go bofa diatla tsa Ene yo ba neng ba Mo rata. Petere, mo bogaleng jwa gagwe, ka go itlhaganela a somola tšhaka ya gagwe, mme a leka go lwela Moruti wa gagwe. Mme a kgaola tsebe fela ya motlhanka wa moperisiti yo mogolo.

Erile Jesu A bona se se neng se dirilwe, A ikgolola diatla lefa A na A tšhwerwe ka thata ke batlhabani ba Baroma, mme A re, “Mmang Ke dire jana” (Luke 22: 51), A ama tsebe e e utlwisitsweng botlhoko, mme ya itekanediwa ka bonakonako.

Foo A raya Petere, “Ba O šomele tšhaka ya gago mo bonnong jwa yone: gonne botlhe ba ba tsayang tšhaka ba tla nyelela ka tšhaka. Kgotsa a O itlhoma, gore, Ke sa kake ka rapela Rre, mme e re fela jana A rome bogolo go mephato e le šome le bobedi ya baengele go nthusa? Me foo dikwalo di ne di tla dirala jang, ka di re, Go na le go nna jana.” Mathaio 26: 52-64. “Senwelo se Rara O se nneileng, a ga nketla Ke se nwa?” Johane 18: 11.

Keresete foo A retologela ditlhogong tsa bapsrisiti le balaodi ba tempela, ba ba neng ba na le bontsi, mme A re, “A ke go re, lo tšhologetse legodu, ka lo tsile go ntšhwara lo tshotse ditšhaka le melamu? Ke ntse ka nna le lona ka malatsi otlhe mo tempeleng, Ke ruta, mme lo no lo se ka loa ntšhwara: mme mo, go dirwa gore mafoko a dikwalo a dirale.” Mareko 14: 48, 49. [77]

Barutwa ba kgopega fa ba bona gore Mmoloki O na A sa leke go ikgolola mo babeng ba Gagvve. Ba mmona molato ka go se dire jalo. Ba ne ba sa tlhaloganye boineelo jwa Gagwe mo lekokong, mme, ka ba tšhwerwe ke lotšhogo, ba Mo tlogela mme ba sia.

Keresete O na A boleletsepele tlogelo e. “Bonang” O na A rile, “lobaka loe tla, E lo setse lo fitlhile, lo lo tla faladiwang ka lona, mongwe le mongwe a ya ga gabo, mme lo ntlogela Ke le nosi.” Johane 16: 32. [78]

CHAPTER 18—FA PELE GA ANASE, KAIAFASE, LE LEKGOTLA JA BAJUDA

Jesu O setšwe morago go tšwa mo tshimong ya Gethesemane ke bontsi jo bo kuang. A tsamaya ka tlhokofalo, gonne diatla tsa Gagwe di ne di bofilwe thata, mme A bo A disitšwe ka katamelo e kgolo.

O na A isiwa pele kwa tlung ya Anase, yo o na a kile a ne a le moperisiti yo mogolo, mme bonno jwa gagwe janong bo nong bo tladitšwe ke mogwe wa gagwe, Kaiafase. Anase wa moikepi o na a kopile gore e nne ene wa ntlha go bona Jesu wa Nasaretha a le legolegwa je le tšhwerweng. O na a šolofetse go ntsha mo go Ene tshupo nngwe e ka yone o ka bonang go Mo naya molato.

Ka kgopolo e a botsa Mmoloki kaga barutwa ba Gagwe le dithuto tsa Gagwe. Keresete A fetola:

“Ke buile le lefatshe ka ponalo; gale Ke ntse Ke ruta mo matlung a thuto le mo tempeleng, kwa Bajuda botlhe ba phuthegelang gone; mme ga Kea buela sepe mo sephiring.”

Foo, A retologela mmotsing, A re, “O mpoletsang? botsa ba ba nkutlwileng, se ke se buileng.” Johane 18: 20, 21.

Baperisiti ka bosi ba ne ba beile ditlhola go disa Keresete le go bolela lefoko lengwe le lengwe la Gagwe. Ka ditlhola tse ba ne ba itse kaga dipolelo tsa Gagwe le tiro ya Gagwe mo phuthegong nngwe le nngwe ya batho e O na A e tsenye. Ditlhola di ne di batlile go mo tšhwara mo mafokong a Gagwe, gore di tle di bone sengwe se di ka Mo sekisang ka sone. Jalo Mmoloki A re, “Botsa bone ba ba nkutlwileng.” Eya ditlholeng tsa gago. Di utlwile se Ke se buileng. Di ka go bolelela gore dithuto tsa Me e ntse e le dife.

Mafoko a ga Keresete a na a hukutsa mo go kalo a bile a tlhamaletse mo moperisiti o ikutlwileng gore legolegwa ja gagwe le ne le bala moya wa gagwe.

Mme mongwe wa batlhanka ba ga Anase, ka go gopola gore morena wa gagwe o na a sa tšholwa ka tlotlo, a itaya Jesu mo sefatlhogong a re: [79]

“A O fetola moperisiti yo mogolo jalo?”
Mo go se Jesu ka bonolo A re:
“Fa ke buile bosula, supa kaga bosula: mme fa Ke buile sentle,
O nkgatlelang?”

18: 22, 23.

Keresete O ka bo A biditse mephato ya baengele kwa Legodimong go tla thusong ya Gagwe. Mme e ne e le kabelo ya thomo ya Gagwe go itshokela mo bothung jwa Gagwe ditšhotlo tšotlhe le dithogo tse batho ba ka di phuthelang mo go Ene.

Go tšwa mo tlung ya ga Anase, Mmoloki O isitšwe kwa tlung ya bogosi ya ga Kaiafase. O na A tšhwanetse go sekisiwa fa pele ga Sanhedrim (lekgotla ja Bajuda), mme erile fa ditokololo tsa jone di sa ntse di bidiwa go phuthega, Anase le Kaiafase gape ba Mmotsa, mme ba se ka ba bona tshito.

Erile ditokololo tsa Sanhedrim di phuthegile, Kaiafase a tsaya setulo sa gagwe jaaka mogolo. Mo ntlheng tšotlhe tsa gagwe ga bo go le baatlhodi; fa pele ga bone ga bo go eme batlhabani ba Baroma ba disitse Mmoloki; kwa morago ga ba ga bo go le bontsi jo bo mmayang molato.

Kaiafase foo a laola Jesu go dira nngwe ya dikgakgamatso tsa Gagwe tse di nonofileng fa pele ga bone. Mme Mmoloki A se ka A naya tshupo ya gore O na A utlule lefoko lefa le le lengwe fela. Fa A ka bo A dumetse lefa e le ka tebo e le nngwe fela e e batlang, e e tshwanang le e O e neileng bareki le barekisi mo tempeleng, lesomo jotlhe ja babolai le ka bo le Mo tshabile.

Go šwetsa maikaelelo a bone a a bosula, ba tšhwanetse go bona sengwe se se ne se tla fitlhelwa se le molato kgatlhanong le Mmoloki ke molaodi wa Moroma. Ba ne ba ka bona ditshupo di le dintsi gore Keresete O na A buile kgatlhanong le dingwao tsa Sejuda le di le dintsi tsa ditirelo tsa bone. Go no go le motlhofo go supa gore O na A bopetse baperisiti le bakwadi, le gore O na A ba biditse baitimokanyi le babolai. Mme mo go no go sa kake ga reediwa ke Baroma, gonne bone ka bosi ba ne ba tenegile ke maitimokanyo a Bafarisai.

Melato e le mentsi ya newa Keresete, mme e ne e re gongwe basupi ba ganetsanye, gongwe tshupo e ne e nna e e bonalang fa e sa kake ya amogelwa ke Baroma. Ba leka go Mo dira go bua A araba dipateletšo tsa bone, mme A lebega jaaka ekete ga a ka A ba utlwa. Tidimalo ya ga Keresete mo lobakeng lo e ne e tlhalositšwe ke moperofeti Isaia: [80]

“O na A patikwa, lefa go ntse jalo A ikisa tlase fela, A se ka A ba A tšwa molomo; jaaka kwanyana e e gogelwang kwa tlhabong, le jaaka nku e le semumu fa pele ga babeodi ba yone; E, ga A ka A tšwa molomo gope.” Isaia 53: 7.

Baperisiti ba simolola go boifa gore ba ne ba tla palelwa go bona tshupo epe e ba neng ba ka e lere kgatlhonong le legolegwa ja bone fa pele ga Pilate. Ba ikutlwa gore teko e le nngwe fela ya bofelo e tšhwanetse go dirwa. Moperisiti yo mogolo a tšholeletsa letšogo ja gagwe je legolo kwa Legodimong, mme a bua le Jesu ka mokgwa wa maikano a a masisi:

“Kea Go ikanisa ka Modimo O O tshedileng, ka re, O re bolelele, go re, a O Ene Keresete, Morwa Modimo?” Mathaio 26: 63.

Mmoloki ga A ka A gana thomo ya Gagwe lefa e le kopano ya Gagwe le Rara. O na A ka didimalela go rogakiwa, mme O na A bua ka thanolo le ka tlhomamiso fa tiro ya Gagwe gongwe bo — Morwa Modimo jwa Gagwe bo no bo bodiwa.

Tsebe nngwe le nngwe e ne e sekegetšwe go utlwa, le leitlho lengwe le lengwe le ne le tlhomilwe go Ene jaaka A fetola:

“O boletse.”

Mo mokgweng wa metlha eo mo go no go tšhwana fela le go araba ka gore, “E,” kana, “Ke jaaka O buile.” E e ne e le karabo e e nonofileng thata ya go dumela. Lesedi ja selegodimo ja lebega ekete le bonesa sefatlhogo se se thunyeditšweng sa Mmoloki jaaka A oketsa:

“Lefa go ntse jalo Kea lo raya, kwa pele lo tla bona Morwa Motho A dutse kafa letšogong je legolo ja nonofo, mme A tla ka maru a legodimo.” Mathaio 26: 64.

Mo polelong e Mmoloki O beile phetogo ya pono e lobakeng loo e neng e le teng. O supile kwa lobakeng lo lo kwa pele mogang O tla tsayang maemo a Moatlhodi yo mogolo wa Legodimong le lefatshe. Foo O tla dula mo setulong sa Rara sa bogosi, mme mo katlholong tsa Gagwe ga go ketla go nna le boipiletšo (go fetela ko pele).

A lere fa pele ga bautlwi ba Gagwe pono ya letsatsi jeo, mogang, mo boemong jwa go dikanyediwa le go sotlwa ke setlhopha sa barukhutlhi, O tla tla mo marung a Legodimo ka nonofo le kgalalelo e kgolo. Foo O tla bopelwa ke mephato ya baengele. Foo O tla bolela [81] katlholelo mo babeng ba Gagwe, ba gare ga bone e tla nnang sone setlhopha sele sa bapateletsi.

Jaka Jesu A bua mafoko a ipolela fa e le Morwa, Modimo le Moatlhodi wa lefatshe, moperisiti yo mogolo a gagola kobo ya gagwe, jaaka ekete o bontsha themego marapo ya gagwe. A tšholeletsa diatla tsa gagwe kwa Legodimong, mme a re:

“O buile tlhapatšo: re sa ntse re dirang basupi? bonang, janong lo utlwile go tlhapatsa ga Gagwe: lo gopola jang?”

“O TŠHWANETSE GO ŠWA!”

Baatlhodi ba fetola, “O tšhwanetse go šwa.” Mathaio 26: 65, 66.

Go no go le kgatlhonong le molao wa seJuda go sekisa legolegwa go le bosigo. Lefa tshekišo ya ga Keresesete e ne e setse e tlhomamisitšwe, go tšhwanetse ga nna le go sekisa motshegare.

Jesu O na A tseelwa ntlwaneng ya balebedi, mme gone A šotlwa le go kgojwa ke batlhabani le bomagagola-tshetšhwana.

Fa bosa bo sa A leriwe gape fa pele ga baatlhodi ba Gagwe, mme katlholo ya bofelo ya tshekiso ya Gagwe ya bolelwa.

Bogale jwa sesatane foo jwa laola bagogi le batho. Modumo wa mantšwe o no o tšhwana le wa dibatana tsa naga. Ba kgomogela kwa go Jesu, ba ntse ba goa, “O molato, mmolaye!” mme fa e ne e se ka ntlha ya batlhabani, O ka bo a gagotšwe. Mme nonofo ya Baroma ya tsena fa gare, mme ka thata ya ntwa ba kganela thubakanyo ya bagagautli.

Baperisiti, balaodi, le bontsi ba kopanela mo go šotleng Mmoloki. Seaparo se segologolo sa latlhelwa tlhogong ya Gagwe; mme babogisi ba Gagwe ba Mo itaya mo matlhong, ba re:

“Re perofesetse Keresete ke wena, O batotšwe e mang?” Mathaio 26: 68.

Fa seaparo se tlositšwe, mongwe wa bašotli a kgwela Mmoloki mo sefatlhogong.

Baengele ba Modimo ka boikanyego ba kwala tebo nngwe le nngwe, le lefoko, le tiro e e dirwang kgatlhanong le Molaodi wa bone yo O rategang. Letsatsi lengwe banna ba ba nyatsegang bao ba ba šotlileng mme ba kgwela sefatlhogo se se sisibetseng, se thunyeditšweng sa ga Keresete ba tla se leba mo kgalalelong ya šone, se phatsima go gaisa letsatsi. [82]

CHAPTER 19—JUDASE

BALAODI ba Bajuda ba ne ba ntse ba tlhobaeletse go tsenya Jesu mo thateng ya bone, mme ka go boifa go tšosa modumo mo bathung ba se ka ba leka go Mo tsaya pontsheng. Jalo ba ne ba batlile mongwe yo o ka Mo okang ka sephiri, mme ba ne ba bonye mo go Judase, mongwe wa barutwa ba ba šome le bobedi, monna yo o na a ka dira tiro e e nyatsegang e.

Judase ka tlholego o na a na le go rata madi thata, mme o na a ntse a se boikepo le sebodu ka metlha go le kalo mo o ka dirang tiro e e ntseng jana. O na a pepetleditse moya o o bosula wa bogagaru go tsamaya e nna one mokgwa o o laolang botshelo jwa gagwe, mme janong o na a ka rekisa Morena wa gagwe ka dipapetlana di le mašome marrao tsa silefera, (e ka ne e le ponto tse tharo le lešome), tlhwatlhwa ya legolegwa. Ekesodo 21: 28-32. Janong o na a ka oka Mmoloki ka katlo mo Gethesemane.

Mme o latetse kgato nngwe le nngwe yo Morwa Modimo, jaaka A tsamaile go tšwa mo tshimong go ya kwa tshekisong kwa pele ga balaodi ba Bajuda. O na a sena mogopolo wa gore Mmoloki O tla letla Bajuda go Mmolaya, jaaka ba ne ba bopetse go dira.

Ka nakwana nngwe le nngwe o na a lebeletse go bona A gololwa mme a sirelediwa ke thata ya Modimo, jaaka go no go dirilwe mo dinakong tse di fetileng. Mme erile fa dinako di ntse di feta, mme Jesu ka tidimalo A ineela mo lobekong lotlhe lo lo koweletsweng go Ene, poifo e boitshegang ya tlela mooki, ya gore ruri o na a okile Moruti wa gagwe go ya losung lwa Gagwe.

Yare tsheko e ya kwa bofelong, Judase o na a sa tlhole a na le go itshokela tlhokofatšo ya segakolodi sa gagwe se se molato. Gotlhe ka gangwe fela ga utlwala lentšwe je le magwata mo tlung, je le rometseng poifišo mo go botlhe ba ba neng ba le teng:

Ga A na molato. Mo rekegele, Tšwe Kaiafase. Ga A dira sepe se se tšhwanetseng lošo.

Setšhwano se se leele sa ga Judase sa bonwa se itshukelela mo teng ga bontsi. Sefatlhogo sa gagwe se ne se thunyeditšwe se se tlhaga, mme marothodi a magolo a mofufutso a nna mo phatleng ya gagwe. Ka go itlhaganelela kwa setulong sa katlholo, a latlhela [83] fa fatshe fa pele ga moperisiti yo mogolo dipapetlana tsa silefera tse e neng e le tšone tlhwatlhwa ya koko ya Morena wa gagwe.

Ka tlhoafalo a tšhwara seaparo sa ga Kaifase, mme a mo rapela go golola Jesu, a bolela gore O na a sa dira molato ope. Kaiafase a mo itlhotlhora ka bogale, mme a re ka tšhotlo:

“Ana go mo re go dirang? Go itse go na nao fela.” Mathaio 27: 4.

Judase foo a itatlhela fa dinaong tsa Mmoloki. A bolela gore Jesu e ne e le Morwa Modimo, mme a Mo rapela go ikgolola mo babeng ba Gagwe.

Mmoloki O itsile gore Judase o na a sa ikwatlhaela ka boammaaruri se o se dirileng. Morutwa wa tsietšo o na a boifa gore petšo e ne e tla mo tlela ka ntlha ya tiro ya gagwe e e boitshegang: mme a se ka a ikutlwa bohutsana jwa boammaaruri ka go bo a na a okile Morwa Modimo yo o senang selabe.

Lefa go ntse jalo Keresete A se ka A bua go ene lefoko lepe ja tshekiso. A leba ka kutlwelo-botlhoko go Judase, mime a re:

“Ke tletse nako e e ntseng jana mo lefatshing.”

Tumadumo ya kgakgamalo ya utlwala mo bontsing. Ka kgakgamalo ba leba boiphapaanyo jwa ga Keresete mo mooking ga Gagwe.

Judase a bona gore merapelo ya gagwe e ne e ntse lefela, mme a itlhaganela a tšwa mo tlung, a goa:

Go diegile! Go diegile!

A ikutlwa gore o na a se kake a tshela go bona Jesu A bapolwa, mme mo tlhobogong a tšwa a ya a ipega.

Kwa morago gone mo letsatsing jeo, mo tseleng e tšwang mo tlung ya katlholo ya ga Pilatwe go ya kwa Khalefari, lešomo ja baikepi le ne le isa Mmoloki kwa felong ga papolelo. Ka tšhoganetšo ga tla sengwe se se ba nteileng molomo mo go goeng le go shotleng ga bone. Yare ba feta felo fa go letlotla ba bona fa tlase ga setlhare se se šuleng mmele o o šuleng wa ga Judase.

E ne e le pono e e tenang. Bokete jwa gagwe bo no bo kgaotse mogala o o na a ipegile ka one mo setlharing. Mo go weng, mmele wa gagwe o no o gagogile mo go boitshegang, mme dintša janong di ne di o kometsa.

Ka bonako setoto sa gagwe sa fitlhwa; mme ga nna le tšhotlo e nnye janong,, mme difatlhogo tse dintši tse di thunyeditšweng tsa senola megopolo e e boifang mo teng. Tefetšo ya lebega ereke e setse e etetse bone ba ba neng ba le molato wa madi a ga Jesu. [84]

CHAPTER 20—PELE GA PILATE

Morago ga Keresete A sena go pegwa molato ke baatlhodi ba Sanhedrim (lekgotla ja Bajuda) A isiwa ka bonako kwa go Pilate, molaodisiwa wa Moroma, go tiisa katlholo le go e dirafatsa.

Balaodi le baperisiti ba Bajuda bone ka bosi ba ne ba sa kake ba tsena mo tlung ya tshekelo ya ga Pilate. Ka molao wa meletlo wa morafe wa bone, ba ne ba tla itshekololwa ke go dira jalo, mme jalo ba idiwe go tsena mo modirong wa tlolaganyo.

Mo bofofung jwa bone ga ba ka ba bona gore Keresete e ne e le Ene kwanyana ya tlolaganyo, le gore ka ba ne ba Mo ganne, modiro o mogolo o mo go bone o no o latlhegetšwe ke tlhalošo ya one.

Erile Pilato a lebile Jesu, a bona monna wa sefatlhogo se se tlotlegang se se tšholetsegileng. Go no go se molato ope o o nong o ka bonwa mo sefatlhogong sa Gagwe. Pilate a retologela kwa baperisiting mme a botsa:

“Lo supa molato ofe mo monneng yo ” Johane 18: 29.

Bapateletsi ba Gagwe ba ne ba sa eletse go bolela se e leng šone, mme jalo ba ne ba sa ipaakanyetsa potšo e. Ba itsile gore ba ne ba se kake ba lere tshupo ya boammaaruri e ka yone molaodisiwa wa Moroma o na a ka mo pega molato. Jalo baperisiti ba ipiletsa basupi ba kako go ba thusa. “Mme ba simolola go mmaya molato, ba re:

Re fitlhetse monna yo, a šokamisa morafe, a itsa gore Kaesare a se ka a newa lekgetho, a re, le ene ka esi ke Keresete, Kgosi.” Luke 23: 2.

Mo e ne e le maaka, gonne Keresete O na A laotse tuelo ya lekgetho go Kaesare. Erile ba-molao ba ne ba lekile go Mo tšhwara gone mo selong se, O na A rile:

“Ke gone ntshetsang Kaesare dilo tse e leng tsa ga Kaesare.” Mathaio 22: 21.

Pilate ga a ka a tsiediwa ke tshupo ya basupi ba maaka. O retologetse kwa Mmoloking, mme a botsa:

“A O Kgosi ya Bajuda?”

Jesu A araba, “Oa bolela.” Mathaio 27: 11.

Erile ba utlwa karabo e, Kaiafase le ba ba neng ba na nae ba [85] biletsa Pilate go supa gore Jesu O na A dumetse molato o ba neng ba mmaya one. Ka modumo wa go goa ba lopa gore A atlholelwe lošo.

Erile Keresete A sa fetole bapateletsi ba Gagwe, Pilate a Mo raya a re:

“A ga O fetole ka lepe? bona dilo tse dintsi tse ba Go nayang melato kaga tšone.

“Mme Jesu A se ka A tlhola a fetola ka lepe.” Mareko 15: 4, 5.

Pilate o na a akabala. A se ka a bona tshupo epe ya molato mo go Jesu, mme o na a sena boikanyo mo go ba ba neng ba mmaya molato. Ponalo e e tlotlegang le maitseo a tidimalo a Mmoloki ga bo go le pharologanyong e e tlhamaletseng le thulathulego le kgakalo ya bapateletsi ba Gagwe. Pilate a kgonega ka gone, mme a kgorisiwa sentle ka go tlhoka molato ga Gagwe.

Ka tšholofelo ya go bona boammaaruri mo go Ene, a tseela Jesu kwa thoko, mme a mmotsa:

“A ke Wena Kgosi ya Bajuda?”

Keresete ga a ka a fetola potšo e ka tlhamalalo, mme O rile:

“A 0 bua lefoko je ka wesi, gongwe ba bangwe ba le go boleletse kaga Me?”

Moya wa Modimo o no o lwa le Pilate. Potšo ya ga Jesu e ne e le ya go mo gogela mo go itlhatlhobeng pelo ka tlhokomelo. Pilate o tlhalogantse tlhalošo ya potšo. Pelo ya gagwe ka esi e ne ya bulwa fa pele ga gagwe, mme a bona gore moya wa gagwe o no o fuduiwa ke kgonego. Mme boikgodišo jwa tšoga mo pedung ya gagwe, mme a fetola:

“A ke Mojuda? Aitse morafe wa ga Eno, le ditlhogo tsa baperisiti, ke bone ba ba Go nnetseng: O dirileng?”

Lobaka lwa gouda lwa Pilate lo no lo setse lo fetile. Mme Jesu A eletsa go bolelela Pilate gore O na A sa tlela go nna kgosi ya lefatshe, ke gone O rileng:

“Bogosi jwa Me ga se jwa lefatshe jeno: fa bogosi jwa Me e ka bo e le jwa lefatshe jeno, batlhanka ba Me ba ko ba tlhabana, gore Ke se ka Ka neelwa Bajuda: mme jana bogosi jwa Me ga se jwa mono.”

Pilato foo a botsa, “Mme a O kgosi?” [86]

Jesu A fetola, “Wena wa re, Ke kgosi. Ke tsaletšwe gone moo, mme Ke tletse gone moo mo lefatshing, gore Ke supe kaga boammaaruri. Mongwe le mongwe yo e leng wa boammaaruri o utlwa lentšwe ja Me.”

Pilate o na a na le keletso go itse boammaaruri. Mogopolo wa gagwe wa kgwereana. A huparela ka tlhoafalo mafoko a Mmoloki, mme pelo ya gagwe ya huduiwa ke tlhologelelo e kgolo go itse se boammaaruri bo leng šone tota, le ka fa o nang a ka bo bona. A botsa Jesu:

“Boammaaruri ke eng ”

Mme ga a ka a leta go amogela phetolo. Pheretlhego ya bontsi ka fa ntle ga ntlo ya katlholo e ne e goletse mo modumong. Baperisiti ba ne ba lelenyela gore go dirwe ka bofefo, mme Pilate a bilediwa mo kgatlhegong ya nako eo. Go tsweleng kwa bathung, a bolela:

“Ga ke bone molato mo go Ene.” Johane 18: 33-38.

Mafoko a a tšwa mo moatlhoding wa moheidane a ne a le kgalemo e e utlwisang botlhoko mo boferefereng le maakeng a a nyatsegileng a balaodi ba Iseraela ba ba neng ba baya Mmoloki molato.

Jaaka baperisiti le bagolwane ba utlwa mafoko a a tšwa mo go Pilate, mašwabi a bone le chakgalo a gola mo go senang selekanyo. Ba ne ba rerile bogologolo mme ba ne ba letile lobaka lo. Erile ba bona gore Jesu O ka nna A gololwa, ba lebega ba etleetsegile go ka Mo gagola dikabetlana.

Ba latlhegelwa ke mogopolo otlhe le boithibo, mme ba ineela mo go hutseng, ba itsaya jaaka badimona bogolo go jaaka batho. Ba bolelela Pilate ka mantšwe a a tšholetsegileng, le go mmopela ka tšhoso ya go mo naya molato ka puso ya Roma. Ba baya Pilato molato wa go gana go naya Jesu molato, yo, ba tlhomamisitseng, gore O na A ikgodisetsa Kaesare. Foo ba goa:

“O fudua seshaba, O simolotse kwa Galilea, A ruta mo Judea yotlhe go tla go fitlha fano.” Luke 23: 5.

Pilate mo lobakeng lo o na a sena mogopolo wa go baya Jesu molato. O na a tlhomamisa ka go tlhoka molato ga Gagwe. Mme e rile a utlwa gore Keresete O na A tšwa Galilea, a ikaelela go Mo romela kwa go Herode, mmusi wa felo koo, yo o na a le mo Jerusalema. Ka tsela e Pilate o gopotse go tlosa boikarabelelo jwa tsheko mo go ene a bo fetisetsa kwa go Herode. [87]

Jesu O na A idibadiwa ke tlala, A ngodiega ka go latlhegelwa ke boroko. Le gone O na A bogisegile ke tšholo e ba ne ba Mo tšhotse ka yone. Mme Pilate a boela a Mo neela batlhabani, mme A gogwagogelwa koo, gare ga tšhotlo le dithogako tsa bontsi jo bo senang boutlwelo botlhoko. [88] [89]

CHAPTER 21—FA PELE GA HERODE

Herode o na a ise a ka a bone Jesu pele, mme o na a eleditse ka boleele go Mmona, le go supa kaga thata ya Gagwe e e gakgamatsang. Jaaka Mmoloki a leriwe fa pele ga gagwe, bontsintsi jwa gogomoga jwa šukagana, bangwe ba goa selo se, ba bangwe se sengwe. Herode a laola tidimalo, gonne o na a eletsa go botsa legolegwa.

A leba ka kgakgamalelo le kutlwelobotlhoko sefatlhogo se se thunyeditšweng sa ga Keresete. A bona gone ditshupo tsa botlhale jo bo boteng le boitsheko. O na a kgorisega, jaaka Pilate a na a ntse, gore lotlhoo le lefufa di ne di dirile Bajuda ba baya Mmoloki molato.

Herode a emelela Keresete go dira nngwe ya ditshupo tsa Gagwe tse di gakgamatsang fa pele ga gagwe. A šolofetsa go Mo golola fa A na A ka dira jalo. Ka taelo ya gagwe, ditlhotsa le digole tsa leriwe mo teng, mme a laola Jesu go ba fodisa. Mme Mmoloki A ema fa pele ga Herode jaaka mongwe yo o sa boneng lefa e le go utlwa.

Morwa Modimo O na A itseetse tlholego ya batho. O tšhwanetse go dira jaaka motho a tšhwanetse go dira fa go ntse jalo. Ke gone O na A sa kake a dira kgakgamatšo go kgorisa keletšo fela, kana go Ipoloka mo ditlhabing le mo kgobalalong e motho o tšhwanetseng go e itshokela fa a beilwe mo maemong a a ntseng jaaka one a.

Bapateletsi ba Gagwe ba tšhoga fa ba utlwa Herode a lopa Keresete kgakgamatšo. Mo dilong tšotlhe ba boifile tshupo ya thata ya Gagwe ya bomodimo. Ponatšo e e ntšeng jalo e ne e tla nna e e thubakanyang maano otlhe a bone, gongwe e lope matshelo a bone. Jalo ba tšosa modumo gore Jesu O na A dira dikgakgamatšo ka thata e O na A e neilwe ke Belesebube, kgosana ya badimo.

Dingwaga di le dintsi pele ga mo, Herode o na a reeditse go ruta ga ga Johane Mokolobetsi. O na a amegile thata, mme o na a sa latlha botshelo jwa gagwe jwa go tlhoka boikgapo le boleo. Jalo pelo ya gagwe ya nna ya thatafala, mme kwa bofelong mo botagweng o na a laotse gore Johane a bolawe go itumedisa Herodiase yo o kgopo. [90]

Janong o na a thatafetse segolo. O reteletšwe ke go itshokela tidimalo ya ga Jesu. Sefatlhogo sa gagwe sa fifadiwa ke tšhakgalo, mme ka bogale a bopela Mmoloki, yo O nnileng A sala A sa tshikinyege mme A didimetse.

Keresete O na A tsile lefatshing go fodisa ba ba dipelo di robegileng. Fa A ka bo A na A buile lefoko lengwe go fodisa moya o o lwalang ga boleo, O ka bo A se ka A didimala. Mme O na A sena mafoko a ba ba neng ba tla gataka boammaaruri ka dinao tsa bone tse di sa itshepang.

Mmoloki O na A ka nna A bua mafoko mo go Herode a a ka bong a phunyeleditse ditsebe tsa kgosi e e thatafetseng. O ka bo A na a mo iteile ka poifo le thoromo ka go baya fa pele ga gagwe botlalo jwa boikepo jwa botshelo jwa gagwe le poitshego ya tatlhego ya gagwe e e neng e atamela. Mme tidimalo ya ga Keresete e ne e le kgalemo e e thata go gaisa e O ka bong a na A e mo diretse.

Tsebe ele e ka metlha e ne e ntse e bulegetse go utlwa bohutsana jwa batho, e ne e se na bonno jwa taolo ya ga Herode. Pelo ele, e e neng e angwa ke thapelo ya le yo o leng moleofi wa baleofi, e ne ya tšwalelwa kgosi e e neng e ikgodisitse e e neng e sa ikutlwe go tlhoka Mmoloki.

Mo bogaleng, Herode a retologela kwa bathung, a bolela Jesu jaaka motsietsi. Mme bapateletsi ba Mmoloki ba ne ba itse fa A se motsietsi. Ba ne ba bonye di le dintsi tsa ditiro tsa Gagwe tse di nonofileng gore ba se dumele molato o.

Foo kgosi ya simolola ka ditlhong go gobolola le go šotla Morwa Modimo. “Le Herode le batlhabani ba gagwe ba Mo nyatsa, ba Mo šotla, ba Mo apesa seaparo se se manyedinyedi.” Luke 23: 11.

Jaaka kgosi ya moikepi e bona Jesu A amogela lobeko lo ka tidimalo, a tshikinngwa ke poifo ya tshoganetšo gore yo e ne e se mothonyana fela yo o fa pele ga gagwe. O na a akabadiwa ke mogopolo wa gore legolegwa je e ka ne e le motshedi mongwe wa legodimo yo o fologetseng mo lefatshing.

Herode a se ka a leka go siamisa tshekišo ya ga Jesu. O eleditse go ikgolola mo boikarabelong jo bo boitshegang, mme jalo a busetsa Mmoloki kwa go Pilate. [91]

CHAPTER 22—O BONWA MOLATO KE PILATE

Erile Bajuda ba boa kwa go Herode, ba lere Mmoloki kwa go Pilate gape, o na a tenega fela thata, mme a botsa gore ba batla gore a dire eng. A ba gakolola gore o na a tlhatlhobile Jesu, mme o na a tlhokile molato mo go Ene. A ba bolelela gore ba ne ba lerile dingongorego kgatlhanong Nae, mme e le gore ba ne ba paletšwe go supa kaga epe.

Mme, le gone, ba ne ba Mo isitse kwa go Herode, yo o na a le Mojuda, jaaka bone, mme o na a sa fitlhela mo go Ene sepe se se tšhwanelang lošo. Mme go didimatsa bapateletsi, a re:

“Ke gone ke tla Mo kgwathisang, ke Mo golole.” Luke 23: 16.

Fa Pilate o bontshitse bokoa jwa gagwe. O na a dumetse gore Jesu O na A se molato; foo ke ka ntlha yang fa a Mo otlhaya? E ne e le tumalano le molato. Bajuda ga ba ka ba lebala selo se mo tshekišong yotlhe. Ba ne ba tšhositse mmusi wa Moroma, mme janong ba gatelela go tsamaya ba bona Jesu A newa molato.

Boidiidi jwa phokelela segolo ka modumo go lopa botshelo jwa legolegwa.

Erile Pilate a sa ntse a dikadika gore o ka dira eng, ga leriwe kwa go ene lokwalo lo tswa kwa mosading wa gagwe, lo lo balang jana:

“O se ka wa dira sepe ka monna yo o siameng yoo: ka gonne ke bogile dilo di le dintsi gompieno mo torong ka ntlha ya Gagwe.” Mathaio 27: 19.

Pilate a setlhagalelwa ka thomo e; mme bagagautli ba tlhoafala segolo jaaka ba bona go se itlhomamise ga gagwe.

Pilate a bona gore sengwe se na le go dirwa. E ne e le tlwaelo ka modiro wa tlolaganyo go golola legolegwa le lengwe, yo o ka tlhotšhwang ke batho. Batlhabani ba Baroma ba ne ba tšhwere serukhutlhi sengwe se se itsegeng bobe bogautšhwaneng, se se bidiwang Barabase. O na a le senokwane se se tlotlologileng le mmolai. Jalo Pilate a retologela bontsing, mme a re, ka tlhoafalo e kgolo:

“Lo rata ka lo gololela mang? A Barabase, kgotsa Jesu yo go tweng Keresete?” Mathaio 27: 17. [92]

Ba fetola, “Monna yo, a a tlosiwe, mme re gololelwe Barabase.” Luke 23: 18.

Pilate a didimala ka kgakgamalo le mašwabi. Ka go ineela kaga katlholo ya gagwe mme a ipiletsa mo bathung, o na a latlhegetšwe ke tlotlomalo le go laola ga gagwe bontsi. Morago ga mo, o na a setse e le tiriso ‘fela ya bagagautli. Ba mo retololela go rateng ga bone. Foo a botsa:

“Mme foo, Jesu yo O bidiwang Keresete ke tla Mo reng?”

Ka lentšwe le lengwe fela ba goa, “A A bapolwe.

“Mme molaodisiwa a re, Ka ntlha yang? O dirile bosula bofe. “

Mme ba tshelela lošalaba godimo thata, ba re, A A bapolwe.” Mathaio 27: 22, 23.

Lerama ja ga Pilatwe ja hubila jaaka a utlwa kgoo e e boitshegang, “A A bapolwe.” O na a se ka a gopola gore go tla nna jalo. O na a boletse gore Jesu ga A molato gantsi, mme lefa go ntse jalo batho ba ne ba ikaeletse gore O tšhwanetse go šwa lošo lo lo boitshegang le lo lo tshabegang. Gape a botsa potšo:

“Ka ntlha yang? O dirile bosulo bofe?”

Mme gape ga tsholediwa kgoo yone ele e e boitshegang, “A A bapolwe, a A bapolwe!”

Pilate a dira teko e le nngwe gape ya bofelo go ama mautlwelobotlhoko a bone. Jesu O na A tsewa, A idibalelwa ke letsapa mme a tletse dintho, A kgwatlhisiwa fa pele ga bapateletsi ba Gagwe.

“Mme batlhabani ba loga serwalo sa mitlwa, ba se Mo rwesa mo tlhogong, ba Mo apesa kobo e e bohibidu jo bo mokgona; mme ba tla fa go Ene, ba re, Dumela, Kgosi ya Bajuda! mme ba Mo gatla ka dithobane.” Johane 19: 2, 3.

Ba Mo kgwela mathe, mme diatla dingwe tse di boikepo tsa phamola lotlhaka lo lo nong lo tsentswe mo seatleng sa Gagwe, mme ga itewa serwalo mo phatleng ya Gagwe, ga tobelediwa mitlwa go tsena mo tlhogong ya Gagwe, mme madi a rotha a fologa mo sefatlhogong sa Gagwe le mo ditedung.

Satane a bo a eteletse batlhabani ba ba setlhogo mo go šotleng ga bone Mmoloki. E ne e le maikaelelo a gagwe go Mo gakaletsa go ipušolosetsa, fa go ka dirala, kana go Mo kgweletsa go direng kgakgamatšo nngwe go ikgolola, mme jalo A robe leano ja poloko. Selabe se le sengwe fela botshelong jwa Gagwe jwa botho, tlhaelo nngwe fela ya botho jwa Gagwe go rwala teko e e boitshegang, mme [93] Kwana ya Modimo e ne e tla bo e le setlhabelo se se sa itekanelang, mme thekololo ya motho e ne e tla bo e tlhaetse.

Mme Ene yo O na A ka laola masomosomo a legodimo, mme ka nakonyana fela A ipiletse mephato ya baengele ba ba boitshepo go Mo thusa, bao mongwe fela mo go bone o ka bong a fentse bagagautli ba ba setlhogo ka bonako,— Ene yo o ka bong A iteile batlhokofatsi ba Gagwe ka go gadimisa fela tlotlomalo ya bomodimo jwa Gagwe,— A ineela ka tlotlomalo ya tidimalo mo matlhapeng a a talatala le phokelelo.

Jaaka ditiro tsa batlhokofatsi ba Gagwe di ba isitse kwa tlasetlase ga batho, mo setšhwanong sa ga Satane, fela jalo boingotlo jwa ga Jesu le bopelotelele bo Mo godiseditse kwa godimo ga batho, jwa supa bolosika jwa Gagwe le Modimo.

Pilate o amilwe ke bopelotelele jwa go se ngongorege ga Mmoloki. A romela gore Barabase a leriwe mo kgotleng; foo a beela pele magolegwa a mabedi a bapile. Ka go supa Mmoloki, a bua ka lentšwe ja thapelo e e masisi, “Bonang, monna ke yo!” “Ke Mo ntshetsa kwano go lona, gore lo itse fa ke sa bone molato ope mo go Ene.” Johane 19: 5, 4.

Teng ga bo go eme Morwa Modimo, A apere kobo ya tšhotlo le serwalo sa mitlwa. A apotšwe go ema ka lotheka, mokwatla wa Gagwe o no o bontsha dithupa tsa setlhogo tse go nong go thologa madi mo go tsone. Sefatlhogo sa Gagwe se ne se mathilwe ke madi, mme sa bo se supa letsapa le ditlhabi; mme se ne se ise se ke se bonale se le sentle go gaisa mo pele. Ponalo nngwe le nngwe e ne e bolela bonolo le boineelo, le pelotlhomogi kaga baba ba ba setlhogo ba Gagwe.

Mo go se tshwaneng mo go amang ya bo e le legolegwa je le fa lotlhakoring lwa Gagwe. Tselana nngwe le nngwe ya sefatlhogo sa ga Barabase e mo supile fa a le senokwane se se thatafetseng.

Mo go ba ba lebileng go no go le bangwe ba ba utlwetseng Jesu botlhoko. Le e leng baperisiti le balaodi ba kgonegile gore O na A le se O nang A bolela gore O sone. Mme ba se ka ba ineela. Ba ne ba gakaditse bontsi jaaka ditsenwa, mme gape baperisiti, balaodi, le batho ba goa:

“Mmapole, mmapole!”

Kwa bofelong, a latlhegelwa ke bopelotelele jotlhe ka ntlha ya go tlhoka botho ga bone, le bopelo-e-thata jwa bone, Pilate a re: [94] “Mo itseeleng, lo mmapole: gonne nna, ga ke bone molato ope mo go Ene.” Johane 19: 5, 6.

Pilate o lekile thata go golola Mmoloki; mme Bajuda ba goa:

“Fa O golola monna yo, ga O tsala ya ga Kaesare: mongwe le mongwe yo o itirang kgosi o tlhabana le Kaesare.” Johane 19: 12.

Mo e ne e le go ama Pilate felong fa go bokoa, O na a setse a belaelwa ke pušo ya Roma, mme o itsile gore tumedi ya mothale o e ne e tla nna tshenyego ya gagwe.

“Jalo e rile Pilatwe a bona fa a sa fenye sepe, mme bogolo go bile go tšoga pheretlhego, a tsaya metse, a tlhapa diatla fa pele ga batho ba bantsi, a re:

“Ga ke na molato mo mading a monna yo O siameng yo: go itse go na le lona koo.” Mathaio 27: 24.

Pilate a lekela lefela go ikgolola mo molatung wa go bona Jesu molato. Fa a ka bo a dirile ka bonako le ka tlhomamo mo tshimologong, ka go dirafatsa maikutlo a gagwe a tshiamo, go rata ga gagwe go ka bo go se ka ga fenngwa ke bontsi-ntsi; ba ka bo ba se ka ba ikutlwa go mo laolela se o ka se dirang.

Theekelo ya gagwe le botlhokatlhomamo di supile tshenyego ya gagwe. A bona gore O na a sa kake a golola Jesu, mme lefa go ntse jalo a nna a tshegetsa maemo a gagwe.

Go na le gore a latlhegelwe ke nonofo ya gagwe ya lefatshe, a tlhopha go itatola botshelo jo bo senang molato. Ka go ineela mo ditopong tsa bagagautli, gape a seola Jesu, mme a Mo gololela go bapolwa.

Mme lefa a lekile go itisa, šone selo se o na a se boifa kwa morago sa tla mo go ene. Ditlotlo tsa gagwe tsa tlosiwa mo go ene, a latlhelwa kwa tlase a tšwa mo tirelong ya gagwe e e kwa godimo, mme a bolawa ke pelo-e-botlhoko le boikgodiso jo bo tlhabegileng, moragonyana ga papolo a ipolaya.

Jalo botlhe ba ba dumalanang le boleo ba tla bona bohutsana le tshenyego. “Go na le tsela e e lebegang e siame mo mothung, mme bokhutlo jwa yone ke ditselana tsa lošo.”

Erile Pilate a ipolela fa a sena molato mo mading a ga Keresete, Kaiafase a fetola ka bodipa, “Madi a Gagwe a a nne mo go rona, le mo baneng ba rona.” Mathaio 27: 25.

Mme mafoko a a boitshegang a amogelwa ke baperisit, mme a ba a arajwa gape ke batho. [95]

E ne e le katlholo e e boitshegang e ba e itiretseng. E ne e le bošwa jo bo boitshegang go bo neela losika lwa bone.

Mo go dirafetse mo go bone jaaka ba buile mo diponong tsa tshenyego ya Jerusalema, e ka ne e le dingwaga di le mašome a le mane morago ga mo.

Ka botlalo go dirafaditšwe mo losikeng lwa bone lo lo phatlaladitšweng, lo lo nyatsegileng, le lo lo patikilweng go simolola mo tsatsing jeo.

Ka botlalo jo bo menagenyeng go tla diradiwa mogang boikarabelelo jwa bofelo bo tlang. Pono foo e tla fetolwa, mme “Ene Jesu yo” O tla tla, “A le mo dikgabong tsa molelo A itefetsa mo go ba ba sa itseng Modimo.” Ditiro 1: 11; 2 Bathesalonika 1: 8.

Foo ba tla rapela mafika le dithaba ba re:

“Re weleng godimo, lo re bipele sefatlhogo sa yo O dutseng mo setulong sa bogosi, le bogale jwa Kwana; gonne letsatsi je legolo ja bogale jwa bone le fitlhile; mme go nonofile mang go ema ” Tshenolo 6: 16, 17. [96] [97]

CHAPTER 23—KHALEFARI (Golgotha)

Jesu O na A itlhaganedisiwa kwa Khalefari gare ga dikgoo le ditšhotlo tsa bontsi. Jaaka A feta fa pele ga lolwapa lwa ga Pilate, mokgoro o o bokete o o nong o baakanyeditswe Barabase wa bewa mo magetleng a Gagwe a a matsadi a a dutlang madi. Mekgoro ya bewa le mo magodung a mabedi, a a nang a tla boga lošo ka nako e le nngwe le Jesu.

Morwalo wa bo o le bokete thata mo Mmoloking mo boemong jwa Gagwe jwa go lapa le pogisego. O na A tsamaile lobakanyana lo lo khutšhwane fa A idibala tlase ga mokgoro.

Erile A rulwa mokgoro wa boela wa bewa godimo ga magetla a Gagwe. A theetheekela dikgato di se kae, mme gape A wela fa fatshe jaaka mongwe yo o senang botshelo. Babogisi ba Gagwe janong ba lemoga gore go no go retela gore A tswele pele ka morwalo wa Gagwe, mme ba akabala go bona mongwe yo o na a tla sikara morwalo o o kgobalatsang.

Felo foo ba kgatlhana le Simone wa Kurene, a tšwa kwa ba yang teng. Ene ba mo tšhwara ba mo patelela go isa mokgoro kwa Khalefari.

Barwa Simone e ne e le barutwa ba ga Jesu, mme ene ka esi o na a ise a amogele Mmoloki. Simone kwa morago ga mo o nnile a itumelela lobaka lwa go sikara mokgoro wa Morekolodi. Morwalo o a pateleditšweng jalo go o sikara wa fetoga se se mo šokolotseng. Ditiragalo tsa Khalefari mafoko a a builweng ke Jesu a gogela Simone go Mo amogeleng jaaka Morwa Modimo.

Fa go gorogwa kwa felong ga papolelo, ba ba bonyweng molato ba bofelelwa mo ditirisong tsa tlhokofatso. Magodu a mabedi a kgaratlha mo diatleng tsa ba ba neng ba ba gagamaditse godimo ga mokgoro; mme Mmoloki A sa ka A dira kgang epe.

Mmagwe Jesu o na a Mo latetse loetong lo lo boitshegang loo go ya Khalefari. O na a eleditse go Mo direla jaaka A nwela tlase ga morwalo wa Gagwe A lapile, mme a se ka a letlwa jalo.

Kgatong nngwe le nngwe mo tseleng e e lapisang eo o na a šolofetse gore O tla bonatsa nonofo e O e newang ke Modimo, mme A ikgolole mo lešomong ja babolai. Mme janong ka go no go fitlhilwe [98] ponong ya bofelo, mme a bona magodu a gokelelwa mo mokgorong, a botlhoko jwa tebelelo jo o bo itshoketseng!

A Ene yo O na A neile bašwi botshelo O na A tla itetla go bapolwa? A Morwa Modimo O na A tla itetla go bolawa ka setlhogo jalo? A o tšhwanetse go latlhegelwa ke tumelo ya gagwe gore e ne e le Ene Mesia?

A bona diatla tsa Gagwe di otlololwa godimo ga mokgoro,— diatla tsele tse ka metlha di ne di otlololelwa go segofatsa ba ba mo botlhokung. Noto le dimapo tsa leriwe, mme yare dimapo di kokothelwa nameng e e bonolo, barutwa ba ba dipelo di thubegileng ba sikara setoto se se idibetseng sa mma Jesu go se tlosa mo ponong ya setlhogo.

Mmoloki a se ka A dira ngongorego ka go dumaduma; sefatlhogo sa Gagwe sa sala se ntse se le sehibidu se sisibetse, mme marothodi a magolo a mofufutso a nna mo phatleng ya Gagwe. Barutwa ba Gagwe ba ne ba tshabile pono e e boitshegang. O na A gata segatelo a le esi; mme mo bathung ga bo go se ope yo o nang Nae. Isaia 63: 3.

Jaaka batlhabani ba ntse ba dira tiro ya bone, mogopolo wa ga Jesu wa tlolaganya kutlobotlhoko ya Gagwe wa fetela tefetsong e babogisi ba Gagwe ba tla e kgatlhantshang tsatsi lengwe. A ba tlhomogela pelo mo go tlhokeng kitso ga bone, A rapela:

“Rra, ba itšhwarele; ka gonne ga ba itse se ba se dirang.”

Keresete O na A amogela tshiamelo go nna mmueledi wa batho fa pele ga Rara. Thapelo eo kaga baba ba Gagwe e lekantse lefatshe. E tsere moleofi mongwe le mongwe yo o na a kile a tshela kana yo o na o tla tshela, go tšwa tshimologong ya lefatshe go ya bokhutlong jwa metlha.

Ka metlha fa re leofa, Keresete O ntshiwa dintho seša. O re tšholeletsa diatla tsa Gagwe tse di tlhabilweng pele ga terone ya Rara, mme A re, “Ba itshwarele; ka gonne ga ba itse se ba se dirang.”

Ka bofefo jaaka Keresete A sena go kokothelwa mokgorong, o no wa tšholediwa ke banna ba ba nonofileng, mme ka tšubulo e kgolo wa latlhelwa mo felong fa o nong o baakanyeditšwe teng. Mo ga dira kutlobotlhoko e kgolo mo go Morwa Modimo. [99]

Pilate foo a kwala lokwalo ka se-Latine, se-Gerika, le se-Hebera, mme a lo baya fa godimo ga mokgoro, kwa godimo ga tlhogo ya Jesu, kwa botlhe ba ka lo bonang. Lo badile jana:

“Jesu wa Nasaretha, Kgosi ya Bajuda.”

Bajuda ba lopa gore lo fetolwe. Baperisiti ba bagolo ba re:

“Se kwale, gore, Kgosi ya Bajuda, mme O re, Ene O rile, Ke kgosi ya Bajuda.”

Mme Pilate o na a ikgakaletse ka ntlha ya bokoa jwa gagwe jwa pele. Le gone o nyaditse ka botlalo balaodi ba ba lefufa le boikepo. Jalo a fetola:

“Se ke se kwadileng ke se kwadile.” Johane 19: 19, 21, 22.

Batlhabani ba kgaoganya diaparo tsa ga Jesu gare ga bone. Kobo e nngwe e ne e logilwe e sena moroko, mme kaga yone ga nna le kgang. Kwa bofelong ba fetsa ka go thela bola. Moperofeti wa Modimo o na a boleletse pele gore ba tla dira jana. O kwadile: “Dintša di mpharafere: phuthego ya badiri ba bosula e ntiteetse mo teng; ba tlhabile diatla tsa Me, le dinao tsa Me. . . . Ba kgaogana diaparo tsa Me, mme kobo ya Me ba e laola ka bola.” Dipesalema 22: 16-18.

Erile fela Jesu A sena go tsholediwa mo mokgorong, pono e e boitshegang ya dirala. Baperisiti, balaodi, le bakwadi ba nna seyo sengwe fela le boidiidi mo go šotleng le go kgaleng Morwa Modimo yo O šwang, ba re:

“Fa e le Wena Kgosi ya Bajuda, ipoloke.” Luke 23: 37.

“O ntse A nna A boloka ba bangwe; O retelelwa ke go ipoloka ka esi. Ke Ene Kgosi ya Iseraela; a A ke A fologe jana mo mokgorong, mme re tla Mo dumela. O ikantse Modimo; a O ko O Mo golole janong, fa O Mo eletsa: ka A rile, Ke Morwa Modimo.” Mathaio 27: 42, 43.

“Mme ba ba fetang ba Mo kgala, ba tshikinya ditlhoga, ba re, Ahe, Wena yo O senyang tempela, O ba O e aga ka malatsi a le mararo, ipoloke, mme O fologe mo mokgorong.” Mareko 15: 29, 30.

Keresete O ka bo A fologile mokgorong. Mme fa A ka bo A dirile se, re ka bo re se nka re bolokwa. Ka ntlha ya rona O na A dumela go šwa.

“O na A ntshediwa ditlolo tsa rona matsanko, A teketelwa maikepo a rona; petšo e e re direlang kagišo e ne e le mo go Ene; re bile re fodisiwa ka dingalo tsa Gagwe.” Isaia 53: 5. [100]

CHAPTER 24—LOSO LWA GA KERESETE

Mo gontsheng botshelo jwa Gagwe jwa botlhokwa, Keresete ga A ka a tshegediwa ke boitumelo jwa phenyo.Pelo ya Gagwe e gagotswe ke kutlobotlhoko mme ya patikwa ke lefifi.Mme e ne e se poifo ya ditlhabi tsa lošo tse di Mo utlwisitseng botlhoko. E ne e le bokete jo bo robang jwa boleo jwa lefatshe, maikutlo a kgaogano le lorato hva ga Rragwe. Se ke sone se se robileng pelo ya Mmoloki, mme sa akofisa lošo lwa Gagwe.

Keresete O utlwile khutsego e baleofi ba tla e ikutlwa fa ba tšoga go lemoga morwalo wa molato wa bone, go itse gore ba kgaoganetse ruri le boitumelo le kagiso ya legodimo.

Baengele ba leba ka kgakgamalo kutlobotlhoko ya tatlhego e e belegweng ke Morwa Modimo. Tlalelo ya mogopolo wa Gagwe e ne e le kalo mo e bileng ditlhabi tsa mokgoro O se kang A di utlwa thata.

Tlholego ka yosi e ne e le mo kutlwelong botlhoko ya pono. Letsatsi le phatsimile sentle go tla go fitlha motshagare wa sethobolo, fa erileng ka tšhoganetso ja lebega ekete le phimotšwe. Gotlhe tikologong ya mokgoro go no go le lefifi je le lentsho-ntsho jaaka bosigo gare. Lefifi je je le fetang ja tlholego le tsere dioura di le tharo tse di tletseng.

Therego e e sa itsiweng ya tšhwara boidiidi. Tlhapatso le kgobololo tsa khutla. Banna, basadi, le bana ba wela fa fatshe ka therego e e sa buiweng.

Dikgadimanyana di ne di tle di nne di gadime mo lerung, mme di senole mokgoro le Morekolodi yo o bapotsweng. Botlhe ba gopola gore motlha wa tefetso ya bone o tsile.

Ka oura ya boferamongwe lefifi la tšholetsega mo bathung, mme la sala le ntse le khurumeditse Mmoloki jaaka moitlamo. Dikgadima ya ne e kete di konopelwa kwa go Ene jaaka A ntse A lepeletse mokgorong. Ke gone kwa O rometseng kgoo ya tatlhego:

“Modimo wa Me, Modimo wa Me, O ntatlhetseng?”

Mo lobakeng lo lefifi le ne le apesitse Jerusalema le mabala a Judea. Ya re ka matlho otlhe a lebisitšwe kwa motsing o o tlhole- [101] tsweng, ba bona dikgadima tse di boitshegang tsa bogale jwa Modimo di lebagantšwe nao.

Ka tšhoganetso lefifi ja tšholediwa mo mokgorong, mme ka lentšwe je le phepa, je ereteng lonaka, je e ne ekete le utlwala mo lobopong lotlhe, Jesu A goa:

“Go weditšwe.” Johane 19: 30. “Rra, Ke neela moya wa Me mo diatleng tsa Gago.” Luke 23: 46.

Lesedi ja dikeletsa mokgoro, mme sefatlhogo sa Mmoloki sa phatsima jaaka letsatsi. Foo A inamisetsa tlhogo ya Gagwe sefubeng sa Gagwe mme A šwa.

Boidiidi jo bo leng tikologong ya mokgoro jwa ema ditlasu, mme ka mewa e e kokobeditšweng ba leba Mmoloki. Gape lefifi ja khurumetsa lefatshe, mme tumo e e keretlang jaaka tumo ya maru ya utlwala. Mme ya bo e na le thoromo e kgolo ya lefatshe.

Batho ba kgorokgotšhwa ba nna mekoa ke thoromo ya lefatshe. Mo dithabeng tse di dikologileng, mafika a fatoga, mme a thubakana a fologela kwa mabaleng a a kwa tlase. Diphupu tsa phatloga tsa atlhama, mme ba le bantsi ba bašwi ba latlhelwa kwa ntle. Lobopo loa lebega ekete lo thubega lo nna dilonyana tse di nyennyane. Baperisiti, balaodi, batlhabani, le batho, ba ntse dimumu ke go tšhoga, ba ne ba rapame fa fatshe ba namaletse.

Mo lobakeng lwa go šwa ga ga Keresete, bangwe ba baperisiti ba ne ba direla mo tempeleng kwa Jerusalema. Ba utlwa thoromo ya lefatshe, mme ka yone nako eo sesiro sa tempela, se se neng se kgaoganya felo ga boitshepo le felo ga boitshepo jwa maitshepo, sa gagolwa ka bogare go tšwa kwa godimo go ya kwa tlase ka sone seatla sele se se neng sa kwala katlholo ya Beleshasare mo dipotaneng tsa ntlo ya gagwe ya borena. Felo ga boitshepo jwa maitshepo ga motlaagana wa selefatshe go no go sa tlhole go le boitshepo. Boteng iwa Modimo bo no bo sena go tlhola bo apesa setulo sele sa boutlwelobotlhobo. Kamogelo gongwe go se kgatlhege ga Modimo go no go sa tlhole go tla bonwa ka lesedi kana moruti mo majeng a botlhokwa a a fa setlatleng sa sefuba sa moperisiti.

Go tloga foo madi a ditlhabelo mo tempeleng a na a sa tlhole a na le thušo. Kwana ya Modimo, mo go šweng, e ne e dule setlhabelo sa maleo a lefatshe. [102]

Erile Keresete A šwa mo mokgorong wa Khalefari, tsela e ntšha le e e tshedileng e ne ya bulelwa Mojuda le Moditšhaba ka go tšhwana.

Baengele ba ne ba itumela jaaka Mmoloki a goa, “Go weditšwe!” Leano je legolo ja poloko le ne le na le go ntshediwa pele. Ka botshelo jwa kutlo, bo-morwa Adame ba ka nna le go godisiwa kwa bofelong go ya fa pele ga Modimo.

Satane o na a fenngwa, mme a itse gore bogosi jwa gagwe bo latlhegile. [103]

CHAPTER 25—MO PHUPUNG YA GA JOSEFA

Tsuololo kgatlhanong le puso ya koma ke one molato o Mmoloki O o sekiseditsweng. Batho ba ba neng ba bolaelwa molato o ba ne ba titlhwa mo bonnong jo bo tlhaoletšweng ba molato oo.

Johane a nyema ka mogopolo wa gore mmele wa Moruti wa gagwe o tšhwarwe ke batlhabani oa ba sa utlweleng botlhoko, le go ntlhwa mo phupung e e tlotlologileng. Mme a se ka a bona tsela ya go go kganela, ka a na a sena tlhotlheletso mo go Pilate.

Ka nako e e lekang e, Nikodemo le Josefe wa Arimathea ba tla mo go thuseng barutwa. Banna ba ka bobedi e ne e le ditokololo tsa lekgotla ja Bajuda, mme ba ne ba ilwaetse Pilate. Boo babedi e ne e le banna ba ba humileng ba ba itsegeng. Ba ikemisetsa gore mmele wa Mmoloki o no o tla nna le phitlho e e tlotlegang.

Josefe a ya ka bopelokgale kwa go Pilate, mme a mo lopa setoto sa ga Jesu. Pilate, a sena go itse gore Keresete o na A sule, a naya topo e.

Erile Josefa a sa ntse a ile kwa go Pilate kaga setoto sa Mmoloki, Nikodemo a bo a baakanyetsa phitlho. E ne e le tlwaelo metlheng eo go phuthela setoto sa mošwi mo letseleng ja leloba, le ditlolo tsa botlhokwa le malao a a monate. E e ne e le tsela nnswe ya go dira mmele go se bole. Jalo Nikodemo a tla le neo e e tlhotlhwa kgolo ya bokete jo bo ka nnang dipondo di le lekgolo ya mera le aloe a di tlela mmele wa ga Jesu.

Ba ba tlotlegang thata mo Jerusalema votlhe ba ka bo ba sa bontshiwa tlotlo epe e e gaisang e mo lošung. Balatedi ba ba ikokobeditseng ba ga Tesu ba gakgamadiwa go bona balaodi ba ba humileng ba ba tsaya kgatlhego e e kalo mo phitlhong ya Moruti wa bone.

Barutwa ba ne ba khurumediwa ke bohutsana mo lošung lwa ga Keresete. Ba lebala gore O na A ba boleletse gore lo no lo tla nna teng. Ba ne ba sena tšholofelo. Boo babedi Nikodemo le Josefe ba ne ba ise ba ke ba ipolele Mmoloki ponong va botlhe fa A sa ntse A tshedile. Mme ba ne ba reeditse dithuto tsa Gagwe, mme ba ne ba ntse ba tlhokometse segaufi kgato nngwe le nngwe ya tirelo ya Gagwe. Lefa barutwa ba ne ba lebetse mafoko a Mmo- [104] loki a bolelela pele lošo lwa Gagwe, Josefe le Nikodemo ba ne ba a gakologelwa sentle. Le dipono tse di neng di amana le lošo lwa ga Jesu, tse di šulafaditseng barutwa dipelo, mme tsa tshikinya tumelo ya bone, mo balaoding ba di tlhomamisitse gore e ne e le Ene Mesia wa boammaaruri, mme tsa ba dira go tsaya kgato ya bone ka tlhomamo jaaka badumedi mo go Ene.

Thuso ya banna ba ba tlotlegang ba ba humileng ba e ne e tlhokega thata mo lobakeng lo. Ba ne ba ka direla Moruti wa bone yo O šuleng se se neng se retelela barutwa ba ba humanegileng.

Ka bonolo le tshisimogo bone, ka diatla tsa bone, ba tlosa mmele wa ga Keresete mokgorong. Dikeledi tsa bone tsa kutlwelobotlhoko tsa thologa ka bofefo, jaaka ba leba mmele wa Gagwe o o matsadi o o gagogileng.

Josefe o na a na le phupu e ntšha e e gabilweng mo lefikeng. O na a e ikagetse; mme janong a e bakanyetsa Jesu. Mmele, mmogo le malao a a lerilweng ke Nikodemo, ga phuthelwa mo letseleng ja leloba, mme Morekolodi A isiwa kwa phupung.

Lefa balaodi ba Bajuda ba ne ba kgonne go bolaya Keresete, ba se ka ba ikhutsa sentle. Ba ne ba itse sentle kaga nonofo ya Gagwe e e kgolo.

Bangwe ba bone ba ne ba eme fa phupung ya Lasaro, mme ba ne ba bonye mošwi a busediwa botshelong, mme ba roroma ka poifo gore Keresete ka esi O na A tla tšoga mo bašwing, mme gape a bonale fa pele ga bone.

Ba ne ba Mo utlwile a bolelela bontsi gore O na A na le thata go baya botshelo jwa Gagwe le go ba A bo tsaya gape.

Ba gakologelwa gore O na A rile, “Senyang tempela e, mme Ke tla e tšosa ka malatsi a le mararo” (Johane 2: 19), mme ba itsile gore O na A bua ka mmele wa Gagwe ka osi.

Judase o na a ba boleletse gore Keresete O na A rile mo barutweng ba Gagwe mo loetong lwa Gagwe lwa bofelo go ya Jerusalema:

“Bonang, re tlhatlogela kwa Jerusalema; mme Morwa Motho O tla neelwa baperisiti ba bagolo le bakwadi; mme ba tla atlhola gore a šwe; mme ba tla Mo neela Baditšhaba go sotlwa, le go seolwa, le go bapolwa: mme e tla re ka letsatsi ja boraro O tla tšosiwa.” Mathaio 20: 18, 19.

Jaanong ba gakologelwa dilo di le dintsi tse O na A di buile tse di neng di bolelela pele tšogo ya Gagwe. Ba ne ba sa lebale dilo [105] tse, lefa ba ne ba eleditse go le kalo go dira jalo. Jaaka rrabo, diabolo, ba dumela ba ba ba roroma.

Sengwe le sengwe sa ba bolelela gore Jesu e ne e le Morwa Modimo. Ba tlhoka go robala, gonne ba ne ba tšhwenyegile segolo kaga Gagwe mo lošung go gaisa jaaka ba ne ba ntse mo botshelong jwa Gagwe.

Ka ba ikaeletse go dira gotlhe mo ba ka go dirang go Mo tshegetsa mo phupung, ba lopa Pilate gore phupu e kanwe e bo e disiwe go ya letsatsing ja boraro. Pilate a baya setlhopha sa batlhabani ka taolo ya baperisiti, mme a re:

“Lo na le lekoko ja badisa: tsamayang, lo ye go disa kafa lo itseng ka gone. Jalo ba tsamaya, ba ya go disa phupu, ba kana lentšwe, le lekoko ja badisa ba bo ba na nabo.” Mathaio 27: 65, 66. [106]

CHAPTER 26—“O TŠOGILE”

Tlhokomelo e kgolo e ne e tserwe go disa phupu ya Mmoloki, mme botseno jwa yone bo no bo tswetswe ka lentšwe je legolo. Godimo ga lentšwe je sekano sa Roma se ne se beilwe ka tsela e lentšwe le ne le sa kake ja tshikinngwa kwa ntle ga go thuba sekano.

Tikologong ya phupu go no go le tišo ya batlhabani ba Baroma. Ba ne ba tšhwanetse go disa ka tlhokomelo e e thata, gore mmele wa ga Jesu o se ka wa tšhwenngwa. Bangwe ba bone ba ne ba ntse ba tsamaela kwa le kwa pele ga phupu, fa ba bangwe ba ntse ba ikhutsitse fa fatshe segautšhwane.

Mme go no go na le tišo e nngwe tikologong ya phupu eo. Baengele ba ba nonofileng ba legodimo ba ne ba le teng. Mongwe fela wa tiso e ya baengele, ka go ntsha thata ya gagwe, o na a ka diteela fa fatshe ntwa yotlhe ya Baroma.

Bosigo jo bo etelelang pele mošo wa letsatsi ja ntlha ja weke ka bonya bo setse bo ile, mme nako e e lefifi go gaisa, fela pele ga bosa boosa, e tsile.

Mongwe wa baengele ba ba nonofileng thata o romelwa a tšwa kwa legodimong. Sefatlhogo sa gagwe se tšhwana le logidima, mme diaparo tsa gagwe di le tšhweu jaaka kapoko (tšhelang). O kgaoganya lefifi mo tseleng ya gagwe, mme magodimo otlhe a sedifadiwa ke kgalalelo ya gagwe.

Batlhabani ba ba robetseng ba a tšoga, ba ema ka dinao. Ka therego le kgakgamalo ba leba magodimo a a bulegileng, le ponatshego ya phatsimo e e ba atamelang.

Lefatshe lea roroma le legodimo jaaka setshedi seo se se nonofileng se se tswang lobopong lo longwe se atamela. O tla mo thomong e e itumedisang, mme bofefo le nonofo ya go fofa ga gagwe di tshikinya lefatshe jaaka thoromo e thata. Batlhabani, maotlana, balebedi ba wela fa fatshe jaaka batho ba ba suleng.

Go no go na le tiso e nngwe gape fa phupung ya Mmoloki. Baengele ba ba bosula ba ne ba le teng. Ka gonne Morwa Modimo O na A wetse mo lošung, mmele wa Gagwe le foo o no o itshekelwa ke ene yo o nang le thata ya lošo,— diabolo. [107]

Baengele ba ga Satane ba ne ba le teng go bona gore ga go thata epe e e ne e ka tsaya Jesu mo go bone. Mme erile fa setshedi se se nonofileng se se rometšweng se tšwa kwa teroneng ya Modimo se atamela, ba sia ka poifo go tšwa ponong eo.

Moengele a tšhwara lentšwe je legolo je le fa molomung wa phupu, mme a le fidikolola, jaaka ekete e ne e le lokgabana fela. Foo ka lentšwe je le dirileng lefatshe gore le rorome, a re:

“Jesu, Wena Morwa Modimo, tšwa, Rrago Oa Go bitsa!”

Foo Ene yo o na A bonye phenyo mo lošung le mo bobipong A tšwa mo phupung. Kwa godimo ga phupu e e phatlogileng A bolela, “Ke Nna tšogo le botshelo.” Mme baengele ba inamela tlase ka tlotlo fa pele ga Morekolodi, mme ba Mo amogela ka dikopelo tsa pako.

Jesu A tšwa ka kgato ya mofenyi. Fa pele ga Gagwe lefatshe ja theekela, logadima lwa phatsima, maru a duma.

Thoromo ya lefatshe e tšhwaile nako e Keresete O beileng botshelo jwa Gagwe fa fatshe. Thoromo ya lefatshe le gone e supetse nako e O bo tsereng ka phenyo.

Satane a gakala thata gore baengele ba gagwe ba tshabile fa morongwa wa legodimo a atamela. O na a lekile go solofela gore Keresete O na A sa kake A tsaya botshelo jwa Gagwe gape, le gore leano ja thekololo le ne le tla tlhaela. Mme jaaka a bona Mmoloki A tšwa mo phupung ka phenyo, tšholofelo yotlhe ya latlhega. Satane janong a itse gore bogosi jwa gagwe bo no bo tla nna le bokhutlo, le gore kwa bofelong o na le go nyelediwa. [108]

CHAPTER 27—EYA O BOLELELE BARUTWA BA ME

Luke, mo polelong ya gagwe ya phitlho ya Mmoloki, o bua ka basadi ba ba neng ba na nae kwa papolong ya Gagwe, mme a re:

“Ba boya, ba baakanya malao le ditlotso; mme ba ikhutsa ka letsatsi ja Sabata, kafa taolong.” Luke 23: 56.

Mmoloki O fitlhilwe ka Friday, letsatsi ja borataro ja weke. Basadi ba baakanya malao le ditlotso tse ka tšone ba tla baakanyang Morena wa bone gore A se bole, mme ba di baya, ga tsamaya Sabata sa feta. Eseng lefa e le tiro ya go tlotsa mmele wa ga Jesu e ba neng ba ka e dira ka letsatsi ja Sabata.

“Mme erile Sabata o sena go feta, . . . go le ka maphakela a magolo, ba tla ba fitlha fa phupung letsatsi le sena go tlhaba.” Mareko 16: 1, 2.

Ya re ba atamela tshimo, ba gakgamadiwa ke go bona magodimo a bonesitšwe sentle, le go utlwa lefatshe le roroma tlase ga dinao tsa bone. Ba itlhaganelela kwa phupung, mme ba gakgamadiwa segolo go bona gore lentšwe le ne le fidikolotšwe, le gore badisa ba Baroma ba ne ba seyo.

Maria Magadalene e ne e le ene wa ntlha go goroga teng. Ka a bona gore lentšwe le tlositšwe a itlhaganelela go ya go bolelela barutwa. Erile basadi ba bangwe ba tla, ba lemoga lesedi je le phatsimang fa phupung, mme ka ba leba mo teng, ba bona gore e ne e sena sepe.

Jaaka ba ntse ba diegile teng, ka tšhoganetso ba bona lekau je le apereng diaparo tse di phatsimang le ntse phupung. E ne e le moengele yo o na a fidikolotse lentšwe. Mo poifong ya bone ba retologa ba sia, mme moengele a re:

“Lona se boifeng: gonne kea itse fa lo batla Jesu yo O na A bapotšwe. Ga A yo fa; gonne O tšogile, fela jaaka A na A bua. Tlang, lo bone felo fa Morena O na A letse gone.

“Mme lo itlhaganele, lo ye go raya barutwa ba Gagwe, lo re, O tšogile mo bašwing; mme bonang, O lo etelelela pele kwa Galilea; lo tla mmona gone.” Mathaio 28: 5-7. [109]

Ya re basadi ba leba gape mo phupung, ba bona moengele yo mongwe yo o phatsimang, yo o ba boditseng:

“Lo batlelang motshedi mo bašwing? Ga A yo fa: mme O tšogile: gakologelwang kafa O buileng le lona ka gone A sa ntse A le kwa Galilea, A re, Morwa Motho O na le go neelwa mo diatleng tsa batho ba boleo, le go bapolwa, le go ba A tšoga ka letsatsi ja boraro.” Luke 24: 5-7.

Baengele foo ba tlhalosa lošo le tšogo ya ga Keresete. Ba gakolola basadi ka mafoko a Jesu ka esi O na A a buile, a mo go one O na A boleletse pele papolo ya Gagwe le tšogo ya Gagwe. Mafoko a a ga Jesu a na a le phepa janong mo go bone, mme ka tsholofelo e ntšha le nametso ba itlhaganelela go ya go bolela dikgang tsa boitumelo.

Maria o na a ntse a seyo ponong e, mme janong a tla le Petere le Johane. Erile ba boela kwa Jerusalema, ene a sala fa phupung. O na a sa kake a itshokela go tloga go tsamaye a itse se se dirafaletseng mmele wa Morena wa gagwe. Ya re a eme a ntse a lela, a utlwa lentšwe je le rileng:

“Mosadi, O lelelang? O batla mang?”

Matlho a gagwe a na a foufaditšwe mo go kalo ke dikeledi mo o bileng a se ka a lemoga yo o na a bua nae. A gopola gore e ka nna mung a tshimo mme a mo raya ka go rapela a re:

“Morena, fa O Mo tlositse, mpolelela kwa O mmeileng gone, mme ke tla mo tlosa.”

O akantse gore fa e le gore phupu e ya monna wa mohumi e ne e akanngwa e tlotlega thata mo Moreneng wa gagwe, ene ka esi o na a tla mmaakanyetsa bonno. Mme janong lentšwe ja ga Jesu ka esi ja wela mo ditsebeng tsa gagwe. A re:

“Maria.”

Dikeledi tsa gagwe tsa phimolwa ka bofefo, mme a bona Mmoloki. Ka go lebala, mo boitumelong jwa gagwe, gore O na A bapotswe, a otlololela diatla tsa gagwe kwa go Ene, a re:

“Raboni” (Moruti).

Jesu foo A re, “Se nkame gonne ga Ke e se Ke tlhatlogele kwa go Rara: mme O ye kwa go bana ba ga Rre, O ba ree, O re, Ke tlhatlogela kwa go Rre, le Rra eno, le kwa go Modimo wa Me, le Modimo wa lona.” Johane 20: 15-17. [110]

Jesu O ganne go amogela tlotlo ya batho ba Gagwe go tsamaya A itse gore setlhabelo sa Gagwe se ne se amogetšwe ke Rara. A tlhatlogela kwa makgotleng a legodimo, mme mo Modimong ka osi A utlwa gore tetlanyo ya Gagwe ya dibe tsa batho e ne e lekanye, mme ka madi a Gagwe botlhe ba ka bona botshelo jo bo sa khutleng.

Thata yotlhe kwa legodimong e ne e neilwe Kgosana ya Botshelo, mme A boela kwa balateding ba Gagwe mo lefatshing ja boleo, gore A tle A ba nee thata ya Gagwe le kgalalelo. [111]

CHAPTER 28—BASUPI

Nako e setse e fetile motshegaring wa maitsiboya a tšogo, ba le babedi ba barutwa ba ne ba ya Emause, motsana o o bomaele ba fera mebedi go tšwa Jerusalema.

Ba ne ba akabaditšwe ke ditiragalo tse di neng di diragetse bogautšhwaneng, mme bogolo kaga polelo ya basadi ba ba neng ba bonye moengele, mme ba rakanye le Jesu morago ga tšogo ya Gagwe.

Janong ba ne ba boela legaeng ja bone, go akanya le go rapela, mo tsholofelong ya go bona lesedi lengwe kaga dilo tseo tse di neng di le lefifi mo go bone.

Jaaka ba ntse ba eta, moeng a tla mme a tsamaya le bone; mme ba ne ba kakegile mo go kalo mo puisanong ya bone mo go nnileng thata go lemoga gore O teng.

Banna ba ba nonofileng ba ba ne ba hutsafetse mo go kalo mo erileng ba ntse ba tsamaya ba bo ba lela. Pelotlhomogi ya ga Keresete ya lorato ya bona fa bohutsana jo e neng e ka bo gomotsa.

A ikgakisitse jaaka ekete ke moeng, A simolola go bua le bone. “Mme matlho a bone a bo a siregile gore ba tle ba se ka ba Mo itse. Mme A ba raya, A re:

“Dipolelano tse, ke dife, tse lo di bolelelanang ka lo tsamaya? Mme ba ema, ba tlhontse difatlhogo.

“Mme yo mongwe wa bone, yo leina ja gagwe e leng Keleopase, a Mo fetolola, a re:

“A ke wena wesi O tlhotsetlhotseng mo Jerusalema O sa itse dilo tse di diretseng gone mo malatsing ano?

“Mme A ba raya, A re, Dilo dife? Mme ba Mo raya, ba re, Dilo tsa kaga Jesu wa Nasaretha, yo e neng e le moperofeti yo o nonofileng mo tirong le mo mafokung, fa pele ga Modimo le batho botlhe.” Luke 24: 16-19.

Foo ba bolela se se neng se dirafetse, mme ba ba ba boelela polelo e e neng e lerilwe ke basadi ba ba neng ba le kwa phupung maphakela mo mosong oo. Foo A re:

“A batho ba ba senang tlhaloganyo ke lona, ba lo pelo di bonya go dumela tšotlhe tse baperofeti ba di buileng! A ga e ne e le [112] tšhwanelo gore Keresete A boge dilo tse, le go tsena mo kgalalelong ya Gagwe?

“Mme A simolola ka Moše, le ka baperofeti botlhe, A ba phuthololela mo dikwalong tšotlhe, dilo tse di kwadilweng kaga Gagwe.” Luke 25-27.

Barutwa ba didimala ka kgakgamalo le boitumelo. Ga ba ka ba leka go botsa moeng gore e ne e le mang. Ba reetsa ka tlhoafalo jaaka A ba tlhalosetsa thomo ya ga Keresete.

Fa Mmoloki A ka bo A ikitsisitse barutwa pele, ba ka bo ba ne ba thethebetse. Mo botlalong jwa boitumelo jwa bone ba ka bo ba se ka ba eletsa sepe gape. Mme go no go tlhokega gore ba tlhaloganye kafa thomo ya Gagwe e neng e boletšwe pele ka methale yotlhe le dipolelelopele tsa Testamente e Kgologolo. Mo go tšone tumelo ya bone e tšhwanetse go tlhomamisiwa. Keresete ga A ka A dira tshupo epe go ba kgona, mme e ne e le tiro ya Gagwe ya ntlha go tlhalosa Dikwalo. Ba ne ba lebile lošo lwa Gagwe jaaka tshenyego ya tšholofelo yotlhe ya bone. Janong A bontsha mo baperofeting gore e e ne e le yone tshupo e e nonofileng thata ya tumelo ya bone.

Mo go ruteng barutwa ba, Keresete O supile bogolo jwa Testamentet e Kgologolo jaaka mosupi wa thomo ya Gagwe. Ba le bantsi janong ba gana Testamente e Kgologolo, ba bolela gore ga e tlhole e na le tiro epe. Mme ga se thuto ya ga Keresete. O na a e tlotlile mo go kalo, ka nako nngwe O rile, “Fa ba sa utlwe Moše le baperofeti, le gona ga ba ketla ba rapelesega, lefa mongwe a ka tšoga mo bašwing.” Luke 16: 31.

Jaaka letsatsi le phirima, barutwa ba goroga legaeng ja bone. Jesu A “dira jaaka ekete O fetela pele.” Mme barutwa ba ne ba sa kgone go kgaogana le yo O na A ba lereditse boipelo jo bo kalo le tšholofelo.

Jalo ba Mo raya ba re, “Nna le rona; gonne go maitsiboya, le letsatsi le ngotlegile thata. Mme A tsena A ya go nna nabo.” Luke 24: 28, 29.

Dijo tsa gale tsa maitsiboya ka bonako tsa bo di baakantšwe, mme Keresete A nna fa ntlheng ya lomati, jaaka A na A tlwaetse.

Ka tlwaelo e ne e le tšhwanelo ya tlhogo mung a motse go lopa tshegofatšo kaga dijo; mme Keresete A baya diatla tsa Gagwe go- [113] dimo ga senkgwe mme A se segofatsa. Mme matlho a barutwa a buduloga.

Tiro ya go segofatsa dijo, modumo wa lentšwe je le tlwaelegileng janong, dipadi tsa dimapo mo diatleng tsa Gagwe, tšotlhe tsa mmolela fa e le Moruti wa bone yo O ratwang.

Ka lobakanyana ba nna ba didimetse; foo ba ema go wela fa dinaong tsa Gagwe go Mo obamela; mme ka tšhoganetso A nyelela.

Mo boitumelong jwa bone ba lebala tlala ya bone le letsapa. Ba tlogela dijo di sa jewa, mme ba itlhaganelela kwa Jerusalema ka molaetsa wa botlhokwa wa Mmoloki yo O tšogileng.

Yare ba ntse ba bolelela barutwa dilo tse, Keresete ka Esi A ema gare ga bone, mme, ka diatla tse di tšholeleditšweng go segofatsa, A re:

“Kagišo e nne le lona.” Luke 24: 36.

Pele ba tšhoga; mme erile A sena go ba bontsha dipadi tsa dimapo mo diatleng tsa Gagwe le dinaong, mme A sena go ja fa pele ga bone, ba dumela mme ba gomotsega. Tumelo le boipelo tsa tsaya boemo jwa go tlhoka go dumela, mme ka maikutlo a go seng mafoko a a ka a bolelang, ba dumela Mmoloki wa bone yo O tšogileng.

Mo kopanong e, Thomase a bo a sena nabo. A gana go dumela dipolelo kaga tšogo. Mme morago ga malatsi a fera mebedi Jesu A bonala mo barutweng Thomase le ene a le teng.

Mo lobakeng lo le gone A bontsha diatla tsa Gagwe le dinao tse di dipadi tsa papolo. Thomase ka bonako a kgonega, mme a re, “Morena wa me, le Modimo wa me.” Johane 20: 28.

Mo ntlwaneng e e kwa godimo. Keresete gape A tlhalosa Dikwalo kaga Gagwe. Foo A bolelela barutwa ba Gagwe gore boikwatlhao le boitšhwarelo jwa dibe bo tšhwanetse go rerwa mo leineng ja Gagwe mo merafing yotlhe, go simolola mo Jerusalema.

Pele ga tlhatlogelo ya Gagwe kwa legodimong, O ba reile a re, “Mme e tla re Moya o o Boitshepo O sena go tla mo go lona, lo tla bona nonofo: mme lo tla nna basupi ba Me mo Jerusalema, le mo lefatshing jotlhe ja Judea le ja Samaria, le go ya fela kwa sekhutlong sa lefatshe.” “Mme bonang, Ke bo Ke ntse Ke na le lona ka metlha yotlhe, le go ya bokhutlong jwa metlha.” Ditiro 1:8; Mathaio 28: 20.

Lo ntse lo le basupi, A bua, ba botshelo jwa Me jwa boineelo ka ntlha ya lefatshe. Lo bonye gore botlhe ba ba tsileng mo go Nna, [114] ba ipolela dibe tsa bone, Ke ba amogetse ka kgololego. Botlhe ba ba ratang ba letlangwa le Modimo, mme ba nna le botshelo jo bo sa khutleng.

Go lona, barutwa ba Me, Ke naya thomo e ya boutlwelo botlhoko. E na le go newa merafe yotlhe, dipuo, le batho.

Eyang kwa kgakala-kgakala kwa go leng batho lefatshing; mme lo itse gore Ke tla nna teng gone.

Thomo ya Mmoloki barutweng e ne e akaretsa badumedi botlhe go ya bokhutlong jwa metlha.

Ga se botlhe ba ba ka rerelang diphuthego; mme botlhe ba ka direla motho ka mongwe. Badiredi bao ba ba amogelang ba ba tlhokofetseng, ba ba thusang batlhoki, ba ba gomotsang ba ba hutsafetseng, le ba ba bolelelang moleofi ka lorato lwa ga Keresete lo lo itšhwarelang. Bao ke basupi ba ga Keresete. [115]

CHAPTER 29—TLHATLOGO

Tiro ya Mmoloki lefatshing e ne e fedile. Lobaka lo no lo tsile lwa gore janong A boele legaeng ja Gagwe ja Legodimo. O na A fentse, mme gape O na A na le go tsaya bonno jwa Gagwe lotlhakoring lwa ga Rragwe mo Teroneng ya Gagwe ya lesedi le kgalalelo.

Jesu O tlhophile Thaba ya Lotlhware e le bonno jwa Gagwe jwa tlhatlogo. A na le ba ba šome le motso, A ya kwa Thabeng. Mme barutwa ba ne ba sa itse gore e e ne e tla nna puisanyo ya bone ya bofelo le Moruti wa bone. Jaaka ba ntse ba tsamaya Mmoloki A ba naya tayo ya Gagwe ya bofelo. Fela pelenyana ga A ba tlogela, A dira tšholofetšo e e tlhokegang yele, e e rategang thata mo go mongwe le mongwe wa balatedi ba Gagwe:

‘‘Bonang, Ke bo Ke ntse Ke na le lona ka metlha yotlhe, le go ya bokhutlong jwa metlha.” Mathaio 28: 20.

Ba kgabaganya tlhora, go ya gaufi le Bethani. Fa ba itulela, mme barutwa ba phuthegela tikologong ya Morena. Marang a lesedi ya ne ekete a bonala mo sefatlhogong sa Gagwe jaaka A ba leba ka lorato. Mafoko a bonolo jo bo boteng thata e ne e le a bofelo a a wetseng mo ditsebeng tsa bone a tšwa mo dipounameng tsa Mmoloki wa bone.

Ka diatla tse di otlololetšweng tshegofatšo, ka bonya A tlhatloga a tšwa mo go bone. Jaaka A ntse A fetelela go ya godimo, barutwa ba ba tšhwerweng ke tshisimogo ba leba ka matlho a a gagamaditseng go bona lwa bofelo Morena wa bone yo O tlhatlogang. Leru ja kgalalelo ja Mo amogela mo ponong ya bone. Ka yone nako eo ga fologela mo go bone molodi wa kopelo ya baengele o o botshe o o itumedisang go gaisa.

Erile barutwa ba sa ntse ba lebile thata kwa godimo, mantšwe a bua le bone a a neng a utlwala jaaka kopelo e e monatenate. Ba retologa, mme ba bona baengele ba le babedi mo setšhwanong sa batho, ba ba buileng le bone, ba re:

“Lona banna ba Galilea, lo emetseng lo lebile thata kwa Loaping Jesu yo, yo O tšholeleditšweng kwa Legodimong A tšwa mo [116] go lona, O tla tla jalo fela, jaaka lo mmonye A ya kwa Legodimong.” Ditiro 1: 11.

Baengele ba e ne ele ba lešomo je le neng le tsile go bopela Mmoloki go ya legaeng ja Gagwe ja legodimo. Mo pelotlhomoging le loratong go ba ba setseng tlase, ba ne ba saletse go ba tlhomamisetsa gore kgaogano e ne e sa kake ya nna ya bosakhutleng.

Erile barutwa ba boela kwa Jerusalema, batho ba ba leba ka kgakgamalo. Morago ga tshekišo le papolo ya Moruti wa bone, go no go gopotšwe gore ba ne ba tla bonala ba kgobegile marapo ba le mo mašwabing. Baba ba bone ba ne ba lebeletse go bona mo difatlhogong tsa bone bohutsana le go fengwa. Mo boemong jwa se, go no go le boitumelo le phenyo. Difatlhogo tsa bone di ne di phatsima ka boitumelo e seng jwa lefatshe. Ga ba ka ba lelela ditšholofelo tse di šwabisitsweng, mme ba ne ba tletse pako le malebogo mo Modimong.

Ka boipelo ba bolela polelo ya tšogo le tlhatlogelo ya ga Keresete kwa legodimong, mme tshupo ya bone e ne ya amogelwa ke ba le bantsi.

Barutwa ba ne ba sa tlhole ba boifa lobaka lo lo tlang. Ba itsile gore Mmoloki O na A le Legodimong, le mabelotlhomogi a Gagwe a ne a sa ntse a na le bone. Ba itsile gore O na A rapela pele ga Modimo ka mpho ya madi a Gagwe. O na A bontsha Rara diatla le dinao tse di dintho, e le yone tshupo ya tuelo e O na A e dueletse barekolodwi ba Gagwe.

Ba itsile gore O na A tla tla gape, le baengele botlhe ba ba boitshepo ba na le Ene, mme ba lebeletse tiragalo e ka boipelo jo bogolo le tlhologelelo ya thako.

Erile Jesu A tšwa mo ponong ya barutwa ba Gagwe mo Thabeng va Lotlhware, A kgatlhantshiwa ke lešomo ja Legodimo, ba, ka dikopelo tsa boitumelo le phenyo, ba mmopetseng go ya godimo.

Kwa dikgorong tsa motse wa Modimo setlhopha se se senang palo sa baengele se ne se letile go tla ga Gagwe. Jaaka Keresete A atamela dikgoro, baengele ba ba nang Nae, Ka mantšwe a phenyo ba bua le setlhopha se se fa kgorong:

Tšholetsegang, lona mejako e e saleng e nna go tšwa Tšose;
“Tšholetsang ditlhogo, lona dikgoro;
Mme Kgosoi ya kgalalelo e tla tsena.” [117]

Baengele ba ba letileng fa dikgorong baa botsa:

“Kgosi ya kgalalelo e mang?”

Mo ba go bua, e seng ka go bo ba sa itse gore ke mang, mme ke ka gobo ba eletsa go utlwa karabo ya pako e e godileng:

“Ke Jehofa, yo O thata, yo O bonatla,
Jehofa yo O bonatla mo ntweng.
Tšholetsang ditlhogo, lona dikgoro;
E, lo di tšholetse, lona mejako e e ntseng ka bosakhutleng;
Mme Kgosi ya kgalalelo e tla tsena.”

Gape baengele ba ba letileng baa botsa:

“Kgosi eo ya kgalalelo ke mang?”

Baengele ba ba Mo patileng ba fetola ka modumo o o monate:

“Jehofa wa masomosomo,
Ke Ene Kgosi ya kgalalelo.”

Dipesalema 24: 7-10.

Foo dikgoro tsa motse wa Modimo di bulega thata, mme bontsi jwa baengele bo swaila bo tsena ka dikgoro mo go ponyegeng ga kopelo ya boitumelo.

Lešomošomo jotlhe ja legodimo le letile go tlotla Molaodi wa jone yo O boileng. Ba Mo leta go tsaya bonno jwa Gagwe mo teroneng ya ga Rara.

Mme ga A ise A nne le go amogela serwalo le kobo ya bogosi. O na le topo e O nang le go e baya fa pele ga Rara kaga baitshenkedwi ba Gagwe ba ba mo lefatshing. Ga A kake A amogela tlotlo go tsmaye fa pele ga dipopo tsa legodimo phuthego ya Gagwe e siamisiwe mme e amogelwe.

A lopa gore kwa O teng, le batho ba Gagwe ba nne teng. Fa e le gore O na le go nna le kgalalelo, ba na le go e tlhakanela Nae. Ba ba bogisiwang Nae mo lefatshing ba tšhwanetse go busa Nae mo bogosing jwa Gagwe.

Ka ntlha ya mo Keresete O rapelela Kereke ya Gagwe. A tšhwantsha kgatlhego ya Gagwe le ya bone, mme, ka lorato le tlhomamo e e gaisang loso ka nonofo, O buelela ditšhwanelo le maina a a rekilweng ka madi a Gagwe.

Karabo ya Rara mo topong e tšwa ka polelo e:

“A baengele botlhe ba Modimo ba Mo obamele.” Baheb. 1: 6.

Ka boitumelo bagogi ba lešomo ja legodimo ba tlotla Morekolodi. [118] Setlhopha sa baengele ba ba senang palo ba obama fa pele ga Gagwe, mme makgotla a Legodimo a utlwatsa tumo a ba a e utlwatsa ka lošalaba lwa boitumelo:

“Kwana yo O tlhabilweng O na le tšhwanelo ya go bona nonofo, le dikhumo le botlhale, le thata, le tlotlo, le kgalalelo, le pako. ’, ‘ Tshenolo 5: 12.

Balatedi ba ga Keresete “ba amogelwa mo go Moratwi.” Fa pele ga lešomošomo ja legodimo, Rara O siamisitse kgolagano e e dirilweng le Keresete, gore O tla amogela banna ba ba ikwatlhayang le ba ba kutlo, mme O tla ba rata jaaka A rata Morwawe. Kwa Morekolodi O gone, barekolodwi ba tla nna teng.

Morwa Modimo O fentse kgosana ya lefifi, mme O fentse lošo le boleo. Legodimo le utlwatsa mantšwe a a godileng a a bolelang:

“Pako, le tlotlo, le kgalalelo, le puso, a di nne kwa go Ene yo O dutseng mo setulong sa bogosi, le kwa go Kwana, ka bosakhutleng le ka bosayengkae.” Tshen. 5: 13. [119]

CHAPTER 30—O TLA GAPE

Mmoloki wa rona O tla gape. Pele A kgaogana le barutwa ba Gagwe mo lefatshing, Ene ka Esi O ba neile tšholofetšo ya go boya ga Gagwe.

“A dipelo tsa lona di se huduege:” A bua jana; “Mo tlung ya ga Rre go na le manno a le mantši; . . . Ke ya go lo baakanyetsa bonno. Mme fa Ke ya go lo baakanyetsa bonno, Ke tla tla gape, mme Ke tla lo itšholela; gore kwa Ke gone le lona lo nne gone.” Johane 14: 1-3.

Ga A ka A ba tlogela mo pelaelong kaga mokgwa wa go tla ga Gagwe. “Morwa Motho A tla ka kgalalelo ya Gagwe, A na le baengele botlhe, foo O tla dula mo setulong sa Gagwe sa bogosi sa kgalalelo; mme merafe yotlhe e tla phuthelwa fa pele ga Gagwe.” Mathaio 25: 31, 32.

Ka tlhokomelo O ba tlhagisitse kaga ditsietso: “Fa ba lo raya, ba re, Bonang, O kwa nageng; lo se ka lwa tšwa: fa ba re, Bonang, O mo matlwaneng a a kwa teng; lo se ka lwa dumela. Gonne jaaka logadima lo tlo lo gadime kwa botlhabatsatsi, mme lo bonale fela le kwa bophirimatsatsi; go tla ga Morwa Motho go tla nna fela jalo.” Mathaio 24: 26, 27.

Tlhagišo e ke ya rona. Gompieno baruti ba tsietšo ba re, “Bonang, O kwa nageng,” mme mathausanda a tšwetse kwa nageng, a šolofela go bona Keresete.

Mme mathausanda a a ipolelang fa a buisanya le mewa ya bašwi ba bolela gore, “Bonang, O mo matlwaneng a a kwa teng.” Se ke šone se se bolelwang ke Ba Moya.

Mme Keresete A re, “Lo se ka lwa dumela. Gonne jaaka logadima lo tlo lo gadime kwa botlhabatsatsi, mme lo bonale fela le kwa bophirimatsatsi; go tla ga Morwa Motho go tla nna fela jalo.”

Mo tlhatlogong ya ga Keresete baengele ba boletse barutweng gore O na A tla “tla fela jaaka” ba ne ba mmonye A ya kwa Legodimong. Ditiro 1: 11. O tlhatlogile ka mmele, mme ba mmonye jaaka A ba tlogela mme A amogelwa ke leru. O tla boa mo lerung je legolo je lešweu, mme “matlho otlhe a tla Mmona.” Tshenolo 1:7. [120]

Je e leng letsatsi tota le oura ya go tla ga Gagwe ga eya senolwa. Keresete O boleletse barutwa ba Gagwe gore Ene ka esi O na A sa kake A itsise letsatsi lefa e le oura ya go bonala ga Gagwe ga bobedi. Mme O boletse ditiragalo dingwe tse ka tšone ba neng ba ka itse fa go tla ga Gagwe go le gaufi.

O rile, “Go tla nna ditshupo mo letsatsing, le mo kgweding. le mo dinaleding.” Luke 21: 25. Mme O ntse O bua ka puo e e bonolo segolo: “Letsatsi le tla fifala, kgwedi le yone ga e ketla e ntsha lesedi ja yone, dinaledi di tla wa kwa legodimong.” Mathaio 24: 29.

Mo lefatshing, O buile jana, go tla nna le “pitlagano ya merafe, e rarangwa ke lewatle le dintelo go šuma ka kgwašo e kgolo; le batho ba idibadiwa ke poifo le tebelelo ya dilo tse di tlang mo lefatshing.” Luke 21: 25, 26.

“Mme di tla bona Morwa Motho A tla ka maru a legodimo, ka nonofo le ka kgalalelo e kgolo. Mme O tla roma baengele ba Gagwe ka tumo e kgolo ya lonaka, mme ba tla phutha baitshenkedwi ba Gagwe kwa diphefong tšoo nne, go tšwa sekhutlong se sengwe sa legodimo go ya kwa go se sengwe.” Math. 24: 30, 31.

Mmoloki Oa oketsa: “Jana ithutentg ka setlhare sa mofeige setšhwantšho sa one: e re fa kala ya ona e setse e le nana, mme e kukunya makakaba, lo bo lo itse fa selemo se atametse: le lona fela jalo, e tla re lo bona dilo tšotlhe tse, lo bo lo itse fa A le gaufi, A le fela fa mejakong.” Math. 24: 32, 33.

Keresete O neile ditshupo tsa go tla ga Gagwe. A re re ka itse fa A le gaufi, A le fela fa mejakong. Fa ditlhare di ntsha matlhare a tšone selemo, rea itse gore lotlhabula lo gaufi. Fela ka tlhomamišo e e ntseng jalo, fa ditshupo di bonala mo letsatsing le mo kgweding le dinaleding, re na le go itse go re go tla ga Keresete go gaufi.

Ditshupo di setse di bonetse. Ka Motsheganong 19, 1780, letsatsi le ne la fifala. Letsatsi jeo mo ditšong le itsiwe jaaka “letsatsi je le lefifi.” Ntlheng ya borwa jwa North America, lefifi le ne le le legolo mo go kalo mo e bileng mafelong a mangwe batho ba nna le go tshuba dipone gare ga matshegare. Mme go fitlhela bosigo gare kgwedi, lefa e ne e golokile ka botlalo, ga e ya ka ya naya lesedi. Ba le bantsi ba dumetse gore letsatsi ja katlholo le ne le tsile. Ga go ise go newe lobaka lo lo utlwalang ka lefifi je e seng ja tlholego, [121] fa e se fela lo lo bonwang mo mafokung a ga Keresete. Phifalo ya letsatsi le kgwedi e ne e le tshupo ya go tla ga Gagwe.

Ngwanatsele 13, 1833, go no go le ponatšo e e gakgamatsang ya dinaledi tse di wang e e kileng ya bonwa ke motho. Gape mathousanda a dumela gore letsatsi ja katlholo le ne le tsile.

Fa e sa le go tšwa lobakeng loo, dithoromo tsa lefatshe, difefo, makhubu a lewatle, dikgogodi, le ditlala, ditshenyo ka molelo le merwalela, di ntsifetse. Tšotlhe tse, le “pitlagano ya merafe, ka go rerega,” di bolela gore go tla ga Morena go gaufi.

Kaga ba ba bonyeng ditshupo tse A re, “Losika lo ga lo ketla lo feta go tlo go tsamaye dilo tšotlhe tse di dirale pele. Legodimo le tla feta le lefatshe, mme mafoko a ME ga a ketla a feta.” Mathaio 24: 34, 35.

“Morena ka Esi O tla fologa kwa legodimong ka lošalaba, le ka lentšwe ja moengele yo mogolo, le ka go galaotega ga lonaka lwa Modimo: mme bašwi ba ba šwetseng mo go Keresete ba tla tšoga pele: foo, rona ba re tla bong re tshedile re tlogetšwe, re tla tšholediwa mmogo nabo mo marung, re ya go kgatlhantsha Morena mo loaping; mme jalo re tla nnela ruri le Morena. Ke gone, gomotsanyang ka mafoko a.” 1 Bathes. 4: 16-18.

Keresete O e tla, O tla ka maru le ka kgalalelo e kgolo. Boidiidi jwa baengele ba ba phatsimang ba tla mmopela. O tla tla go tšosa bašwi, le go fetola baitshepi ba ba tshedileng go tšwa kgalalelong go ya kgalalelong.

O tla go tlotla bone ba ba Mo ratileng mme ba bolokile ditaolo tsa Gagwe, le go ba itseela. Ga A ise A ba lebale lefa e le.tšholofetso ya Gagwe.

Go tla nna le go kopangwa seša ketane ya legae. Fa re leba bašwi ba rona, re ka akanya ka mošo mogang lonaka lwa Modimo lo tla lelang, mogang “bašwi ba tla tšosiwang ka mo go sa boleng, mme re tla fetolwa.” 1 Bakorintha 15: 52.

Motlha oo o gaufi. Ka lobakanyana, mme re tla bona Kgosi mo bontleng jwa Yone. Ka lobakanyana, mme O tla phimola dikeledi mo matlhong otlhe. Ka lobakanyana, mme O tla re baya “fa pele ga kgalalelo ya One lo sena bogole, lo le mo boitumelong jo bogolo thata.” Jude 24.

Ke gone erile A naya ditshupo tsa go tla ga Gagwe O rileng, “E tla re dilo tse di simologa go dirala, foo lo lelale, lo tšholetse ditlhogo tsa lona; ka gonne thekololo ya lona e tla bo e atamela.” Luke 21: 28. [122] [123]

CHAPTER 31—LETSATSI JA KATLHOLO

Letsatsi la go tla ga ga Keresete ke letsatsi ja katlholo mo lefatshing.

Dikwalo dia bolela, “Bonang, Jehofa O na A tla, A na le baitshepi ba Gagwe ba le makgolo kgolo, A tla go diraletsa botlhe katlholo.” Jude 14, 15.

“Mme merafe yotlhe e tla phuthelwa fa pele ga Gagwe. Mme O tla ba kgaoganya bangwe mo go ba bangwe, jaaka modisa a tla a kgaoganye dinku le dipodi.” Mathaio 25: 32.

Mme pele ga letsatsi jeo, Modimo O tlhagisa batho kaga se se tlang. Ka metlha O neile batho tlhagiso kaga dikatlholo tse di tlang. Bangwe ba dumetse tlhagišo mme ba utlwile lefoko ja Modimo. Ba ba falotse dikatlholo tse di tletseng ba ba sa utlweng le ba ba sa dumeleng.

Pele ga O senya lefatshe ka morwalela Modimo O laotse Noa, “Tsena, wena le ntlo ya gago yotlhe mo tlung e e kokobalang: gonne wena, Ke go bonye O le tshiamo fa pele ga Me.” Genesise 7: 1. Noa a utlwa mme a bolokwa. Pele ga tshenyo ya Sodoma, baengele ba lerile kwa go Lote molaetsa, “Nanogang, lo tšwe felong fa: gonne Jehofa O tla senya motse o.” Genesise 19: 14. Lote a utlwa tlhagišo mme a bolokwa.

Jalo janong re tlhagisiwa ka go tla ga bobedi ga Keresete le kaga tshenyego e e tla welang mo lefatshing, mme botlhe ba ba utlwang tlhagišo ba tla bolokwa.

Basiami, jaaka ba bona Keresete mo go tleng ga Gagwe, ba tla goa ba re, “Bonang, Modimo wa rona, ko Ona O; re ntse re O lebeletse, O tla re boloka.” Isaia 25:9.

Ka gonne re sa itse e e leng yone nako tota ya go tla ga Gagwe re laolwa go disa. “Go sego batlhanka bao, ba e tla reng Morena wa bone A tla, A ba fitlhele ba lebeletse.” Luke 12: 37.

Ba ba disang go tla ga Morena ga ba na go leta mo botšhwakgeng. Tebelelo ya go tla ga ga Keresete ke go dira batho go boifa dikatlholo tsa Modimo mo batloding. Ke go ba tšosetsa boikwatlhaong kaga dibe tsa bone mo go robeng ditaolo tsa One.

Fa re ntse re letile go tla ga Morena, re na le go dira ka tlhoa- [124] falo. Go itse gore 0 fa mojako, go tšhwanetse go re gogela go direng ka tlhoafalo re direla poloko ya bangwe ka rona. Jaaka Noa a neile batho tlhagišo e e tšwang go Modimo pele ga morwalela, jalo botlhe ba ba tlhaloganyang lefoko ja Modimo ba na le go naya batho ba lobaka lono tlhagišo.

“Mme jaaka metlha ya ga Noa e ne e ntse, go tla ga Morwa Motho go tla nna fela jalo. Gonne jaaka go le ga nna mo metlheng eo ya pele ga morwalela, ba ne ba ja, ba nwa, ba nyala, ba newa nyalong, go tla go fitlha mo tsatsing je Noa o tsenyeng mo tlung e e kokobalang ka jone. Mme ba sa itse, morwalela wa ba wa tla wa ba tlosa botlhe; go tla ga Morwa Motho le gone go tla nna fela jalo.” Mathaio 24: 37-39.

Batho ba metlha ya ga Noa ba gobolotse dineo tsa Modimo.Go ja go bone le go nwa go isitse kwa botagweng le boapung.

Ba lebetse Modimo, mme ba ineela mo tirong nngwe le nngwe e e bosula le e e makgapha.

“Jehofa A bona fa boikepo jwa motho bo le bogolo mo lefatshing, le go akanya ga megopolo ya pelo ya gagwe gotlhe, go no go le bosula ka metlha yotlhe.” Genesise 6: 5. E ne e le ka ntlha ya boikepo jwa bone batho ba motlha oo ba sentšweng.

Batho ba dira tšone dilo tseo gompieno. Boapu, go tlhoka boithibo, dikeletšo tse di sa katisegeng, ditiro tse di bosula, di tlatsa lefatshe ka boikepo.

Mo malatsing a ga Noa lefatshe le ne la senngwa ka metse. Lefoko ja Modimo le ruta gore janong le na le go senngwa ka molelo.

“Ka lentšwe ja Modimo; . . . lefatshe ja jale le senyegile ka one, ka le penologelwa ke metse: mme magodimo a gompieno a beetšwe molelo, le lefatshe, e ntse e le ka jone lentšwe jeo, ka a letisiwa letsatsi ja tshekišo le ja tshenyego ya baikepi.” 2 Petere 3: 5-7.

Batho ba pele ga morwalela ba šotlile ka ditlhagišo tsa Modimo. Ba biditse Noa segogotlo le motšhosi. Banna ba bagolo ba ba rutegileng ba bolela gore morwalela o o tšhwanang le o o na a o bolela wa metse o no o ise o ke o itsiwe, le gore o no o se ketla o tla.

Gompieno lefoko ja Modimo le utlua go le gonnye. Batho ba tshega ka ditlhagišo tsa jone. Bontsi bo re, “Dilo tšotlhe di sa ntse di ntse jaka di ne di ntse le mo tshimologong ya lefatshe. Ga go sepe sa go boifiwa.” [125]

Ka yone nako e, tshenyego e etla. Fa batho ba botsa ka go šotla, “Tšholofetso ya go tla ga Gagwe e kae?” ditshupo dia dirala.

“E tla re ba ntse ba re, Kagišo le thagamo, foo tshenyego ya tšhoganetšo e ba wele, mme ga ba ketla ba falola gope.” 1 Bathesalonia 5:3.

Keresete Oa bolela: “Mme Ka re, fa O sa dise, Ke tla tla jaaka legodu, mme ga O ketla O itse nako e Ke tla go welang ka yone.” Tshenolo 3:3.

Gompieno batho ba sa ntse ba tserwe ke go ja le go nwa, go tlhoma le go aga, go nyala le go neela nyalong. Babapatsi ba sa ntse ba reka ba rekisa. Banna ba lwela manno a a kwa godimo. Barati ba dikgatlhego ba kgobokanela mo mafelong a botshamekelo, lobelong lwa dipitse, meleting ya go beelana. Gongwe le gongwe kgakatsego e befile; lefa go ntse jalo lobaka lwa teko lo feta ka bofefo, mme mojako wa boutlwelobotlhoko o tloga o tšwalelwa ruri.

Ga rona go builwe mafoko a tlhagišo a Mmoloki:

“Lo itlhokomele, gore e se re kgotsa dipelo tsa lona tsa imafadiwa ke go kgora bobe, le ke go tagwa, le ke ditlhodiegelo tsa botshelo jono, mme letsatsi jeo ja lo wela ka tshoganetšo jaaka seru.” Luke 21: 34.

“Lona lebelelang ka metlha yotlhe, mme lo rapele gore lo kaiwe fa lo tšhwanetse go falola mo dilong tse tšotlhe tse di tla diralang, le go ema fa pele ga Morwa Motho.” Luke 21: 36. [126]

CHAPTER 32—LEGAE JA BABOLOKWA

Letsatsi ja go tla ga Keresete ke letsatsi la tshenyo fela mo bosuleng. Ke letsatsi ja thekololo, e seng fela mo bathung ba Modimo, mme e le ya lefatshe le jone.

Modimo O tlhodile lefatshe go nna legae ja motho. Fa Adame O ntse tshimong ele ya boitumelo e Motlhodi ka Esi O na A e ntlafaditse. Lefa boleo bo sentse tiro ya Modimo, le gale losika lwa batho ga loa latlhwa ke Motlhodi wa jone; lefa e le maikaelelo a Gagwe ka lefatshe go beelwa kwa thoko.

Mo lefatshing je baengele ba tsile, ka thomo ya thekololo, mme dithaba tsa jone le mekgatšha di boletse gape le gape dikopelo tsa tšone tsa boipelo. Mmu wa jone o gatilwe ke dinao tsa Morwa Modimo. Mme ka dingwaga tse di fetang mathousanda a le marataro, mo dipopegong tsa jone tsa bontle le dineo tsa tlamelo, lefatshe le supile ka lorato lwa Motlhodi.

Lefatshe jone je, le golotšwe mo phutšong ya boleo, le tšhwanetse go nna legae ja motho je le sa khutleng. Kaga lefatshe Lokwalo lwa re, Modimo “O no o se ka wa le tlholela lefela, Oa le bopela go nnwa.” Isaia 45: 18. Mme “Sengwe le sengwe se Modimo O se dirang, se tla nnela ruri ka bosakhutleng.” Moreri 3: 14.

Jalo mo therong mo thabeng Mmoloki O rile “Go sego ba ba pelonomi: gonne ba tla rua lefatshe.” Mathaio 5:5.

Jalo mopesalema o kwadile bogologolo, “Bapelonomi ba tla rua lefatshe; ba tla inatehisa mo letlotlong ja kagišo.” Dipesalema 37: 11.

Le se go dumalana mafoko a Lokwalo, “Mosiami o tla duelwa mo lefatshing.” Ba “tla rua lefatshe, ba tla aga mo go jone ka bosakhutleng.” Dipesalema 37: 29.

Molelo wa malatsi a bofelo o na le go senya “magodimo a gompieno le lefatshe;” mme go tla tšwa “magodimo a maša, le lefatshe je leša.” 2 Petere 3: 7, 13. Magodimo le lefatshe a tla dirwa maša.

“Ke Dilo tse leitlho le se kang ja di bona, le tse tsebe e se kang ya di utlwa, le tse di se kang tsa tsena mo pedung ya motho, ebong dilo tšotlhe tse Modimo O di baakanyeditseng bone ba ba O ratang.” 1 Bakorintha 2: 9. [127]

Ga go puo epe ya batho e e ka tlhalosang ka botlalo tuelo ya basiami. E tla itsiwe fela ke ba ba e amogelang. Ga re ka ke ra tlhaloganya kgalalelo ya Paradaišo ya Modimo.

Lefa go ntse jalo re na le marang a lefatshe jeo le janong; gonne “Modimo O di senoletse rona ka Moya.” 1 Bakorintha 2: 10. Go ratega mo dipedung tsa rona ditšhwantšho tsa lefatshe jele tse Bibela e di nayang.

Gone Modisa wa legodimo O isa letšomane ja Gagwe metšweding ya metse a a tshedileng. Setlhare sa botshelo se ungwa maungo a šone kgwedi nngwe le nngwe, mme matlhare a setlhare ke a tirelo ya merafe.

Go na le melatswana e e elelelang ruri, e e phepa jaaka legweka, mme fa tlase ga yone ditlhare tse di ebegang di latlhela meruti ya tšone godimo ga ditsela tse di baakanyeditšweng barekolodwi ba Morena. Mabala a a magolo a budulogela makhubung a bontle, mme dithaba tsa Modimo di tšholetsa ditlhora tsa tšone tse di godileng. Mo mabaleng ao a kagišo, gaufi le melatšwana e e tshedileng eo, batho ba Modimo, ba ka boleele ba ntseng ba lc baeti le bakgarakgatshegi, ba tla bona lcgae.

“Batho ba Me ba tla nna mo boagong jwa thagamo, le mo dikagong tse di tlhomameng, le mo mafelong a tapologo le a lodule.” “Go thubaka ga go ketla go tlhola go utlwala mo lefatshing ja gago lefa e le tšhwafatso, kgotsa tshenyo mo teng ga melelwane ya gago; O tla raya dithako tsa gago leina, O re, Poloko, le dikgoro tsa gago, O re, Pako.” Isaia 32: 18; 60: 18.

“Ba tla aga matlo, ba nna mo go one: ba tla tlhoma masimo a mafine, ba ja maungo a one. Ga ba ketla ba aga, mme go nne o sele; ga ba ketla ba tlhoma mme go je o sele: . . . baitshenkedwi ba Me ba tla ja tiro ya diatla tsa bone ka monate, ka lobaka lo loleele.” Isaia 65: 21, 22.

Teng, “e e leng naga fela e tla ipela le lefatshe ja lokgere; le sekaka se tla itumela se nyakalala jaaka sešeše.” “Mo boemong jwa setlhare se se mitlwa go tla tlhoga morukuru: le mo boemong jwa mmabi go tla tlhoga setlhare sa bolao; mme e tla bo e le ga Jehofa.” Isaia 35: 1; 55: 13.

“Mme phiri e tla aga le kwanyana, nkwe e tla botha le potsane; . . . mme ngwanyana yo monnye o tla di goga.” “Ga di ketla di [128] utlwisa botlhoko lefa e le go senya mo thabeng ya me e e boitshepo,” go bua Jehofa. Isaia 11: 6, 9.

Ga go ketla go nna le dikeledi gape, ga go tlhole go le diphitlho, lefa e le dikhai tsa ditshupo tsa selelo. “Ga go ketla go tlhola go le loso; le gone ga go ketla go tlhola go le bohutsana, lefa e le selelo, . . . dilo tsa pele di fetetse ruri.” “Monni wa gone ga a ketla a re, Kea bobola; batho ba ba agang gone ba tla itšhwarelwa boikepo jwa bone.” Tshenolo 21: 4; Isaia 33: 24.

Go na le Jerusalema o moša, motse wa kgosing wa lefatshe je le galaleditsweng je leša, “serwalo sa bogosi se sentle mo seatleng sa ga Jehofa, le mohapatlhogo wa segosi mo seatleng sa Modimo wa gago.” Lesedi ja one le “tšhwana le lentšwe je le tlhokegang thata, ekete lentšwe ja jasepera, le le phepa jaaka legweka.” “Merafe e tla tsamaya mo gare ga lesedi ja one: le dikgosi tsa lefatshe di tlisa kgalalelo ya tšone mo go one.” Isaia 62: 3; Tshenolo 21: 11, 24.

Morena A re, “Ke tla ipela ka Jerusalema, Ke ja monate mo bathung ba me.” “Boago jwa Modimo bo mo bathung, mme O tla aga nabo, mme ba tla nna batho ba One, le Modimo ka Osi O tla nna nabo, mme O tla nna Modimo wa bone.” Isaia 65: 19; Tshenolo 21:3.

Mo lefatshing je le dirilweng leša, ke tshiamo fela e e tla agang teng. “Ga go ketla go tsena mo go one sepe se se itshekologileng gope, iefa e le ene yo o dirang se se makgapha le maaka.” Tshenolo 21: 27.

Molao wa Modimo o o boitshepo o tla tlotlwa ke botlhe tlase ga letsatsi. Ba ba itshupileng ba le boammaaruri mo Modimong ka go tshegetsa ditaolo tsa One, ba tla nna le One.

“Mo melomung ya bone go se ka ga fitlhelwa leaka lepe.” “Ba, ke ba ba tšwang mo pitlaganong e kgolo, mme ba tlhatšwitse dikobo tsa bone, ba di šweufaditse mo mading a ga Kwana. Ke gone kafa ba leng fa pele ga setulo sa bogosi sa Modimo ka gone; mme ba O direla motshegare le bosigo mo tempeleng ya One.” Tshenolo 14: 5; 7: 14, 15.

* * * * *

“Ditayo tsa ga Jehofa di siame, . . . mo go di tshegetseng go tuelo e kgolo.” Dipesalema 19: 8-11.

“Go sego ba ba dirang ditaolo tsa Gagwe, gore ba nne le tshiamelo mo setlharing sa botshelo, le go tsena ka dikgoro mo motsing.” Tshenolo 22: 14.

* * * * *